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PROTOKÓŁ Nr 33 

obrad XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy 
odbytej w dniu 22 grudnia 2016 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Częstochowy, 
przy ul. Śląskiej 11/13 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 
Rady Miasta Częstochowy Zdzisława Wolskiego. 

 
Czas trwania obrad: od godz. 915 do godz. 2000. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przyjął od harcerzy Światełko Betlejemskie. 
 
Ad. pkt 1. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski dokonał otwarcia XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, 
powitał przybyłych gości, na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad i przystąpił do 
realizacji porządku obrad. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Porządek obrad XXXIII Sesji Rady Miasta Częstochowy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski powołał na Sekretarzy obrad XXXIII sesji Radnych: 
Krzysztofa Świerczyńskiego i Alberta Kulę.  
 
Ad. pkt 3. 
Zmiany w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały na druku BR.25.XXXIII.16 - załącznik nr 3 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! oczywiście 
uważam, że nie należałoby wprowadzać tego stanowiska w związku z tym, że  jakby decyzja w tej kwestii 
zapadła i dalej już nastąpiły pewne zmiany ustawowa w Sejmie i według mnie ten temat już jest nieaktualny. 

Radna Jolanta Urbańska w imieniu Klubu Radnych PO i Radnych SLD podtrzymuję stanowisko do oddania 
sprawy do NSA i WSA. Pierwszy merytoryczny punkt. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały na druku BR.25 jako pkt.10. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 10 głosie przeciwnym i 4 głosach wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu stanowiska Rady Miasta Częstochowy w sprawie infrastruktury pasażerskiej na linii kolejowej nr 
146: Częstochowa (Wyczerpy) – Chorzew Siemkowice - załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Krzysztof Świerczyński Panie Przewodniczący, Szanowni Radni proszę o poparcie wprowadzenia 
do porządku obrad niniejszego stanowiska, ponieważ dowiedzieliśmy się, że państwo panuje remont linii 
kolejowej na trasie Częstochowa – Chorzów Siemkowice z czego się bardzo cieszymy, natomiast  wiemy 
też, że w ogłoszonym przetargu w chwili obecnej nie ma elementu infrastruktury pasażerskiej i docierają do 
Radnych głosy ze strony mieszkańców zaniepokojonych tym faktem i uważam, że my jako Częstochowa, 
jako lider pewnego regionu także regionu wykraczającego poza granice województwa śląskiego  powinniśmy 
zabierać głos w interesie miejscowości i obszarów, które z naszym regionem są związane także w 
kontekście starań o przywrócenie województwa częstochowskiego. Myślę, że jest to sprawa apolityczna, 
proszę o poparcie i Panie Przewodniczący, ponieważ mamy dzisiaj dużo ważnych punktów, a nie chciałbym, 
żeby tutaj ta sprawa gdzieś była kością niezgody, więc  proszę o wprowadzenie tego projektu stanowiska 
jako ostatniego punktu merytorycznego. Dziękuję. 

Radny Jacek Krawczyk ja bym chciał zaapelować tutaj do Kolegów abyśmy dokładnie zajęli się tym 
tematem, ja proponuję na Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska, myślę, że warto go przedyskutować, 
oczywiście tematyka znacznej części Radnych jest znana, ponieważ różne informacje do nas wpłynęły także 
od osób, które mam wskazywały tą kwestię myślę, że warto to przedyskutować, niekoniecznie to się wydaje 
na początku tak oczywiste jak w konsekwencji mogłoby być realizowane. Tam jest skomplikowana sytuacja  
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jeżeli chodzi o ruch pasażerski, ponieważ jest to linia dawna węglowa, jest to linia towarowa tak, więc to jest 
temat do dłuższej dyskusji dlatego apeluję, żebyśmy porozmawiali o tym na Komisji Infrastruktury i Ochrony 
Środowiska wówczas  wypracowali ewentualnie wspólne stanowisko w tej sprawie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad ww. projektu stanowiska. 

Rada Miasta Częstochowy przy 15 głosach za, 2 głosach przeciwnych i 10 głosach wstrzymujących się 
przyjęła ww. wniosek. 
 
Rada Miasta przyjęła następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Powołanie sekretarzy obrad. 
3. Zmiany w porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Miasta Częstochowy. 
5. Informacja bieżąca Prezydenta Miasta Częstochowy. 
6. Informacja bieżąca Przewodniczącego Rady Miasta Częstochowy. 
7. Pytania radnych. 
8. Wystąpienia zaproszonych gości. 
9. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2016 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym 
wykazie. (BR.6.XXXIII.16)  
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 
2016-2031. (BR.7.XXXIII.16)  
12.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2016. (BR.8.XXXIII.16)  
13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 
sprawozdania finansowego Miasta Częstochowy za 2016 rok. (BR.5.XXXIII.16) 
14.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 
inkasa. (BR.9.XXXIII.16) 
15.  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. (BR.10.XXXIII.16) 
16.  Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 
placówkach opiekuńczo-wychowawczych typu rodzinnego funkcjonujących na terenie miasta Częstochowy. 
(BR.11.XXXIII.16) 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i środków finansowych przeznaczonych na ich realizację w 
2016 roku. (BR.12.XXXIII.16) 
18.  Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Częstochowy do złożenia wniosków o 
dofinansowanie oraz przyjęcie do realizacji określonych w Studiach Wykonalności przedsięwzięć 
dotyczących projektów pn.: -„Budowa Zielonej Promenady Śródmiejskiej w Częstochowie”, -„Rewitalizacja 
Parku Lisiniec w Częstochowie” w ramach działania 2.5 Poprawa jakości środowiska miejskiego, typ projektu 
II: Rozwój terenów zieleni w miastach i ich obszarach funkcjonalnych Programu Operacyjnego Infrastruktura 
i Środowisko 2014-2020, współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności. (BR.13.XXXIII.16) 
19.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. (BR.14.XXXIII.16) 
20.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Rewitalizacji dla Miasta Częstochowy na 
lata 2016-2020+. (BR.21.XXXII.16) 
21.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
położonego w Częstochowie, w dzielnicach Tysiąclecie i Północ, obejmującego rejon Promenady Czesława 
Niemena, pomiędzy ulicami: Kiedrzyńską i Kukuczki. (BR.15.XXXIII.16) 
22.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Częstochowie - przedłużenie 
Bojemskiego. (BR.16.XXXIII.16) 
23.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 
Częstochowskie Centrum Świadczeń. (BR.17.XXXIII.16) 
24.  Podjęcie uchwały w sprawie zawierania porozumień z gminą Rędziny o kierowaniu osób zamieszkałych 
na jej terenie do Centrum Integracji Społecznej w Częstochowie. (BR.18.XXXIII.16) 
25.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą i Miastem Koziegłowy 
w zakresie związanym z nauczaniem religii Kościoła Starokatolickiego Mariawitów. (BR.19.XXXIII.16) 
26.  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z 
zakresu wychowania przedszkolnego dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. (BR.20.XXXIII.16) 
27.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Miejskiej Galerii Sztuki w Częstochowie. 
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(BR.21.XXXIII.16) 
28.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Teatru im. Adama Mickiewicza w Częstochowie. 
(BR.23.XXXIII.16) 
29.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Domu Kultury w Częstochowie. 
(BR.24.XXXIII.16) 
30.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Promocji Kultury „Gaude Mater”. 
(BR.22.XXXIII.16) 
31.  Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy 
Alei Kościuszki 1 (DH „SCHOTT"). (BR.2.XXXIII.16) 
32.  Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy 
Alei Kościuszki 1 (DH „SCHOTT"). (BR.3.XXXIII.16) 
33.  Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy 
ul. Ks. Jerzego Popiełuszki 2. (BR.4.XXXIII.16) 
34.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta oraz 
wyboru jej Przewodniczącego. (BR.1.XXXIII.16) 
35.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2017-2031. 
(BR.5.XXXII.16) 
36.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2017 (BR.4.XXXII.16) 
37. Przyjęcie stanowiska Rady Miasta Częstochowy  w sprawie infrastruktury pasażerskiej na linii kolejowej 
nr 146: Częstochowa (Wyczerpy) – Chorzew Siemkowice . 
38.  Interpelacje radnych. 
39.  Wolne wnioski i oświadczenia radnych, Prezydenta i inne zgłoszone do porządku obrad. 
40.  Zamknięcie obrad XXXIII Sesji Rady Miasta Częstochowy. 
 
 Ad. pkt 4. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają uwagi do 
protokołu z obrad XXXI sesji Rady Miasta. 
Uwag do protokołu nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie protokół z obrad XXXI sesji Rady 
Miasta. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła protokół z obrad XXXI sesji Rady Miasta Częstochowy. 
 
Ad. pkt 5 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk przedstawił sprawozdanie z działalności 
Prezydenta Miasta Częstochowy za okres od 2 grudnia do 22 grudnia 
Szanowni Państwo! 
Na początek tradycyjnie przedstawię aktualny raport o stanie finansów miasta.  
W okresie od 1 stycznia do 16 grudnia 2016 roku do kasy miasta wpłynęło 1 mld 116 mln 200 tys. zł, tj. 95,32 
% planowanych dochodów, z tego: 
- z tytułu subwencji miasto uzyskało 296 mln 624 tys. zł; 
- z tytułu dotacji celowych 249 mln 898 tys. zł; 
- dochody własne zostały zrealizowane w wysokości 569 mln 678 tys. zł, w tym m.in.: 
•udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych - 248 mln 616 tys. zł; 
•podatek od nieruchomości - 137 mln 572 tys. zł; 
•opłaty za gospodarowanie mieszkaniowym zasobem komunalnym (czynsz z najmu, dzierżawy, media) - 46 
mln 860 tys. zł; 
•opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi - 34 mln 347 tys. zł; 
•sprzedaż lokali mieszkalnych i nieruchomości, opłaty za użytkowanie wieczyste gruntów, dzierżawa terenu 
oraz zwrot odszkodowań - 16 mln 87 tys. zł. 
Ubytek dochodów z tytułu udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych w stosunku do wskaźnika 
upływu czasu wynosi 3 mln 479 tys. zł. 
Ustalony w budżecie plan wydatków miasta w kwocie 1 mld 202 mln 583 tys. zł został wykonany w 
wysokości 1 mld 37 mln 618 tys. zł tj. w 86,28%. 
Najwyższe kwotowo wydatki dotyczyły:  
•utrzymania szkół i przedszkoli, na które przeznaczono 320 mln 679 tys. zł; 
•utrzymania MOPS i placówek opieki społ. - 199 mln  17 tys. zł; 
•utrzymania dróg - 112 mln 831 tys. zł; 
•Powiatowego Urzędu Pracy - 17 mln 124 tys. zł; 
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•Komendy Miejskiej Państw. Straży Pożarnej - 15 mln 828 tys. zł; 
•realizacji zadań Urzędu Miasta i jego jednostek -  372 mln 139 tys. zł.  
W okresie od 1 stycznia do 16 grudnia br. zostały spłacone zgodnie z terminami płatności kredyty i pożyczki 
w kwocie 32 mln 413 tys. zł i odsetki w kwocie 10 mln 546 tys. zł (łącznie 42 mln 959 tys. zł).  
Wysoka Rado! 
Według informacji Powiatowego Urzędu Pracy ogólna liczba bezrobotnych zarejestrowanych w mieście w 
końcu listopada wynosiła 6756, czyli o 2 osoby mniej niż w końcu listopada, natomiast aż o 2 296 osób mniej 
niż rok wcześniej, czyli 30 listopada 2015 roku. 
Ostatnia notowana stopa bezrobocia w Częstochowie z końca października to – przypomnę - 6,3%, przy 
średniej krajowej - 8,2 %  
i także wyższej niż w naszym mieście średniej wojewódzkiej - 6,6 %.   
Informacja z ewidencji ludności Wydziału Spraw Obywatelskich 
19 grudnia liczba osób zameldowanych w Częstochowie wynosiła 221 170, w tym liczba osób 
zameldowanych na pobyt stały 216 984, a na pobyt czasowy  4 186. 
Statystyka z ewidencji ludności nie obejmuje osób przebywających stale lub czasowo w naszym mieście, 
które nie zgłosiły tego faktu poprzez zameldowanie. 
Szanowni Państwo! 
Przypomnę teraz skrótowo, w porządku chronologicznym, niektóre wybrane wydarzenia z udziałem moim lub 
moich zastępców z okresu od ostatniej sesji Rady Miasta. 
 
2 grudnia wziąłem udział w konferencji prasowej poświęconej programowi „Lepsza komunikacja”, który ma 
polegać na równoległych i zrównoważonych działaniach - Urzędu Miasta i jednostek podległych związanych 
z komunikacją drogową, publiczną i rowerową. Dążymy do tego, by Częstochowa stawała się miastem coraz 
bardziej przyjaznym nie tylko dla kierowców samochodów, ale również rowerzystów i pieszych. 
 
Tego samego dnia, odwiedziłem przytulisko „Oaza” przy ul. Staszica, w którym był organizowany Mikołaj dla 
dzieci w trudnej sytuacji materialnej. 
 
Także 2 grudnia, Andrzej Szewiński, uczestniczył w uroczystości wręczenia Krzyży Wolności i Solidarności 
działaczom opozycji wobec dyktatury komunistycznej z lat 1956-1989, która odbyła się w Ratuszu Miejskim. 
Odznaczenia wyróżnionym wręczył prezes Instytutu Pamięci Narodowej Jarosław Szarek. Jednym z 
wyróżnionych był pracownik naszego Urzędu – Krzysztof Jawor. 
 
4 grudnia wziąłem udział w premierze świątecznej iluminacji na placu Biegańskiego, której towarzyszył 
przedświąteczny koncert „Jasne, że święta”. Artyści, iluminacje i świąteczny nastrój przyciągnął ludzi: w 
imprezie uczestniczyło kilka tysięcy mieszkańców Częstochowy i okolic.  
 
5 grudnia wziąłem udział w V miejskiej Konferencji „Przemoc to zło, z którym możesz wygrać”, która odbyła 
się w Urzędzie Stanu Cywilnego. Organizatorem spotkania był Terenowy Komitet Ochrony Praw Dziecka w 
Częstochowie i Urząd Miasta Częstochowy. 
 
W tym samym dniu Ryszard Stefaniak wziął udział w uroczystościach upamiętniających 149. rocznicę 
urodzin Marszałka Józefa Piłsudskiego, które odbyły się na placu Biegańskiego. 
 
Tego samego dnia, jak każdego roku w okresie przedświątecznym, spotkałem się w sali sesyjnej z 
emerytowanymi pracownikami Urzędu Miasta. 
 
Także 5 grudnia wziąłem udział w uroczystościach z okazji Dnia Górnika, które odbyły się w Restauracji 
Retro. 
 
6 grudnia obejrzałem  widowisko teatralno-muzyczne przygotowane z okazji z okazji podsumowania 
projektu patriotycznego „Polak - to brzmi dumnie”, zrealizowanego w ramach obchodów Roku Henryka 
Sienkiewicza, jubileuszu 1050-lecia Chrztu Polski i kolejnej rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę 
w 1918 roku.  Spotkanie zorganizowane przez Gimnazjum nr 18 i MDK odbyło się w siedzibie Miejskiego 
Domu Kultury. 
              
Tego samego dnia, razem z przewodniczącym Rady Miasta Zdzisławem Wolskim wręczyłem w Ratuszu 
Miejskim nagrody za szczególne osiągnięcia artystyczne częstochowskim uczniom. 
Nagrody - w wysokości 1000 zł - otrzymało dziesięcioro utalentowanych młodych ludzi w trudnej sytuacji 
materialnej. 
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Tego samego dnia uczestniczyłem w spotkaniu prasowym, które odbyło się w Miejskim Szpitalu 
Zespolonym, podczas którego poinformowałem, że placówka otrzyma unijne dofinansowanie na rozbudowę 
Szpitalnego Oddziału Ratunkowego. Dzięki inwestycji SOR zostanie dostosowany do aktualnych standardów 
w zakresie ratownictwa medycznego i będzie lepiej służył mieszkańcom.  
Szpital otrzyma dofinansowanie w wyniku pozytywnego rozpatrzenia przez Ministerstwo Zdrowia wniosku 
złożonego w konkursie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020.  
Po spotkaniu – już tradycyjnie – wręczyłem, wraz przedstawicielami ZGM TBS prezenty mikołajkowe małym 
pacjentom z oddziału pediatrycznego. 
 
W tym samym dniu wziąłem udział w konferencji prasowej zapowiadającej charytatywną imprezę 
„Świąteczne granie z Kubą”, która odbędzie się 27 grudnia w Hali Sportowej Częstochowa. Organizuje ją 
Fundacja Ludzki Gest Jakuba Błaszczykowskiego, a weźmie w niej udział wielu znanych sportowców, 
kabareciarzy i muzyków. Rozegrany też zostanie – jak przystało na naszego znakomitego reprezentanta 
Polski  - turniej piłki nożnej, a później odbędą się koncerty znanych zespołów a gwiazdą wieczoru będzie 
OSTRY.  
 
Tego samego dnia razem z mieszkańcami Częstochowy ubierałem choinki, które stanęły na Starym Rynku i 
placu Orląt Lwowskich. 
 
Także 6 grudnia uczestniczyłem w imprezie mikołajkowej zorganizowanej przez związek zawodowy „Kadra” 
przy MPK, przy a współpracy z Miejskim Przedsiębiorstwem Komunikacyjnym  i Miejskim Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej. Podczas spotkania w siedzibie MPK prezenty otrzymało czterdzieścioro dzieci z rodzin 
objętych wsparciem.  
 
7 grudnia wziąłem udział w oficjalnym otwarciu nowej siedziby CGR POLSKA, znanego producenta w 
branży motoryzacyjnej. Inwestycja powstała na terenach Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej przy ul. 
Strefowej - ma dostęp do drogi publicznej i infrastruktury technicznej.  Przypomnę, że przedsiębiorstwa z 
obszaru automotive są obecnie branżą generującą największą liczbę miejsc pracy w Częstochowie. Dzieje 
się tak m.in. dzięki sprzyjającym warunkom, które miasto stworzyło dla inwestorów. Nie obyłoby się bez 
pomocy państwa radnych. Oprócz ustawowych, częściowych zwolnień z podatku od działalności 
prowadzonej w specjalnej strefie przedsiębiorcy inwestujący w Częstochowie na terenach objętych strefami 
mogą skorzystać ze zwolnień z podatku od nieruchomości możliwym właśnie dzięki uchwałom Rady Miasta. 
 
Tego samego dnia Mirosław Soborak wziął udział w seminarium poświęconym praktycznym podstawowym 
aspektom ochrony powietrza: „Powietrze mamy wspólne. Ograniczenie niskiej emisji celem nadrzędnym 
polityki klimatycznej w regionie”.  W spotkaniu, które odbyło się w Ratuszu Miejskim uczestniczyli 
przedstawiciele samorządów subregionu północnego. Dyskutowano m.in. o aktualnym stanie prac 
legislacyjnych związanych z ograniczeniem niskiej emisji oraz praktycznymi działaniami podejmowanymi 
przez inne samorządy w celu jej ograniczenia. 
 
Tego samego dnia, Ryszard Stefaniak uczestniczył w konferencji pt. „Amazonki w trosce o innych”, 
podsumowującej program Częstochowska Alternatywa Społeczna, sfinansowany ze środków Funduszu 
Inicjatyw Obywatelskich, dzięki któremu wiele kobiet skorzystało z badań profilaktycznych. Spotkanie odbyło 
się w sali sesyjnej Urzędu Miasta.  
 
8 grudnia Ryszard Stefaniak wziął udział w finale festiwalu „Moc- art” w Miejskim Domu Kultury. 
 
9 grudnia uczestniczyłem w otwarciu Kącika Babci i Dziadka w Domu Pomocy Społecznej przy ulicy 
Kontkiewicza. To efekt współpracy miasta z fundacją także obecnej na otwarciu Jolanty Kwaśniewskiej - 
„Porozumienie Bez Barier”. Dzięki niej powstało miejsce spotkań dla częstochowskich seniorów i 
podopiecznych DPS.  W ramach projektu fundacja przeprowadziła metamorfozę specjalnie wydzielonego 
miejsca; środki pochodziły z grantu Fundacji MetLife. 
Oprócz spotkań integracyjnych seniorów i podopiecznych DPS, przy Konkiewicza będą również realizowane 
m.in. mini wydarzenia kulturalne z udziałem zaproszonych gości.  
 
Tego samego dnia Ryszard Stefaniak wziął udział w happeningu „Nie Krzycz! Przytul!, który odbył się na 
placu Biegańskiego. Zakończył on trwającą kilka dni Kampanię Białej Wstążki, odbywającą się w ramach 
światowej akcji profilaktyczno-edukacyjnej poświęconej zjawisku przemocy wobec kobiet.  
 
Także 9 grudnia, wziąłem udział w uroczystościach w Akademii im. Jana Długosza nadania tytułu doktora 
honoris causa prof. Andrzejowi Zakrzewskiemu. Podczas gali wręczyłem Wiesławowi Pięcie - zasłużonemu 
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dla częstochowskiego sportu - medal „Merentiubus”.  
 
Tego samego dnia wziąłem udział w uroczystej gali podsumowującej XVI edycję konkursu „Jurajski Produkt 
Roku” organizowanego przez Regionalną Izbę Przemysłowo- Handlową. 
 
Również 9 grudnia uczestniczyłem w obchodach dwudziestej rocznicy działalności częstochowskiego 
Rotary Club, które odbyły się w Teatrze im. Adama Mickiewicza. 
 
10 grudnia wziąłem udział w finale imprezy mikołajkowej na terenie Centralnej Szkoły Państwowej Straży 
Pożarnej. Jej głównym organizatorem była Rada Dzielnicy Stradom. Dzięki inicjatorom akcji obdarowano 
ponad 120 dzieci. 
 
Także 10 grudnia złożyłem życzenia członkom Wspólnot mieszkaniowych podczas koncertu, który odbył się 
w Filharmonii Częstochowskiej. Organizatorem spotkania był Zakład Gospodarki Mieszkaniowej TBS Sp. z 
o.o. 
 
12 grudnia gościłem w Urzędzie Miasta częstochowskich harcerzy, którzy zgodnie z tradycją przekazali mi 
Betlejemskie Światło Pokoju. Tegorocznej akcji towarzyszy hasło: „Odważnie twórzmy pokój". 
 
Tego samego dnia uczestniczyłem w podsumowaniu akcji „Charytatywnie dla Zwierząt”, które odbyło się na 
terenie częstochowskiego schroniska. Dzięki zaangażowaniu uczniów ze szkół z Częstochowy i z Łojek 
uzbierano ponad dwie tony produktów niezbędnych w codziennej opiece nad zwierzętami. Tak dobry wynik 
był możliwy dzięki zaangażowaniu większej niż poprzednio liczby partnerów akcji. 
 
13 grudnia wziąłem udział w konferencji prasowej, podczas której częstochowskie MPK oraz Solaris 
Bus&Coach podpisały umowę na dostawę 40 nowych autobusów. Wartość kontraktu to 36 mln zł netto, z 
czego 30 mln stanowić będzie wsparcie unijne. Bogato wyposażone pojazdy z napędem diesla powinny 
dotrzeć do Częstochowy w końcu marca. 
Tego samego dnia, w Ratuszu Miejskim, wręczyłem nagrody Prezydenta Miasta Częstochowy w dziedzinie 
pomocy społecznej - Laury Pomocy Społecznej i Mecenasa Pomocy Społecznej. Powołania otrzymali też 
członkowie  Miejskiej Rady Rodziców Zastępczych.  
 
15 grudnia Ryszard Stefaniak, otworzył konferencję podsumowującą drugą edycję projektu Obywatelski 
Katalizator Zmiany, który był  cyklem szkoleń z zakresu wolontariatu, dziennikarstwa obywatelskiego i 
organizowania społeczności lokalnej dla osób po 60. roku życia. Projekt dofinansowany w ramach 
Rządowego Programu na rzecz Aktywności Społecznej Osób Starszych realizowany był przez Polski Instytut 
Mediacji i Integracji Społecznej w partnerstwie z Urzędem Miasta Częstochowy. 
 
Szanowni Państwo! 
16 grudnia wziąłem udział w spotkaniu Klubu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów i Starostów Regionu 
Częstochowskiego w sali sesyjnej Urzędu Miasta. 
W pierwszej części spotkania tematem był podział środków alokacji w ramach RIT. Omówione zostały 
rozstrzygnięte w ramach RIT konkursy, szczegółowy podział alokacji na trwające oraz zaplanowane zadania, 
oraz sprawy bieżące dotyczące formuły RIT. W obecnej chwili Subregion Północny uzyskał w skali 
przyznanych środków unijnych najwyższy procentowy poziom kontraktacji, nie tylko w Województwie 
Śląskim, ale również w całym kraju. Przedstawicielom gmin przedstawiłem także wyniki spotkania z 
przedstawicielami PKP, które odbyło się w siedzibie Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa w sprawie 
rozwiązań drogowych w rejonie skrzyżowania DK-1 z ulicą Bugajską. Jego inicjatorami byli posłowie RP - 
Szymon Giżyński i Lidia Burzyńska, za co częstochowskim parlamentarzystom dziękuję. Podczas trzeciej 
części spotkania, w ramach prezentacji dotyczącej potencjalnych efektów utworzenia województwa 
częstochowskiego - na bazie  Subregionu Północnego - dla wsparcia unijnego po roku 2020,  dr hab. Monika 
Klimowicz z Uniwersytetu Wrocławskiego wskazała na zagrożenia związane z możliwym przekroczeniem 
przez Województwo Śląskie progu 75% średniego unijnego PKB.  Będzie to skutkować wykluczeniem 
województwa (na czym straci słabiej rozwinięty infrastrukturalnie Subregion Północny) w kolejnej 
perspektywie finansowej z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, oraz obniżeniem poziomu 
wsparcia pomocy publicznej dla dużych firm – na terenach specjalnych stref ekonomicznych - do poziomu 
10%.  Operując na przykładach – gdyby już obecnie województwo śląskie było powyżej 75% progu, nie 
dostalibyśmy środków np. na przebudowę DK-1, a nasze tereny inwestycyjne w strefach ekonomicznych – 
mimo naszych największych starań – nie byłyby w stanie przyciągnąć inwestorów.       
 
Także 16 grudnia Jarosław Marszałek wziął udział w spotkaniu jubileuszowym z okazji 90-lecia Klubu 
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Sportowego Skra, które odbyło się w Złotych Arkadach. 
 
19 grudnia Ryszard Stefaniak uczestniczył w uroczystym otwarciu klubokawiarni „Alternatywa 21”, która 
powstała w ramach działalności Spółdzielni Socjalnej „Jasne, że alternatywa 21” przy ul. Mielczarskiego. Jej 
głównym atutem ma być wyjątkowa działalność kulinarna, społeczna i artystyczna. Spółdzielnia socjalna to 
efekt współpracy miasta i Fundacji Oczami Brata.  
Wysoka Rado! 
Pozwolę sobie przypomnieć, że 6 grudnia w siedzibie Centrum Unijnych Projektów Transportowych została 
podpisana umowa na dofinansowanie przebudowy DK-1. W Warszawie władze miasta reprezentował 
Mirosław Soborak. Projekt  „Przebudowa alei Wojska Polskiego – DK-1 w Częstochowie” zajął wcześniej 
pierwsze miejsce na liście inwestycji wybranych do dofinansowania z funduszy UE przez Centrum Unijnych 
Projektów Transportowych w ramach konkursu dla działania 4.1 Programu Infrastruktura i Środowisko 
"Zwiększenie dostępności transportowej ośrodków miejskich leżących w sieci drogowej TEN-T i odciążenie 
miast od nadmiernego ruchu drogowego." Całkowity koszt projektu to ponad 193 mln zł, z czego z funduszy 
unijnych Częstochowa otrzyma ponad 164 mln zł. 
Szanowni Państwo! 
W ostatnich dniach, podobnie jak w latach ubiegłych w okresie przedświątecznym uczestniczyłem w wielu 
spotkaniach wigilijnych  i opłatkowych organizowanych przez częstochowskie stowarzyszenia, organizacje i 
instytucje. Wziąłem udział m.in. w wigilii Stowarzyszenia Częstochowskie Amazonki, w spotkaniach 
świątecznych Centrum Integracji Społecznej, z przedstawicielami organizacji pozarządowych, Uniwersytetów 
Trzeciego Wieku, w spotkaniu wigilijnym Polskiego Związku Niewidomych. 
       Dodam, że jeżeli chodzi o inwestycje, w okresie międzysesyjnym   zakończono m.in. termomodernizację 
czterech miejskich przedszkoli, sfinalizowano też kilka zadań związanych z zagospodarowaniem sportowo-
rekreacyjnym, w tym osiedlowe place zabaw czy renowację boiska Victorii przy ul. Krakowskiej - w ramach 
budżetu obywatelskiego.  
Wysoka Rado! Przed nami dziś dużo pracy, ale już teraz korzystając z okazji, pragnę złożyć wszystkim 
wesołych, rodzinnych i spokojnych świąt Bożego Narodzenia! Dziękuję za uwagę. 
   
Ad. Pkt. 6 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił informację bieżącą za okres od 1 grudnia do 21 
grudnia 2016 roku Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi reprezentował  Radę Miasta 
podczas następujących spotkań: 
 
3. grudnia  
-  w uroczystej Kolacji Wigilijnej w jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej – Kuźnica Marianowa przy ul. 
Zdrowej  
 
5. grudnia  
- w uroczystości miejskiej z okazji 149. rocznicy urodzin Marszałka Józefa Piłsudskiego 
 
7. grudnia 
- w uroczystości prezentacji książki Janusza Mielczarka pt. „SZCZĘSCIARZ i inne przypadki” 
w Ratuszu w Częstochowie  
 
8. grudnia  
- w koncercie podsumowującym warsztaty artystyczne dla osób niepełnosprawnych” Festiwal Moc-art.” W 
Miejskim Domu Kultury w Częstochowie 
 
9. grudnia: 
- w uroczystym spotkaniu świątecznym zorganizowanym przez Samorządowy Zakład Budżetowy Centrum 
Integracji Społecznej  
- u uroczystym posiedzeniu Senatu w ramach obchodów święta uczelni Akademii im. Jana Długosza w 
Częstochowie, w koncercie Instytutu Muzyki przygotowanym z okazji nadania godności Doctora Honoris 
Causa Akademii im. J. Długosza prof. Andrzejowi Zakrzewskiemu w Filharmonii Częstochowskiej 
- w spotkaniu jubileuszowym z okazji obchodów 20-tej rocznicy działalności klubu- Rotary Club Częstochowa 
- w uroczystym spotkaniu związanym z obchodami Jubileuszu 80-lecia Klubu Sportowego 
„Częstochowianka”  
- w uroczystości otwarcia „Kącika Babci i Dziadka” w Domu Pomocy Społecznej przy ul. Kontkiewicza  
-w uroczystej Gali Jubileuszu XXV-lecia działalności Związku Gmin Jurajskich w Hotelu SCOUT w 
Częstochowie 
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10. grudnia 
-w uroczystości z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia zorganizowanej rzez PZN Koło Grodzkie 
Częstochowa 
 
14 grudnia 
- w spotkaniu opłatkowym organizowanym przez Słuchaczy i Zarząd Stowarzyszenia Częstochowskiego 
UTW  
- w spotkaniu „Wieczór Wigilijny” organizowanym przez Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z 
Niepełnosprawnością Intelektualna Koło w Częstochowie  
- w spotkaniu mikołajkowym zorganizowanym dla dzieci z najuboższych rodzin w Klubie Politechnik 
Częstochowa (p. Wolskiego reprezentował p. Gawroński)  
 
15 grudnia  
- w konferencji zorganizowanej przez Polski Instytut Mediacji i Integracji Społecznej w celu podsumowania 
realizacji projektu „Obywatelski katalizator zmiany II”  
- w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez słuchaczy Uniwersytetu III wieku przy Wydziale 
Pedagogicznym Akademii im. Jana Długosza w Częstochowie  
 
16 grudnia 
- w uroczystości Jubileuszu 95-lecia Częstochowskiego Klubu Sportowego „Budowlani” oraz podsumowania 
sezonu sportowego 2016 w auli Muzeum Monet i Medali Jana Pawła II w Częstochowie  
- w spotkaniu z okazji jubileuszu 90-lecia Klubu Sportowego Skra Częstochowa w Złotych Arkadach przy ul 
Boya-Żeleńskiego 12 w Częstochowie 
 - w spotkaniu Wigilijnym w Auli Komendy Miejskiej Policji w Częstochowie przy ul. Ks. Jerzego Popiełuszki  
- w uroczystości obchodów Dnia Patrona w Gimnazjum nr. 12 im. Jana Matejki przy ul. Okólnej w 
Częstochowie  
 
17 grudnia 
- w kolacji wigilijnej zorganizowanej przez Ochotniczą Straż Pożarną Dźbów  
 
18 grudnia 
- w X Targach Bożonarodzeniowych organizowanych przez Częstochowską Organizację Turystyczną   
 
19 grudnia 

 w uroczystości z okazji pięciolecia Stowarzyszenia Rotundus w Domu Wsparcia dla dzieci i 
Młodzieży przy ul. Gdyńskiej 

 w spotkaniu z arcybiskupem Wacławem Depo 
 

20 grudnia 
-w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Zarząd Platformy Obywatelskiej RP w Częstochowie w 
restauracji „Tango” przy ul. 1-go Maja  

 w Wigilijnym Spotkaniu Artystycznym w salach Miejskiej Galerii Sztuki w Częstochowie 

 w spotkaniu wigilijnym Towrzystwa Przyjaciół Województwa Częstochowskiego 
 
Ad pkt.7. 
Pytania radnych. 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo na dzisiejsze pytania będę 
chciał odpowiedzieć w trybie pisemnym z dwóch powodów. Po pierwsze czeka nas długa i pracowita sesja, a 
druga sprawa to głos mi niespecjalnie dopisuje w związku z tym wybaczcie na wszystkie pytania dostaniecie 
odpowiedź pisemną. 
 
Radny Zbigniew Mizgalski Panie Prezydencie  przygotowałem kilka pytań. Pierwsze dotyczy, dumni 
jesteśmy, dumy  jest  Pan Prezydent z programów zdrowotnych wprowadzanych w naszym mieście dla 
dzieci, dla seniorów, a ja spotkałem taką sytuację w poprzedni poniedziałek miesiąca, 2 tygodnie temu. 
Zatrzymałem się na ul. Racławickiej, na której były wykonywane prace na rogu z ul. Kilińskiego. Temperatura 
0, góra +1°, to jest południe i ulewa. Tam  ludzie układają tą kostkę jezdniową klęcząc, moknąc, na jakaś 
maź itd. Panie Prezydencie moje pytanie jest, ja wiem, że się mówi, że to firma buduje itd., ale tu chodzi o 
ten okres ustalenia z firmą tzn. od września do końca grudnia ma ta droga przedłużenie Racławickiej 
powstać także,  że w pewnym zakresie uważam, że winę ponosi za to miasto. Panie Prezydencie czy ludzie, 
którzy układali to skorzystają z programu dla seniorów? Nie się Pan zastanowi, proszę o odpowiedź czy 
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zdążą skorzystać.  
 Związane jest z tą samą ulicą, chodziłem sobie, szukałem jakiegoś inspektora nadzoru, kierownika  z 
ramienia Miejskiego Zarządu Dróg, mieszkańcy, pracownicy uważali, że w taką pogodę Pan na pewno 
nikogo nie spotka. Nie spotkałem, ale to mniejsza z tym. Z czym się wiąże to wykonanie? Wykonanie w 
takich warunkach tej grubej kostki brukowej powoduje to, że te kładzenie jej w wodzie, w nocy była 
temperatura -8°. Także   konsekwencje będą jakieś, konsekwencja ja wiem dla firmy, która to robi, ma pewną 
dywagację czy ma zapłacić kary umowne za przekroczenie terminu czy lepiej poprawić to na wiosnę. 
Wybrali, jakoś to wydali pieniądz zadecydował. Co my z tego mamy? 
 Trzecie pytanie, Panie Prezydencie kiedyś była taka dobra tradycja 10 - 15 lat temu i dłużej, ja to 
pamiętam, bo byłem zaangażowany społecznie, że w zasadzie wszystkie prace budowlane, budowy dróg, ja 
nie mówię o bieżącym utrzymaniu polegały na tym, że stosowano już prace wykończeniowe w październiku. 
Listopad, grudzień tego się nie wykonywało, bo technologia przy tych temperaturach zabrania układania 
kolejnych warstw na jezdni, kopania itd. To też spowodowało, że wcześniej wspomniana ulica Racławicka 
przedłużono termin o 4 miesiące, bo nie można kanału ciepłowniczego zmienić. I teraz to pytanie, Panie 
Prezydencie czy nie dobrze byłoby  powrócić do tej tradycji, ale jakże logicznej związanej z technologią 
budowy dróg. 
  Kolejne pytanie też w czasie tej mojej wycieczki ulewnej,  chodzi na ul. Kościuszki. Tam tam jest 
przejście dla pieszych na wysokości dawnej policji, na 2 stronę, tam jest brama  przejściowa aż do wałów. 
Jest tam to przejście, które prowadził przez 4 pasy ruchu. Panie Prezydencie widziałem jak biegają tam 
ludzie, zatrzymują się, bo samochody różnie napędzają się ze skrzyżowania. Czy można by było tam zrobić 
tzw. azyl czyli taką wysepkę, że ludzie mogliby przepuścić samochody. Bardzo  bym prosił o rozważenie tego 
tematu i spowodowanie, żeby to nastąpiło. 
  Kolejne piąte pytanie moje dotyczy przejścia dla pieszych od strony wschodniej przy budowanym 
skrzyżowaniu przedłożenia Alei Monte Cassino z ul. Jagiellońską. Nie jest zaprojektowane od strony 
wschodniej to przejście. Może dojść kiedyś do takiej sytuacji jak to miało, może w mniejszym trochę 
wymiarze niż na Rakowie. Ja składałem już 2 interpelacje, odpowiedzi są niezadowalające i bezsensu. Ktoś 
mierzył m.in. ruch tam, gdzie nie ma przejścia i ludzie nie przechodzą przez 4 pasy i mi daje takie argumenty, 
to jest trochę bezsensowne i żeby uniknąć dodatkowych kosztów po wybudowaniu tego skrzyżowania 
uważam, że jest jeszcze dobra pora na to, żeby zastanowić się i nie zmuszać ludzi do chodzenia po kilku   
światłach tylko przejście od strony wschodniej rozwiązałoby ten problem. Tam są podmioty gospodarcze, 
które zapewniają, zatrudniają sporo ludzi. 
  Następne pytanie to już powrót do przeszłości mój, ul. Hetmańska. No Pan Prezydent był łaskaw i 
wyrzucił tą ulicę swoim wewnętrznym zarządzeniem nie wiadomo gdzie, bo w tym budżecie tej ulicy nie 
widzę, ale  trudno, żyjemy dalej, ja mam wielką prośbę do Pana Prezydenta, żeby kilkucentymetrowe dziury 
w tej jezdni na łączeniu, na skrzyżowaniu z ul. Zamoyskiego, Tarnowskiego, Rycerską, a nawet przy 
wjeździe z ul. Sabinowskiej, żeby je naprawić, tam się nie da przejeżdżać. Zapraszam można to sprawdzić. 
 Następne pytanie, ponieważ buduję się drogę chrześcijanie 908, objazd prowadzi głównie przez ul. 
Artyleryjską, później która przechodzi w Konwaliową i jest takie skrzyżowanie ul. Matejki z ul. Artyleryjską. 
Ruch jest bardzo duży, pieszy też, jest zakręt, bardzo niebezpiecznie, samochody nie widzą, dzieci  idą do 
szkoły i czy można by  było oznakować tam przejście dla pieszych na ul. Oficerskiej przy ul. Artyleryjskiej. 
Bardzo bym prosił, żeby Miejski Zarząd Dróg rozważył taką sytuację.  
 Jest jeszcze przejście dla pieszych, chodzi mi o coś takiego, czy MZDIT ma wykaz przejść dla 
pieszych nieoświetlonych i czy istnieje program bezpieczeństwa na tych miejscach. Myśmy jako Mieszkańcy 
Częstochowy  występowaliśmy, robiliśmy akcję bezpieczne przejście dla pieszych w tym mieście i nadal 
jesteśmy zainteresowani i  działamy w tym kierunku. Wiem, że kiedyś taki program  miał powstać, czy to 
powstało? Ja mam nawet taki przykład ul. Bohaterów Monte Cassino i skrzyżowanie z ul. Mickiewicza. 
Nieoświetlone, jest przejście bardzo niebezpieczne, jeżdżę tamtędy często, takich przykładów jest dużo i 
bardzo proszę o zwrócenia na to uwagi. 
  Następny też dotyczy pytanie przejścia dla pieszych na ul. Jana Pawła, na wysokości szkoły na ul. 
Partyzantów. To przejście polegało na tym, że tam świeciły się świetlówki w czasie wejścia na to przejście, 
nie świecą się. Daję pod rozwagę czy nie zrobić tam tak jak poprzednio mówiłem w poprzednim punkcie 
azylu czy w jakiś sposób nie doświetlić i nie  zmodernizować tego przejścia, bo jest to przejście bardzo 
niebezpieczne.  
 Jeszcze mam takie pytanie odnośnie dróg, które służą do obsługi budowlanej jakiejś budowli i tu 
chodzi o budowę przedłużenia ul. Monte Cassino. Przez Miejski Zarząd Dróg i Transportu została  
wyznaczona ul. Wawelska. Ta ul. Wawelska została zdewastowana stosowana już całkowicie, w tej chwili 
mróz troszeczkę przyłapał także traktują te ciężkie samochody tą drogą jak autostradę i dotarło do mnie 
pismo mieszkańców tej ulicy adresowane do Miejskiego Zarządu Dróg. Prosiłbym, żeby Miejski Zarząd Dróg 
dał mi kopię odpowiedzi na ten temat, czy droga będzie po wykonaniu budowli przedłużenia ul. Monte 
Cassino utwardzona, zrobiona, doprowadzona przynajmniej do stanu jaki był poprzednio. Dziękuję bardzo. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda jakiś czas temu częstochowscy Radni przyjęli 
uchwałę dotyczącą wsparcia  dla innowacyjnych przedsiębiorców. Mam pytanie czy w związku z tym były 
podejmowane jakieś działania promocyjne w środowiskach gospodarczych i w środowiskach naukowych 
bądź uczelni wyższych związane z przyjęcie tej uchwały, ewentualnie czy są jakieś plany w tym zakresie.  
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Albert Kula pierwsze pytanie dotyczy pustostanu po byłej fabryce guzików przy ul. Ogrodowej. Mam 
pytanie czy miasto monitoruje sprawę zapewnienia dostatecznego bezpieczeństwa przez właściciela posesji, 
na której znajduje się dany pustostan, czy wiadomo jaki będzie los danego pustostanu, jak wiemy zdarzyło 
się w tym miejscu przykrych wypadków.  
 Drugie pytanie dotyczy nowych autobusów zakupionych przez MPK Częstochowa. Chciałem się 
dowiedzieć czy zakup nowych autobusów spowoduje wycofanie pojazdów, które obecnie znajdują się w 
taborze MPK, jeśli tak to które zostaną wycofane i co się z nimi stanie. Czy zakup najnowocześniejszych 
autobusów będzie miał wpływ na podwyżkę cen biletów?  Jaki jest okres gwarancji producenta  na te nowe 
pojazdy? 
  Trzecie pytanie dotyczy spotkania  przedstawicieli miasta z PZPN w sprawie wymogu licencyjnych 
do ewentualnej gry Rakowa w I lidze. Chciałem się zapytać czy spotkanie było protokołowane, jeśli tak to czy 
mogę poprosić o kopię protokołu. Dziękuję. 
 
Radny Jacek Krawczyk Panie Prezydencie jak bym chciał poprosić, zapytać o, bo ostatnio zostało źle 
zrozumiany, chodzi o tzw. gumowe ograniczniki przy ul. Bohaterów Katynia, gdzie zostały wymalowane drogi 
rowerowe. Chodziło tylko o umieszczenie tych ograniczników dla samochodów, żeby nie wjeżdżały na tą 
drogę rowerową tylko i wyłącznie na wysokości umieszczonych spowalniaczy, ponieważ samochody je 
omijając jeżdżą po ścieżce rowerowej. Mieszkańcy informowali mnie, że widzieli kilka takich niezbyt 
bezpiecznych sytuacji wzdłuż ul. Bohaterów Katynia. Tak więc prosiłbym, aby to umieścić, to jest niewielki 
fragmencik tylko i wyłącznie na wysokości spowalniacza. Więcej tych ograniczników tam jest 
niepotrzebnych.  
 Drugie moje pytanie dotyczy przebudowy fragmentu ul. Olsztyńskiej i tej części, o którą toczy się 
dyskusja, części klinkierowej. Pojawiają się w różne informacje, do mnie też docierały informację, że 
oczywiście mieszkańcy w pełni popierają remont, chcą mieć zrobioną ulicę, natomiast pewnym 
kompromisem byłoby rozwiązanie tematu polegające na wykonanie części asfaltowej na wysokości szkoły i 
tutaj nie ma żadnego problemu i uwag. Natomiast ta część, która jest motowska, żeby na tej części 
pozostawić klinkier i też pojawiły się sprzeczne informacje, ponieważ według Pana Prezydenta Soboraka 
tylko 30 % uda się odzyskać klinkieru w tej części, według MZDiT ok. 60 - 70 %. Myślę, że gdyby taką wersję 
kompromisową przyjąć to ma być i tak wykonane do końca czerwca, to część ulicy zrobić w asfalcie, a tą 
część, którą mieszkańcy by mogli mieć zachowaną w klinkierze na wysokości domów motowskich, no można 
by było zachować, myślę, że by to uspokoiło i usatysfakcjonowało wszystkie strony. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie w pierwszym moim pytaniu chciałem 
poprzeć Kolegi Radnego kwestię oświetlenia przejściach dla pieszych na ul. Jana Pawła II. Panie 
Prezydencie nadal te światełka nie działając wjeżdżających np. do Katowic, zawsze te światła pod tunelem 
działają, u nas co jadę to nie działają. Mamy coraz  dłuższą noc, proszę zadbać, żeby jak najszybciej te 
światełka na tych przejściach funkcjonowały.  
 Drugie pytanie Panie Prezydencie, to już jest niejako apel, ja już któryś raz z rzędu Prezydenta 
proszę o alert smogowy.   Niektóre miasta taki alert uruchamiają. U nas np. 20. , 2 dni temu przekroczenie 
było znaczne upm10, bo to było prawie 450 mg/m3, gdzie alert jest powyżej 200. Panie Prezydencie myślę, 
że wzorem innych miast moglibyśmy też taki alert smogowy uruchamiać informując kobiety ciężarne i dzieci 
w tych godzinach nie powinny wychodzić na dwór. Myślę, że docelowo bardzo dobrze było rozwiązaniem, 
żeby dyrektorzy szkół i przedszkoli również taką informację dostawali, żeby byli zobowiązani uruchomiony 
mieć ten alarm SMS i  dostawaliby takie informacje, że w tych i tych godzinach np. nie wietrzymy klas, bo 
jest alarm smogowy. Bardzo proszę przychylić się do tego tematu. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Tomasz Tyl Panie Prezydencie pomny doświadczeń tragicznych z Nicei oraz Berlina mam takie 
pytanie czy miasto mogłoby ustawić betonity z betonu u zbiegu III Alei, aby ewentualnie w przyszłości 
ochronić naszych mieszkańców przed podobnie tragicznymi wydarzeniami, które miały miejsce w niedalekiej  
przyszłości. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Strach Panie Prezydencie tutaj Kolega Marcin Maranda pytał o promocję tej uchwały o 
innowacyjności, też chciałbym się przyłączy do tego pytania jakie są plany, jakie są środki zabezpieczone na 
promocję wśród przedsiębiorców w Częstochowie i poza Częstochową, żeby przyciągać przedsiębiorców 
innowacyjnych zarówno pod względem finansowym jak i organizacyjnym.  
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 Drugie moje pytanie dotyczy kwestii województwa częstochowskiego. Rada Miasta Częstochowy 
podjęła stosowną uchwałę, zostały przeznaczone na to duże pieniądze. Moje pytanie jest takie, w których 
gminach Pan Prezydent już był, z którymi wójtami, przewodniczącymi rad gmin, powiatów Pan rozmawiał, 
jakie tutaj mamy sukcesy na tym polu, w końcu mija już rok, więc takie jest moje pytanie.   
 Kolejne moje pytanie dotyczy Lisińca. Wiemy, że tam jest planowany taki duży kompleks, pawilon, 
piasek ma być przywieziony chyba z Łeby bodajże. Mam  pytani, bo mieszkańcy z niepokoją  czy tam ma 
być dyskoteka? Chcielibyśmy już raz ten temat już zamknąć i być pewni, że nie będzie tam hałasu, nie 
będzie dyskoteki. Chyba, że będzie to prosimy o jasną odpowiedź czy na tym kompleksie będzie po prostu 
organizowana dyskoteka albo jakieś inny rozrywkowy klub.   
 Kolejne moje pytanie dotyczy pływalni przy szkole podstawowej nr 2 i 48 na Północy. Czy te 
pływanie będą włączone do MOSiRu  podobnie jak pływalnia przy Sienkiewiczu, bo wiemy, że na niektórych 
spotkaniach z mieszkańcami w różnych dzielnicach Pan ten poruszał, na Północy Pan o tym nie wspomniał 
akurat, więc jest to pytanie bieżące, bo też się zastanawiają nad tym szkoły czy będą te pływalnie na 
Północy w ich jurysdykcji czy będą im odebrane. Kolejne moje pytanie, prośba to ul. Wyzwolenia. Wiemy, że 
trwa remont tego odcinka od pętli do praktycznie Kisielewskiego, a zapomniano o tym odcinku mniej więcej 
od pętli, a w zasadzie od skrzyżowaniu Pużaka i Witosa do skrzyżowania z Sosabowskiego z Kukuczki. Ten 
odcinek jest naprawdę mocno zniszczony, dobrze by było chociaż te dziury, które wyrwało załatać przy okazji 
tego remontu, żeby całą Wyzwolenia powiedzmy już na najbliższe kilka lat mieć z nią spokój, żeby 
mieszkańcy nie narzekali, że jeden odcinek jest zupełnie nowy, a drugi świeci tymi dziurami. 
 Kolejne moje pytanie to taka drobna sprawa ul. Kukuczki na wysokości bloku nr 6 jest tam „leżący 
policjant”, który został zniszczony jakiś czas temu, ale oprócz tego została zniszczona przy okazji 
nawierzchnia, jest tam duża dziura, prosiłbym także  o interwencję naprzeciwko bloku 36 „leżący policjant”. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Andrzej Sowa moje pytanie będzie dotyczyło , ale audytu bezpieczeństwa, który miał jakiś czas 
temu być wykonany, a ten audyt miał obejmować wytypowane przejścia dla pieszych. Chciałbym poprosić o 
informację czy taki audyt był, jakie są wnioski przez ten audyt opracowane i jakie działania dotyczące 
poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych przy pasach np. w Al. Monte Cassino, Jana Pawła II 
czy też ul. Michałowskiego będą podjęte w 2017 r.  Jeszcze pytanie z tego samego zakresu dotyczy 
bezpieczeństwa na przejściach przy okazji modernizacji drogi wojewódzkiej 908 czyli ul. Dźbowskiej, 
Powstańców Warszawy i Gościnnej. Chciałbym się zapytać czy było to wzięte przy projektowaniu,  czy 
będzie to zrealizowane już w takich pracach budowlanych na tej ulicy, czy po prostu takie bezpieczeństwo 
będzie zapewnione przy tych przejściach. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jerzy Nowakowski Panie Prezydencie pierwsze pytanie na potrzeby Komisji Rozwoju Regionalnego 
chciałem zapytać w jakim kierunku zmierzają działania nad budową tzw. Bugajskiej Bis po tych rozmowach, 
o których Pan wspomniał dzisiaj w informacji bieżącej.  
 Drugie pytanie czy aspekty gospodarcze mają jakikolwiek wpływ na przyjęcie lub odrzucenie 
zadania, które ma lub miało się znaleźć w budżecie. Uważam , że to zasadniczy i  nadrzędny powód właśnie 
aspekty gospodarcze, czy mają wpływ przy konstruowaniu budżetu.   
 Trzecie pytanie, ile wydarzeń gospodarczych zorganizuje , miasto Częstochowa w 2017? jako 
organizator ile zorganizuje. Mam na myśli kongresy, fora, zjazdy gospodarcze jakieś. 
 I  czwarte pytanie, czy może Pan rozważyć aby zamiesić na stronie głównej, gdzieś w formie linku, 
zakładki, informacji właśnie o tych ulgach dla częstochowskich przedsiębiorców, chociażby o tej co 
powiedział Przewodniczący Maranda, bo przedsiębiorcy skarżą się, że po prostu jest to nieczytelne. Ostatnio 
na dyżurze musiałem kserować, no i dobrze, że wiedziałem gdzie, znalazłem, skserowałem i po prostu 
dałem. Proszę o jakąś czytelniejszą informację, może wyżej zamiesić tę informację dla przedsiębiorców 
odnośnie ulg. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński pierwsze pytanie dotyczy mojej niedawnej interpelacji w sprawie remontu 
chodnika przy ul. Bardowskiego. Po stronie zachodniej ul. Bardowskiego jest bardzo zdewastowany, który 
estetykę tej ulicy, estetyka w związku z tym chodnikiem jest bardzo słaba. I ja zapytałem ile by kosztowała 
naprawa, modernizacja tego chodnika. Tam mamy ze 150 metrów bieżących wcale nie  szerokiego 
chodnika, niektóre fragmenty są już w naprawione przez podmioty gospodarcze, które wzdłuż tej ulicy 
działają i zlitowały  się nad tym chodnikiem i ku mojemu zdziwieniu miasto wyceniło remont tego chodniczka 
na 700 tys. zł. i stąd moje pytanie czy ktoś się nie pomylił może jedno 0 za dużo wpisał, może jakimś 
tańszym sposobem da się ten chodnik  wyremontować, bo naprawdę wygląda nieciekawie i stanowi 
zagrożenie bezpieczeństwa dla przechodniów.  
  Drugie pytanie, tu już wywołany temat kostki klinkierowej. Chciałem zapytać, bo prace rozpoczęły 
się, trwają mocno zaawansowane i w związku z tym moje zapytanie: jak idzie zabezpieczanie tej kostki 
klinkierowej, jaki jest odzysk, co się dzieje z tymi odrzutami? Po prostu na ile MZD ma kontrolę nad 
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zabezpieczeniem tego drogocennego materiału w postaci kostki klinkierowej.  
 I trzecie i ostatnie moje pytanie to kwestia ul. Zamenhofa.  Pisałem interpelację  w tej sprawie, że na 
odcinku od Placu Orląt Lwowskich do trasy DK1 w ostatnim czasie ukazało się wiele głębokich ubytków, 
które zagrażają bezpieczeństwu poruszających się tam pojazdów. Pytanie czy można liczyć na jakąś pilną 
interwencję, żeby te ubytki załatać. Dziękuję uprzejmie. 
 
Radna Małgorzata Iżyńska Panie Prezydencie dwa pytania. Jedno muszę ponowić odnośnie zakrętów za 
oczyszczalnią ścieków wzdłuż ul. Srebrnej, ponieważ myślę, że naprawdę  prostym sposobem można 
zabezpieczyć ten uskok, który jest na zakręcie, ja już o tym mówiłam 90° z lasem, gdzie  naprawdę nie 
widać jadących naprzeciwko siebie  samochodów, gdzie autobus nie może się wyminąć po prostu z 
samochodem jadącym z przeciwnego kierunku. Nawet wysypać w tą dziurę, po której już się nie da 
przejechać, jakiś tłuczeń, bo tam w końcu dojdzie do tragedii, bo tam już parę stłuczek było, aż w końcu się 
tam ktoś po prostu zabije, tym bardziej że jeszcze tamtą stroną też idą ludzie i nie ma chodnika. Proszę o 
usunięcie z tego terenu, gdzie w trawie przy samym asfalcie są dwa betonowe słupy. Ci co tam mieszkają to 
jeszcze o tym wiedzą i po prostu zwalniają, jeżeli się z kimś wymijają , aż w końcu ktoś naprawdę się na tych 
słupach tam poharata. Więc  bardzo proszę, żeby to było usunąć, bo to ani nie są koszty. Także proszę o to. 
 Drugie moje pytanie, prośba w związku właśnie też z tamtą częścią została zmieniona organizacja 
ruchu, gdzie  ul.  Srebrna  przechodząca w Morenową ma teraz pierwszeństwo. Są co prawda znaki, ale też 
nikt ich nie przestrzega. Wszyscy  na tym takim dosyć szerokim rozjeździe jeszcze z ul. Komornicką jeżdżą 
naprawdę bardzo niebezpiecznie i proszę, żeby dołożyć tam znaki pokazujące drogę pierwszeństwa. Nie 
znak, że jest to droga z pierwszeństwem, tylko taką wizualizację, że jest droga z pierwszeństwem, która jest 
droga z pierwszeństwem. Dziękuję. 
 
Radna Monika Pohorecka ja ponawiam pytanie, gdyż ono było zadane podczas ostatniej sesji Rady 
Miasta, ale jak rozumiem nie otrzymałam odpowiedzi dlatego, że było zadane poza punktem pytania radnych 
tylko w ramach dyskusji o budżecie.  Ja pytałam Panie Prezydencie i proszę o tę informację, ponieważ są 
istotne różne grupy zawodowe do mnie zwracają się z podobnymi problemami, dlatego muszą mieć 
argumenty i muszę mieć możliwość odniesienia się do poszczególnych próśb. A pytanie dotyczyło nagród i 
ilości pracowników i za jakie osiągnięcia te nagrody specjalne mają być przyznane, czy były przyznane, 
ponieważ wewnątrz jednostki Urzędu Pracy dokonano przesunięć budżetowych i łącznie ta kwota ponad 1 
mln zł stanowiła, więc moje pytanie brzmi dla ilu pracowników, w jakiej wysokości i za jakie osiągnięcia 
specjalne te nagrody zostały przyznane. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie w dzielnicy Północ przy ul. 
Gombrowicza od strony Promenady są planowane nowe budynki, tam było kiedyś dawniej korty tenisowe, 
boisko do koszykówki. Moje pytanie jest następujące: czy już dzisiaj wiemy jakie rozwiązanie komunikacyjne 
i gdzie te samochody będą dojeżdżać, bo wiadomo, że jeżeli to będą budynki 3 - 4 piętrowe, no zwiększy się 
ilość osób korzystających z ul. Gombrowicza i to automatycznie do Miejskiego Zarządu Dróg w związku z 
ubytkami na tej ulicy, czy ewentualnie można by prosić o to, aby te ubytki załatać, bo rozumiem, że tutaj nie 
ma realizacji całej ulicy, ale chciałbym się dowiedzieć jak do tych budynków będą dojeżdżać mieszkańcy. 
Dziękuję. 
 
Radna Barbara Gieroń Panie Prezydencie już pisałam wcześniej interpelację i mówiłam też na sesji, chodzi 
o spowalniacze na ul. Legnickiej, skrzyżowanie Żyrardowska – Wadowicka. Nadal tam jeżdżą samochody z 
dużą prędkością i również chciałam uczulić i prosić Pana Prezydenta, aby uczulił ekipy, które remontują 
drogi, aby robiły to z większą starannością. Mogę wymienić przykładowo ul. Lwowska, Danusi, Heleny itd. 
Także bardzo proszę o zwrócenie na to uwagi. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Justyna Kielesińska Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie mam pytanie dotyczące planu i 
realizacji zagospodarowania przestrzennego skweru Sybiraków. Czy będą podjęte te prace i kiedy?  
 I drugie pytanie dlaczego nie funkcjonują przyciski zmiany świateł przy przejściach dla pieszych. 
Dziękuję. 
 
Radna Jolanta Urbańska ja w związku z sylwestrem zbliżającym się. Panie Prezydencie ja sprawdzałam są 
miasta, w zeszłym roku  pisałam interpelację w tej kwestii, chodzi mi o zakaz petard w kwestii ochrony 
zwierząt. W  innych miastach wprowadzono zakaz jednak tych petard czyli jest to możliwe. Czy ewentualnie 
Częstochowa byłaby taka nowatorską w tej kwestii byłabym bardzo wdzięczna. Dziękuję. 
 
Ad pkt.8 
Wystąpienia zaproszonych  gości. 
Pan Ryszard Raczek ja wprawdzie nie nazywam się asystent Posła Jaskóły, niemniej zostałem w imieniu 
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moich zaproszonych Posłów upoważniony, żeby Państwu podziękować za zaproszenie Posłów i przeprosić 
w ich imieniu, że nie mogli przybyć na dzisiejszą sesję z racji wiadomych Państwu. Panu Przewodniczącemu 
Posłowie bardzo dziękują za zaproszenie, w związku, że mam upoważnienie czuję się godny tej mównicy.  
Ponieważ jestem człowiekiem starszym uważam, że mam pierwszeństwo do zabrania głosu przed 
asystentem Pana Posła Jaskóły z tego względu, że ja mam upoważnienie na piśmie, natomiast nie może 
Pan Przewodniczący stosować takich metod, proszę szanować również Posłów, którzy mnie upoważnili do 
zabrania głosu. Mam taki sam status jak młody człowiek od Posła Jaskóły z tego względu, że ja mam 
upoważnienie na piśmie sądzę, że Pan Przewodniczący zażąda również upoważnienia na piśmie i 
pełnomocnictwa od asystenta Pana Posła Jaskóły jeżeli takowe przedstawi. Nie może być tak, że na 
następną sesję Pan Poseł Jaskóła przyśle np. kucharza, który świetną gotuje grochówkę i będzie zabierał 
głos w imieniu Pana Posła Jaskóły. Ponieważ jestem człowiekiem bardzo uparty i z tą mównicą byłem 
wynoszony już 3 razy prosiłbym Pana Przewodniczącego, żeby mi nie przeszkadzał, bo jeżeli będzie mi 
przeszkadzał to będzie to trwało dwie godziny, a jeżeli będzie mi nie przeszkadzał. Proszę zastosować się 
do regulaminu Rady Miasta Częstochowy, w którym tak napisano, że Pan Przewodniczący zaprasza Posłów 
i Senatorów. Ponieważ  nie ma na sali ani jednego Posła ani Senatora, w związku z tym prosiłbym, aby Pan 
Przewodniczący stosował jednakową miarę do wszystkich, bo  doprowadzimy Radę Miasta Częstochowy do 
takiej sytuacji, że zacznie np. Poseł Jaskóła będzie upoważniał tancerkę go go i ona będzie tutaj 
występować jako Poseł Pan Jaskóła. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski odebrał głos Panu Ryszardowi Raczkowi. Nie spełnia Pan 
kryteriów Posła zaproszonego. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja tylko widzę, że Pan Przewodniczący Zdzisław Wolski bardzo się starał, 
żeby tutaj czuwać nad przebiegiem obrad, ale ja bym prosił o zdecydowane działania zmierzające do tego, 
aby statut miasta był przestrzegany. 
 
Poseł na Sejm RP Tomasz Jaskóła prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad pkt.9. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poinformował, iż po uzgodnieniu z Wiceprzewodniczącymi 
skład Komisji Uchwał i Wniosków będzie taki sam jak na poprzedniej sesji. Radni: Barbara Gieroń, Jerzy 
Nowakowski, Dariusz Kapinos i Piotr Strach. 
 
Radni wyrazili zgodę na udział w Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie następujący skład Komisji Uchwał i 
Wniosków: Radny Piotr Strach, Radna Barbara Gieroń,  Radny Jerzy Nowakowski, Dariusz Kapinos. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 23 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła ww. skład Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Ad. Pkt. 10  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016 oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie. (BR.6.XXXIII.16) - załącznik nr 6 
do protokołu  
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 8 do protokołu.  
Autopoprawka - załącznik nr 9 do protokołu 
 
Radny Piotr Wrona mam jedno pytanie techniczne. Szanowni Państwo zawsze te tzw. końcówki uchwalamy 
pod koniec roku, zazwyczaj jest to 30 grudnia, dziś jest 22 czy jest to technicznie, czy jesteśmy pewni, że do 
końca roku już się nic   czy jest to kara oraz w bardziej jaka może być ważnym nie stanie? Czy nie będziemy 
musieli np. na szybko zwoływać  następnej sesji np. 30 żeby coś uchwalić chociażby z jednym punktem.  
    Drugie pytanie. Chciałem prosić o wyjaśnienie rozdz.60016 program budowy i przebudowy ulic, tutaj jest 
kwota 6 468 000 do 30 czerwca. Co  wchodzi w ten punkt, jakie zadania zostały  przeniesione dlaczego 
pytam, dlatego, że niżej w załączniku są wymienione jeżeli chodzi o inwestycje w § 92601 akurat program 
budowy i przebudowy ulic nie ma, dlatego prosiłbym krótko o wymienienie co wchodzi w ten program, co 
zostaje przeniesione do 30 czerwca. Dziękuję. 
 
Radny Zbigniew Mizgalski ja mam tutaj taki punkt dokumentacja przyszłościowa 286 344 zł. Ja otrzymałem  
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informację, że to jest dokumentacja na Armii Krajowej od Jana Pawła do ul. Wyzwolenia. Łącznie ze 
skrzyżowaniem, które jest wybudowane. Czy pieniądze zostały odjęte z wybudowanego tego skrzyżowania 
czy robimy projekt po wykonywaniu całego skrzyżowania, co było absurdem i proszę o wyjaśnienie. Tej 
kwestii. Dziękuję bardzo.  
 
Dyrektor MZDiT Mariusz Sikora Szanowni Państwo! Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie dotyczące 
zagrożenia czy nie będziemy musieli zwiększać i zmieniać uchwały dotyczącej wydatków niewygasających, 
otóż cały czas Szanowni Państwo cały czas roboty na tych zadaniach, które są przedstawione w uchwale  
cały czas trwają. Natomiast ze względu na warunki pogodowe nie możemy wykonywać pewnych robót, które 
wymagają na tyle sprzyjających warunków atmosferycznych i te zadania były przeanalizowane zarówno z 
wykonawcami jak i z inspektorami nadzoru także jesteśmy tutaj po stronie bezpiecznej.   
 Jeżeli chodzi o program budowy i przebudowy dróg mamy tutaj zadania takie jak część robót na ul. 
Olsztyńskiej, część robót na ul. Górnej, ul. Racławicką i specjalną strefę ekonomiczną ul. Kusięcką kolejny 
etap w strefie inwestycyjnej. To są 4 takie zadania, które właśnie musimy roboty przełożyć na okres 
wiosenny. Jeżeli w okresie styczeń – luty okaże się, że te warunki pogodowe są na tyle sprzyjające te roboty 
będą trwały, natomiast terminy tutaj 30 czerwca to są takie terminy, gdzie na wypadek gdyby jednak przez 
ten okres zimowy nie dało się wykonywać żadnych zadań byłoby to realizowane w okresie kwiecień-maj.  
 Jeżeli chodzi o program budowy infrastruktury rowerowej tam mamy również zadanie, budujemy 
ścieżkę rowerową w ul. Legionów. Brakujący fragment uzupełniamy. Tam też są roboty nawierzchniowe idzie 
warstwa masy bitumicznej grubości 5 cm, obawiamy się, że mogłoby to nie wyjść w takich warunkach 
pogodowych jak mamy.  
 Jeżeli chodzi o dokumentację przyszłościową mamy Al.  Armii Krajowej. Tam jest sytuacja taka, że 
trwają nadal uzgodnienia z inwestorami sieci, mamy pewne uzgodnienia musimy te ustalenia z inwestorami 
sieci, ponieważ wychodzą sytuacje takie, gdzie część przebudowy sieci będzie ponoszone koszty tej 
przebudowy będą ponosili gestorzy sieci w związku z tym wiąże się to z podpisaniem umów, porozumień 
między miastem, a gestorami, muszą się zaangażować w to finansowo, stąd też przedłużenia uzgodnień 
dokumentacji projektowej. 
        Jeżeli chodzi o zakres tego zadania i przebudowywane skrzyżowanie Al. Wyzwolenia z Al. Armii 
Krajowej to w tym zakresie wykonawca dokumentacji projektowej czyli nasz projektant wydzielił część 
zadania tak, aby to można było  zrealizować w związku z tym, że dostaliśmy dotacje z subwencji czyli 
wydzielił nam część dokumentacji, przekazał nam tę dokumentację, przekazał wykonawcom i na podstawie 
tej dokumentacji zostało to skrzyżowanie przebudowane. Natomiast w dalszej części w stronę centrum 
miasta cały czas trwają prace projektowe i uzgodnienia. O zagospodarowanie właściwie na całościowym 
mamy znane, także w tej części Al. Wyzwolenia udało nam się te uzgodnienia poczynić i zadanie z 
wykorzystaniem środków zewnętrznych realizować. Dziękuję. 

Skarbnik Miasta Ewa Wójcik na tym etapie realizacji budżetu już nie widzę konieczności dodatkowej sesji.  

Radny Zbigniew Mizgalski czyli Panie Prezydencie, Panie Dyrektorze ja rozumiem, że na to skrzyżowanie 
projekt jest gotowy i jest do wglądu, i na tej podstawie mogła wejść firma i budować? Czyli mogę ten projekt 
zobaczyć? 

Dyrektor MZDiT Mariusz Sikora tak, została ta część dokumentacji wydzielona, została przekazana 
wykonawcy,  tam to było tylko w zakresie przebudowy skrzyżowania, zmiana geometrii, zmiana nachyleń 
nawierzchni jezdni, bo musimy wiedzieć, zę to się wiąże z odprowadzaniem wody z jezdni, więc tam są 
plany warstwicowe. W takim zakresie jak to zostało przebudowane taka dokumentacja została przekazana. 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.6.XXXIII.16 wraz z autopoprawką 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 23 głosach za, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie  

Ad. Pkt. 11 i 12 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektów uchwał w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2016-2031. (BR.7.XXXIII.16) - 
załącznik nr 10 do protokołu i zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2016. (BR.8.XXXIII.16)- 
załącznik nr 11 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 8 do protokołu.  
Autopoprawka - załącznik nr 12 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
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głosowanie projekt uchwały na druku BR.7.XXXIII.16 wraz z autopoprawką 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 3 głosach przeciwnych i 10 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2016-
2031.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.8.XXXIII.16 wraz z autopoprawką. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 4 głosach przeciwnych i 9 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2016. 
 
Ad.pkt.13 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 
Miasta Częstochowy za 2016 rok. (BR.5.XXXIII.16)– załącznik nr 13 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.5.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 26 głosach za, brak głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 
sprawozdania finansowego Miasta Częstochowy za 2016 rok.  
 
Ad.pkt.14  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa. (BR.9.XXXIII.16) - 
załącznik nr 14 do protokołu 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.9.XXXIII.16 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 26 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa. 
 
Ad.pkt.15 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
opłaty prolongacyjnej. (BR.10.XXXIII.16) – załącznik nr 15 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.10.XXXIII.16 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
 
Ad.pkt.16 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych typu rodzinnego funkcjonujących na terenie miasta Częstochowy. (BR.11.XXXIII.16) – 
załącznik nr 16 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 17 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.11.XXXIII.16 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 
placówkach opiekuńczo-wychowawczych typu rodzinnego funkcjonujących na terenie miasta Częstochowy.  
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Ad. Pkt.17 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu  uchwały  w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych i środków finansowych przeznaczonych na ich realizację w 2016 roku. (BR.12.XXXIII.16)  
– załącznik nr 18 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 17 do protokołu 
 
W imieniu Komisji Uchwał i Wniosków Radna Barbara Gieroń przedstawiła poprawkę Radnych Moniki 
Pohoreckiej i Piotra Wrony – załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk przyjmujemy autopoprawką. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie tutaj chciałem zauważyć, że ten błąd został 
powielony, bo my podobną uchwałę przyjmowaliśmy w listopadzie i tam już  ten rok 2015 funkcjonował także 
nie wiem czy do tej pory funkcjonuje ta uchwała z tym załącznikiem błędnym. W tym czasie działa załącznik, 
który jest z błędną datą. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Ryszard Stefaniak błędy trzeba naprawiać, więc jak je naprawiliśmy to jest 
wszystko w porządku. Dziękuję. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.12.XXXIII.16 wraz z autopoprawką. 

Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i środków finansowych przeznaczonych na ich realizację w 
2016 roku. 
 
Ad. Pkt.18 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
upoważnienia Prezydenta Miasta Częstochowy do złożenia wniosków o dofinansowanie oraz przyjęcie do 
realizacji określonych w Studiach Wykonalności przedsięwzięć dotyczących projektów pn.: -„Budowa 
Zielonej Promenady Śródmiejskiej w Częstochowie”, -„Rewitalizacja Parku Lisiniec w Częstochowie” w 
ramach działania 2.5 Poprawa jakości środowiska miejskiego, typ projektu II: Rozwój terenów zieleni w 
miastach i ich obszarach funkcjonalnych Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020, 
współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności (BR.13.XXXIII.16) - załącznik nr 20 do protokołu  
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 8 do protokołu. 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki – załącznik nr 21 do protokołu. 

Radny Zbigniew Niesmaczny Panie Prezydencie chciałbym podziękować za podjęte działania, które 
zaskutkowały przygotowaniem  tych wniosków. Myślę, że to jest milowy krok ku temu, żeby skończyć 
inwestycje mam na myśli Promenadę Śródmiejską i że lada moment te działania zaowocują 
skonkretyzowaniem tego na placu budowy i ta Promenada Śródmiejska już niedługo będzie służyła naszym 
mieszkańcom. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda oczywiście chciałby, żeby wszystko się skończyło tak 
jak przed chwilą powiedział Radny Zbigniew Niesmaczny. Natomiast ja przypomnę, że w sposób 
nieodpowiedzialny część Radnych zdjęła pieniądze, które były już zapisane na budowę Promenady 
Śródmiejskiej, ponieważ podejmowaliśmy 2-krotnie przez ostatnie 2 lata wysiłki, żeby pieniądze zostały 
zapisane, najpierw, żeby pieniądze zostały zapisane w budżecie i były zapisane na przestrzeni tych 2 lat 
niespełna 6 mln złotych i to była dobra kwota, żeby myśleć o zrealizowaniu tej inwestycji, a te pieniądze były 
niestety z budżetu zdjęte, ale pytanie do Pana Prezydenta w jakim terminie, czy w jakim trybie, jak długo 
będziemy czekali na efekty dotyczące inicjatywy, którą teraz podejmujemy jako Rada Miasta i którą za chwilę 
będzie kontynuował Pan Prezydent i jego urzędnicy w ramach określonych procedur, w jakim terminie 
możemy liczyć, że poznamy wyniki tych, czy rozstrzygnięcia dotyczące tego czy te pieniądze się znajdą.  
 No i drugie pytanie zasadnicze co, oczywiście tego sobie ani miastu nie, ani nam wszystkim, co 
jeżeli tych pieniędzy nie zdobędziemy? Czy jest determinacja ze strony Pana Prezydenta, żeby 
wyasygnować środki z budżetu miasta na to, żeby z własnych pieniędzy Promenadę Śródmiejską 
zrealizować. Dziękuję.  
 
Radny Jacek Krawczyk oczywiście cieszę się i wszyscy się tutaj cieszymy z tego, że są dostrzegane te 
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miejsca zielone, które będą realizowane czy to Park Lisiniec, który widać namacalnie jak się zmienia i to 
bardzo cieszy mieszkańców. Myślę również, że i Promenada Śródmiejska doczeka się swojej realizacji. Ja 
oczywiście nie byłbym sobą gdybym nie przypomniał Parku Wrzosowiak, który niestety został zatracony, ale 
być może kiedy byśmy otrzymali dofinansowanie do realizacji tych zadań i udałoby się porozumieć z 
właścicielem, bo uważam, że można spróbować podjąć jeszcze rozmowy to tematu Parku Wrzosowiak może 
byśmy nie zarzucali. No chyba, że znajdziemy inną lokalizację równie godną chociaż powiem szczerze ta, 
która była pierwotnie planowana jest bardzo dobra ze względu na takie uspokojenie całej okolicy, oddzielenia 
od ruchliwej ulicy Jagiellońskiej, bo w tej chwili praktycznie w tym terenie nie za wiele się dzieje, leży to 
odłogiem, docierały do mnie informacje, że właściciel tam się starał o jakieś pozwolenia na budowę domków 
na dosyć dużej działce 5400 m, tak więc patrząc to pomiędzy blokowiskami i  w miarę ruchliwą drogą. Tak 
jak mówię gdyby Rada Miasta wówczas kiedy apelowałem, kiedy nasz Klub apelował podjęła konkretną 
decyzję i zabezpieczyła ten teren to dzisiaj być może byśmy tym terenem  dysponowali płacąc 
systematycznie w pewnych ratach, można się zawsze porozumieć, umówić i mielibyśmy ten teren już 
zabezpieczony pod Park Wrzosowiak. Dzisiaj nie wiadomo co z tym terenem się stanie, czy tam nie 
powstanie jeden domek, czy to nie będzie jakoś poblokowane. Po prostu nie jestem w stanie na to 
odpowiedzieć, ale chciałbym zaapelować, żebyśmy nie zapominali o tym Parku Wrzosowiak i być może 
nadejdzie na to czas, że spróbujemy się tym tematem zająć i być może coś co by satysfakcjonowało 
wszystkich zostanie zrealizowane, bo ta dzielnica potrzebuje terenu zielonego, a taki niestety w najbliższej 
okolicy nie jest nigdzie na widoku. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Świerczyński ja chciałbym zapytać o takie kwestie proceduralne, oczywiście bardzo się 
cieszę, ze poszukujemy wsparcia  w postaci środków zewnętrznych na realizację naszych miejskich kwestii. 
Natomiast ja nie przypominam sobie byśmy w przyszłości podejmowali takie uchwały upoważniające Pana 
Prezydenta do składania wniosków, aplikowania o jakiś fundusze w przypadku innych inwestycji. W związku 
z tym moje pytanie jest takie proceduralne czy takie upoważnienie jest pewnym wymogiem i pewnym obligo, 
bo jakby w przypadku innych inwestycji na takich uchwały nie podejmowaliśmy. Po prostu jestem ciekaw jak 
te procedury wyglądają. Czy Pan Prezydent musi takie upoważnienie posiadać czy może sam z własnej 
inicjatywy  występować. Czy wystarczą np. zapisy w budżecie. Dziękuję bardzo.  

Radny Zbigniew Niesmaczny Panie Prezydencie myślę, że to jest właściwy sposób załatwienia sprawy 
jeżeli chodzi o te inwestycje, zwłaszcza Promenadę Śródmiejską. Oczywiście mogliśmy ją wybudować z 
własnych środków, przeznaczyć te pieniądze z budżetu, ale w momencie kiedy pojawiła się taka możliwość, 
wtedy kiedy można było pozyskać środki zewnętrzne to oczywiście należało z takiego sposobu skorzystać. 
Wtedy będziemy mogli tę inwestycję wykonać z  pomocą środków zewnętrznych, a te pieniądze, które były 
do tej pory były przeznaczone z naszego budżetu, przeznaczyć na inne ważne cele w naszym mieście. To 
jest właściwa droga, właściwy kierunek i właściwy sposób realizacji inwestycji w naszym mieście. Dziękuję 
bardzo. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo przypomnijmy sobie jak 
wygląda ta sytuacja w budżecie. W budżecie mieliśmy to zapisane jako zadanie 3-letnie, którego koszt to był 
8 mln zł, bo taka po prostu powstała dokumentacja. My chcąc wykorzystać środki europejskie chcemy i 
skrócić termin realizacji, żeby nie trwało to 3 lata no i zrealizować jak największy zakres z tego, który został 
opracowany w tym 8 milionowym budżecie. Także jeżeli uda się doprowadzić do tego, że dostaniemy te 
pieniądze zewnętrzne to ten obiekt powstanie szybciej jeszcze niż wcześniejsze plany. Poza tym czy ktoś z 
Państwa Radnych nie chciałby sprawdzić możliwości pozyskania 85% dotacji na ten cel i chciałby całe 8 mln 
zł kłaść z pieniędzy miasta w sytuacji kiedy takie możliwości się pojawiają, to by była po prostu 
niegospodarność. Dlatego proszę Państwa o to, aby ten projekt uchwały przegłosować i to upoważnienie 
dać, abyśmy takie możliwości sprawdzili no i trzymamy kciuki, aby nasze służby, które dobrze sobie nawet 
radzą w pozyskiwaniu środków europejskich i tym razem staną na wysokości zadania i zrealizują to co przed 
nimi stawiamy i dzięki temu będziemy mieli naprawdę fajny obiekt w mieście. Trzymamy za to kciuki i 
prosiłbym, żeby pomagać nam wszystkim i wspierać, a nie krytykować czy poddawać w wątpliwość, bo 
przecież dobra wola w tym zakresie chyba jest dla wszystkich jasna i oczywista.  
 Zgoła inna sytuacja jest w przypadku Parku Wrzosowiak. Tam nie dysponujemy ani własnością 
terenu, ani projektem, ani innymi możliwościami. Poza tym koszt tego byłby pewnie dwukrotnie większy 
jeżeli chodziłoby doliczyć wykupy tego terenu, dlatego w pierwszej kolejności jest realizowane to zadanie, 
które jest już przygotowane. Dziękuję. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.13.XXXIII.16. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Częstochowy do złożenia wniosków o 
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dofinansowanie oraz przyjęcie do realizacji określonych w Studiach Wykonalności przedsięwzięć 
dotyczących projektów pn.: -„Budowa Zielonej Promenady Śródmiejskiej w Częstochowie”, -„Rewitalizacja 
Parku Lisiniec w Częstochowie” w ramach działania 2.5 Poprawa jakości środowiska miejskiego, typ projektu 
II: Rozwój terenów zieleni w miastach i ich obszarach funkcjonalnych Programu Operacyjnego Infrastruktura 
i Środowisko 2014-2020, współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności 
 
Ad. Pkt. 19 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
(BR.14.XXXIII.16) - załącznik nr 22 do protokołu 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki – załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie, Pan Przewodniczący ma rację to jest taka techniczna uchwała. Ja 
mam jednak pytanie, pierwotnie tą uchwałę uchwalaliśmy 1 grudnia tego roku, ona 12 grudnia została 
wydrukowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego i niejako osoby zainteresowane mogą 
składać wnioski na tych deklaracjach. Co prawda uchwała obowiązuje od 1 stycznia 2017 r. mam pytanie do 
Pana Prezydenta czy są takie osoby, które już złożyły takie deklaracje.  
    I drugie pytanie wynikające z tego pierwszego czy Pan Prezydent jest przygotowany, jaka będzie 
procedura jeżeli osoby złożą deklarację na starym druku jeżeli tą uchwałę przyjmiemy, czy zostaną 
powiadomieni indywidualnie czy to będzie gdzieś ogłoszone. To bym prosił na to odpowiedź. I jeszcze jedno 
chciałbym Pana Prezydenta zobowiązać, żeby zrobić jakieś przejrzyste na stronie internetowej ścieżkę 
dostępu dla osób, które chciałyby skorzystać, żeby mogły łatwo pobrać tabelkę, wydrukować ewentualnie 
dane adresowe gdzie mają złożyć  i jak mają złożyć.  

Dyrektor CzPK Edyta Soboniak w odpowiedzi na pytanie Pana Radnego już informuję, na dzień dzisiejszy 
nie można składać deklaracji na druku, ponieważ on obowiązuje od 1 stycznia 2017 roku. Zaistniała tam 
oczywista pomyłka pisarska przy edycji danych. Po prostu przy edycji danych przesunął się numerek. Tak to 
wygląda, zaraz jak zauważyliśmy od razu zareagowaliśmy, no wiadomo, że ta droga trwa. Od  1 stycznia 
będzie można normalnie składać deklamacje na nowych drukach, być może już ten druk deklaracji zostanie 
opublikowany. Natomiast jeżeli nie zostanie opublikowany też nic się nie dzieje, bo to jest tylko kwestia 
uwag. W uwagach jest napisany  przelicznik, natomiast wzór deklaracji jest porządku.  
     Jeżeli chodzi o przejrzystą informację na stronie internetowej to oczywiście taka informacja na stronie 
ww.odpadyczestochowa.pl zostanie zamieszczona. Dziękujemy za wszystkie uwagi. Dziękuję. 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.14.XXXIII.16 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, 2 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Ad. Pkt. 20 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Rewitalizacji dla Miasta Częstochowy na lata 2016-2020+. (BR.21.XXXII.16)– 
załącznik nr 23 do protokołu  
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki  – załącznik nr 21 do protokołu.  
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 17 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.21.XXXII.16. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 17 głosach za, braku głosów przeciwnych i 10 głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie  przyjęcia Miejskiego Programu Rewitalizacji dla Miasta Częstochowy na lata 
2016-2020+. 
 
Ad. Pkt. 21 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w Częstochowie, w dzielnicach 
Tysiąclecie i Północ, obejmującego rejon Promenady Czesława Niemena, pomiędzy ulicami: Kiedrzyńską i 
Kukuczki. (BR.15.XXXIII.16) - załącznik nr 24 do protokołu 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki – załącznik nr 21 do protokołu.  
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 8 do protokołu. 
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Radny Piotr Wrona  Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja do tego punktu mam kilka pytań. Jedno z 
pytań dotyczy wykupu. Dowiedzieliśmy się, że 90% tego terenu stanowi własność gminy miasto 
Częstochowa, pozostałe 10% są to działki prywatne i plan utrzymuje istnienie funkcji terenów zielonych, w 
związku z tym musimy wykupić pozostałą część gruntu na rzecz celu publicznego. Mam pytanie kiedy Pan 
Prezydent zamierza wykupywać te działki?  
 Drugie pytanie to jest pytanie, które zrodziło się też tak nagle, jest tam ujęte, że w części południowej 
Parku Tysiąclecie  powstał zespół siłowni zewnętrznych, nie jest to ujęte w tym planie. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja też w związku z tym planem, a tak naprawdę tym 
terenem, który jest, a o którym też Radni mieli informacje dotyczące tego, że właściciel tych terenów chciał 
wybudować budynek. A kwestia dotyczy pewnej informacji, którą uzyskałem i chciałbym, żeby ta informacja 
została potwierdzona albo zaprzeczona, bo wydaje się, że my jako Rada Miasta jeżeli ta informacja się 
potwierdzi troszeczkę zostaliśmy wprowadzeni w błąd, że teren ten został przekazany temu właścicielowi w 
ramach zamiany za ulicę Traugutta. Właściciel tego terenu w tym momencie zaczepił mnie gdzieś tutaj na 
parkingu i kiedy ja mu mówiłem o tej zamianie to on mówi, że za Traugutta dostał środki finansowe. Czyli 
jakby idziemy w kierunku takim, że tak naprawdę on dostał rekompensatę za ten teren, który mu zabrano 
przy  budowie ulicy Traugutta i chciałbym, żeby ta informacja została jakby potwierdzona albo zaprzeczona i 
rozumiem, że gdyby dzisiaj nie udało się tego ewentualnie uzyskać to prosiłbym taką informację w formie 
pisemnej, żeby mi na skrzyneczkę przesłać. Dla mnie to też zmienia pewne pozycje, bo my jako Rada tutaj 
żeśmy w jakiś sposób, a ja przynajmniej też mówiłem, no jest to teren, który został odziedziczony i ten 
właściciel nic nie może nawet zrobić, a tu okazuje się, że to troszeczkę chyba inaczej funkcjonowało. 
Dziękuję. 

Naczelnik Wydziału MN Piotr Gerasch Panie Radny ja tą sprawę dokładnie sprawdzę, ale wydaje mi się, 
że mówimy o tym samym tylko, że niegdyś została zamieniona działkach gminy na działkę po ul. Traugutta, 
a przy realizacji ul. Traugutta pewnie w innych okolicznościach, za inną działkę zostało zapłacone 
odszkodowanie. Pewnie  mówimy o takiej sytuacji, którą może nie do końca zainteresowany,z którym Pan 
rozmawiał sobie przypomina o okoliczności, bo ta zamiana nastąpiła dość dawno temu, a prawdopodobnie 
mówimy teraz o jakiejś wypłacie odszkodowania za jakieś nieruchomości, które teraz w ramach niedawnych 
całkiem inwestycji może były spłacone. Ja to sprawdzę i to będzie wyjaśnione.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona chciałem tak podpytać Pana Naczelnika, bo 
rozumiem, że podjęcie tej uchwały spowoduje, że na tym terenie tak szeroko pojęty temat powstania 
jakiegoś supermarketu czy tym podobnych budowli. Ta uchwała wyczerpuje, że jeżeli nie ma  możliwości, 
żeby coś takiego powstało. 

Kierownik MPUP Aleksandra Wójcik Szanowni Państwo! Plan generalnie zakłada tutaj realizację tylko 
inwestycji związanych ze sportem i rekreacją. Jeśli jakieś obiekty kubaturowe są tutaj dopuszczone do tylko 
do takich funkcji. Nie ma mowy na pewno o jakiś sklepach, supermarketach. 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.15.XXXIII.16. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego 
w Częstochowie, w dzielnicach Tysiąclecie i Północ, obejmującego rejon Promenady Czesława Niemena, 
pomiędzy ulicami: Kiedrzyńską i Kukuczki.  
 
 
Ad. Pkt. 22 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
nadania nazwy drodze wewnętrznej w Częstochowie - przedłużenie Bojemskiego. (BR.16.XXXIII.16) – 
załącznik nr 25 do protokołu 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.16.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Częstochowie - przedłużenie 
Bojemskiego. 
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Ad. Pkt. 23 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały  w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Częstochowskie Centrum 
Świadczeń.(BR.17.XXXIII.16) – załącznik nr 26  do protokołu 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 17 do protokołu.  
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.17.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 
Częstochowskie Centrum Świadczeń.   
 
Ad. Pkt. 24 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zawierania porozumień z gminą Rędziny o kierowaniu osób zamieszkałych na jej terenie do Centrum 
Integracji Społecznej w Częstochowie. (BR.18.XXXIII.16) – załącznik nr 27  do protokołu 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 17 do protokołu.  
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.18.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zawierania porozumień z gminą Rędziny o kierowaniu osób zamieszkałych 
na jej terenie do Centrum Integracji Społecznej w Częstochowie.  
 
Ad. Pkt. 25 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą i Miastem Koziegłowy w zakresie związanym z 
nauczaniem religii Kościoła Starokatolickiego Mariawitów. (BR.19.XXXIII.16) – załącznik nr 28  do protokołu 
Opinia Komisji Edukacji - załącznik nr 29 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.19.XXXIII.16. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą i Miastem Koziegłowy 
w zakresie związanym z nauczaniem religii Kościoła Starokatolickiego Mariawitów.  
 
Ad. Pkt. 26 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania 
przedszkolnego dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz kryteriów 
wyboru ofert. (BR.20.XXXIII.16) – załącznik nr 30 do protokołu 
Opinia Komisji Edukacji - załącznik nr 29 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt stanowiska na druku BR.20.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, braku głosów przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z 
zakresu wychowania przedszkolnego dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 
 
Ad. Pkt. 27 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmian w statucie Miejskiej Galerii Sztuki w Częstochowie.(BR.21.XXXIII.16) – załącznik nr 31  do protokołu 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 32 do protokołu 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda wielu spośród tych uzasadnień dotyczących zmian w 
statutach instytucji kultury czytamy, że są to zmiany kosmetyczne, natomiast w przypadku Miejskiej Galerii 
Sztuki te zmiany idą nieco dalej. My rozmawialiśmy podczas posiedzenia Komisji Kultury także na ten temat, 
natomiast nie uzyskaliśmy znacznych by odpowiedzi na zadane pytanie w mojej opinii  część zapisów 
związanych ze zmianą tego statutu zmierza w kierunku zlikwidowania w strukturze organizacyjnej funkcji 
wicedyrektora, a przypomnę tylko Państwu, bo może to zakrawa dzisiaj, czy może to wyglądać na działanie, 
może i pytanie czy wygląda na działanie zmierzające do tego, żeby usunąć z Miejskiej Galerii Sztuki osobę, 
która została wyrokiem sądowym przywrócona do pracy. Na takie postępowanie, gdyby o to chodziło nie ma 
zgody naszego Klubu. Dziękuję bardzo. 

Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek Szanowni Państwo! Chcielibyśmy poprosić, ponieważ 
mamy statuty wszystkich jednostek, które wymagają ujednolicenia chcemy, aby we wszystkich jednostkach 
panowały te same zasady. Nie może być tak, że w każdej jednej jednostce jest inny statut, inne zasady, 
potem dokładnie są wątpliwości prawne, zmiany statutowe po prostu obejmują prawie wszystk ie jednostki te, 
które jeszcze nie mają tej standaryzacji i bardzo byśmy prosili o zmianę tego, nie będziemy mieć wtedy 
żadnych wątpliwości prawnych. Dziękujemy bardzo. 

W związku z brakiem innych głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt stanowiska na druku BR.21.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 13 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się nie 
podjęła uchwały w sprawie zmian w statucie Miejskiej Galerii Sztuki w Częstochowie. 
 
Ad. Pkt. 28 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmian w statucie Teatru im. Adama Mickiewicza w Częstochowie.(BR.23.XXXIII.16) – załącznik nr 33  do 
protokołu 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 32 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt stanowiska na druku BR.23.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w statucie Teatru im. Adama Mickiewicza w Częstochowie. 
 
Ad. Pkt. 29 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany statutu Miejskiego Domu Kultury w Częstochowie. (BR.24.XXXIII.16) – załącznik nr 34  do protokołu 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 32 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt stanowiska na druku BR.24.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zmiany statutu Miejskiego Domu Kultury w Częstochowie. 
 
Ad. Pkt. 30 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
nadania statutu Ośrodkowi Promocji Kultury „Gaude Mater”. (BR.22.XXXIII.16) – załącznik nr 35  do 
protokołu 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 32 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.22.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 21 głosach za, 5 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się podjęła 
uchwałę w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Promocji Kultury „Gaude Mater”. 
 
Ad. Pkt. 31 - 33 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektów uchwał w sprawie: 
 - sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy Alei Kościuszki 1 (DH 
„SCHOTT"). (BR.2.XXXIII.16) – załącznik nr 36  do protokołu 
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 - wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy Alei Kościuszki 1 (DH 
„SCHOTT"). (BR.3.XXXIII.16) – załącznik nr 37  do protokołu 
 - wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy ul. Ks. Jerzego Popiełuszki 2. 
(BR.4.XXXIII.16)– załącznik nr 38  do protokołu 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 32 do protokołu 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja nie będę jakby tutaj prowadził do takiej dyskusji, 
która odbywała się na tej sali sesyjnej bodajże co 2 lata występują kasyna o zaopiniowanie, wiemy, że mamy 
kasyno gry, Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości nie poprze żadnej z tych lokalizacji jako lokalizacje, które 
znajdują się w ścisłym centrum miasta Częstochowy, my takowe lokalizacje wykluczamy.  

Radny Krzysztof Świerczyński zaznaczam, że zabieram głos w imieniu własnym nie Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy. Ja akurat odkąd jestem Radnym czyli 6 lat już zaraz minie  konsekwentnie 
zawsze głosowałem przeciwko wszystkim pozytywnym opiniom dla lokalizacji kasyna w Częstochowie, bo 
uważam, że kwestia hazardu i uzależnienia od hazardu jest poważnym problemem społecznym i trzeba  
wykorzystywać wszystkie środki, żeby ten problem społeczny minimalizować i to podkreślam. Natomiast to 
co zostało powiedziane przez Pana Przewodniczącego rzeczywiście jest tak  że my wyrażamy tylko opinię, a 
decyzję o lokalizacji bądź nie kasyna w Częstochowie podejmuje właściwy Minister. Ja liczę na to, że tutaj 
Radni Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość wykonają pewne zabiegi i stworzą pewne lobby tak, żeby być 
może by skłonić Pana Ministra do podjęcia właściwej decyzji. Także ja dziękuję, będę głosował przeciwko 
wszystkim trzem uchwałom. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda tak jak wspomniał Kolega Radny Świerczyński 
zabierał głos w swoim imieniu, w tej sprawie Klub Radnych Mieszkańcy Częstochowy będzie każdy z 
Radnych będzie głosował zgodnie z własnym sumieniem.  

Radny Krzysztof Świerczyński wspomniałem dawne czasy jak jeden ze znanych lobbystów częstochowski 
na tej sali mówił o tym, jakie to duże pieniądze będą szły na żużel z działalności kasyna, nie wiem czy mamy 
takie dane, czy dysponujemy jakimś zestawieniem jeżeli tak to chętnie bym je poznał. 

Radny Łukasz Banaś wtedy była mowa nie tylko o żużlu tylko ogólnie o ośrodkach kultury i z mojej 
informacji wynika, że ta kwota, która była obiecana wtedy została przekazana. Myślę, że właściciel kasyna 
jeśli Pan Radny się do niego zwróci pokaże Panu stosowne dokumenty gdzie jakie pieniądze były 
rozdysponowane. Dziękuję. 

W związku z brakiem innych głosów Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.2.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 11 głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
nie podjęła uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy 
Alei Kościuszki 1 (DH „SCHOTT"). 
 
W związku z brakiem innych głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.3.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 11 głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy Alei 
Kościuszki 1 (DH „SCHOTT").   
 
W związku z brakiem innych głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.4.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 12 głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
nie podjęła uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry usytuowanego w Częstochowie przy 
ul. Ks. Jerzego Popiełuszki 2. 
 
Ad. Pkt. 34 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta oraz wyboru jej Przewodniczącego. 
(BR.1.XXXIII.16) – załącznik nr 39 do protokołu 
Następnie odczytał pismo od Wojewody Śląskiego – załącznik nr 40 do protokołu 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, a 
szczególnie Wysoka Rado! wielokrotnie na tej sali upominacie się Państwo, zresztą my też często o pewne 
działania, które są ważne, dlatego  żeby demokracja funkcjonowała tutaj na tej sali. Na początku tej kadencji 
podjęliśmy szczególne kroki, żeby rozwiązać debat, jeżeli chodzi o kwestię przewodniczących i 
wiceprzewodniczących Rady Miasta Częstochowy. W  ramach tych trudnych pertraktacji Przewodniczącym 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta był nasz Kolega Radny, który obecnie zrezygnował z funkcji Radnego 
Miasta Częstochowy. Mamy nadzieję, że Państwo w tych swoich deklaracjach będą też bronić idei tej, którą 
żeśmy dokonali na samym początku podziału przewodniczących i wiceprzewodniczących. Dlatego 
chcielibyśmy zgłosić w tym momencie na członka Komisji, a także na Przewodniczącego później Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Kolegę Piotra Wrona i liczymy, że to co Państwo deklarują to nie są tylko słowa, ale 
to są deklaracje rzeczywiście, które mogą na tej sali zmienić pewne działania, dlatego na członka Komisji 
chcieliśmy skierować tak jak powiedziałem Kolegę Radnego Piotra Wronę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski bardzo proszę o skupienie, nie może to być jedno 
głosowanie w sensie, że jest członkiem i od razu Przewodniczącym Pan Radny Piotr Wrona, bo Komisja 
Przewodniczącego ma przecież to byśmy doprowadzili do paradoksalnej sytuacji. To już mój apel do 
Kolegów z PiSu, oczywiście myślę, że wszyscy, bo tu rozumiem, że wyraża zgodę Pan Radny Wrona, że 
Radnego Piotra Wronę zrobimy członkiem Komisji Rewizyjnej, natomiast niedługo mamy kolejną sesję Rady 
Miasta, bo tu nawet siedzi aktualny Przewodniczący to tak niedawno zresztą powołany. Musielibyśmy teraz 
nagle odwoływać aktualnego Przewodniczącego, najpierw wprowadzić do Komisji Radnego Wronę, odwołać 
aktualnego Przewodniczącego gdyby doszło do tego sugerowanego rozwiązania i dopiero powoływać po 
uwolnieniu mówię kolokwialnie funkcji Przewodniczącego dopiero Radnego Wronę. Więc jeżeli mogę prosić 
to w dniu dzisiejszym wybierzmy członka Komisji Rewizyjnej, sesja jest za 3 tygodnie i ewentualnie to będzie 
ten czas na dokończenie rozmów. To jest moja sugestia, ale oczywiście decydujecie Państwo jako Rada.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja liczę, że te życzenia które za chwilę będziemy 
sobie składać będą szczere i rzeczywiście tak jak powiedziałem składamy na członka, w przyszłości liczymy 
na to, że to miejsce, które w mieliśmy jako Przewodniczącego zostanie dla nas zachowane, dlatego dzisiaj 
składamy tylko wniosek o wybór członka Komisji Rewizyjnej Kolegę Piotra Wronę. 

Następnie  Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski trzykrotnie zadał pytanie dotyczące innych 
kandydatur.  

Radny Piotr Wrona wyraził zgodę. 

W związku z brakiem innych zgłoszeń Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.1.XXXIII.16  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta oraz 
wyboru jej Przewodniczącego. 
 
Ad. Pkt. 35 i 36 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektów uchwał w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2017-2031. (BR.5.XXXII.16)  - załącznik nr 
41 do protokołu oraz w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2017 (BR.4.XXXII.16) - 
załącznik nr 42 do protokołu 
Autopoprawka do WPF – załącznik nr 43 do protokołu 
Autopoprawka do projektu budżetu – załącznik nr 44 do protokołu 
Opinia RIO – załącznik nr 45 do protokołu 
Opinie Komisji Rady Miasta stanowią załączniki od nr 46 do nr 52. 
Opinia Komisji Skarbu – załącznik nr 53 do protokołu 
 
Radny Krzysztof Świerczyński  ja jakby w trosce o tak ważne decyzje jak budżet miasta Częstochowy były 
procedowane  w sposób należyty chciałbym zadać pytanie i kieruję swoje pytanie z wielką troską do 
przedstawicieli  Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, bo martwię się o naszego Kolegę Radnego Pana 
Jerzego Łodzińskiego, bo widzimy, że nie jest obecny podczas dzisiejszych obrad Rady Miasta, ja uważam, 
że w tak ważnych decyzjach jak uchwalenie budżetu powinni mieć możliwość wzięcia udziału wszyscy Radni 
tak, żeby jakby pełnia tej ważnej decyzji byłaby dochowana i stąd moje pytanie czy przedstawicielom Klubu 
Radnych Prawo i Sprawiedliwość jest wiadomo coś na temat naszego Kolegi Radnego Jerzego 
Łodzińskiego, czy coś nie tak jest z jego zdrowiem, być może taka informacja z Państwa strony by nas 
uspokoiła, bo  jesteśmy pełni obaw i troski o Pana Radnego. Także jeżeliby był możliwy jakiś głos ze strony 
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Klubu PiS byłbym wdzięczny. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski Pan Radny został skutecznie powiadomiony, w dniu 
dzisiejszym go nie ma z powodów nieznanych, zresztą nie ma obowiązku informować. Nie zostało złożone 
usprawiedliwienie. Reszta jest sprawą indywidualną Pana Radnego. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk  Szanowni Państwo 15 listopada przedłożyłem 
Państwu projekt budżetu na rok 2017, natomiast 17 listopada zgodnie z obowiązującą uchwałą proceduralną 
w sprawie uchwalania budżetu nastąpiła jego prezentacja i omówienie uwarunkowań do przyjętych w nim 
zadań i wielkości. 1 grudnia odbyło się pierwsze czytanie projektu budżetu, które zostało zdominowane 
przez jeden temat – problem oświetlenie i modernizacja stadionu Raków. Czy zatem powinien to zadanie 
uznać za priorytetowe. Niewątpliwie jest to ważne zadanie dla miasta i jego wizerunku w kontekście 
sportowych osiągnięć  zasłużonego dla Częstochowy klubu piłkarskiego, który ma szansę zagrać w 
przyszłym sezonie w I lidze czyli drugiej pod względem poziomu i prestiżu w klasie rozgrywkowej. 
Częstochowianie oczekują jednak wsparcia miasta w wielu dziedzinach życia, więc skupmy się obecnie na 
kompleksowej ocenie możliwości realizacji zadań publicznych w ramach obecnej wersji przyszłorocznego 
budżetu.  
 Wysoka Rado, do projektu budżetu miasta złożyliście Państwo 370 wniosków. Zapoznałem się z 
każdym z tych wniosków, za wszystkie dziękuję, służby miejskie wyraziły merytoryczne opinie oceniając je 
pod kątem zasadności, celowości oraz możliwości realizacyjnych. Statystyczne zestawienie wykazuje, iż tymi 
wnioskami wyeliminowalibyście Państwo w całości z budżetu  następujące zadania inwestycyjne: program 
budowy i przebudowy ulic – w projekcie budżetu umieściłem ten program z  kwotą 9 048 000 zł, wnioski 
Państwa złożone o zmniejszenie tego programu opiewają łącznie na kwotę aż 205  137 000 zł. Czyli w tym 
programie mamy 9 048 000, Państwo naskładaliście wniosków na ponad 205 mln zł. Program rozbudowy 
infrastruktury rowerowej w tym system roweru miejskiego program został umieszczony w projekcie budżetu z 
kwotą 4 mln, a łączne zdjęcia proponowane przez Państwo to kwota 23  180 000 zł. Przypomnę Państwo, że 
w przeszłości wnioskowaliście o wprowadzenie tego zadania do budżetu 27 października 2016 r. Rada 
Miasta podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzając zadanie system 
częstochowskiego roweru miejskiego w latach realizacji 2017 – 2018, obecnie realizując Państwa wnioski 
zadanie to musiało by zostać skreślone z budżetu. Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 Maja i Ogrodowej, suma zmniejszeń tego zadania w Państwa wnioskach 
to kwota 11 350 000 zł,  a plan na 2017 r. na tym zadaniu to kwota 2 650 000 czyli z 2 mln chcieliście 
Państwo zdjąć 11 350 000 zł. Zadanie to jest bardzo ważne dla rozwiązania wielu miejskich problemów 
komunikacyjnych i poprawy bezpieczeństwa mieszkańców. Zadania przewidziane jest do współfinansowania 
środkami zewnętrznymi, a bez zapewnienia wkładu własnego aplikowanie o te środki będzie niemożliwe. 
Wykreśliliście Państwo również zadania: budowa zadaszenia lodowiska wraz z elementami placu zbaw, 
zadanie to zostało wprowadzane do projektu budżetu z kwotą 4 mln zł, a 24 Państwa wnioski zmniejszające 
opiewają na kwotę 42 950 000 zł. Kolejne zmniejszenie dotyczy programu budowy boisk, zmniejszenie tego 
programu w Państwa wnioskach to kwota 7 650 000 zł przy planie 1 200 000 zł. To tylko kilka przykładów 
wniosków, w których realizacja całkowicie i z wielokrotnym przebiciem wyeliminowałaby te zadania z 
budżetu, ale to też pokazuje, że realizacja tych wniosków w całości nie jest po prostu fizycznie możliwa, bo 
po prostu nie ma takich pieniędzy, które by na realizację tych wniosków wystarczyły.   
 Szanowni Państwo żaden z Państwa wniosków nie miał charakteru strategicznego wpływającego na 
kierunki rozwoju naszego miasta są to raczej wnioski o charakterze operacyjnym, dzielnicowym skierowane 
do określonej grupy naszych mieszkańców. Z satysfakcja przyjąłem wnioski proponujące zwiększenie 
środków na kolejne programy zdrowotne oraz wniosek o wprowadzenie środków na modernizacje obiektów i 
zakup sprzętu medycznego dla Miejskiego Szpitala Zespolonego. Ze zrozumieniem odnoszę się też do 
wniosków dotyczących przebudowy dróg oraz ich projektowania.  
 Szanowni Państwo sztuczne oświetlenie dla boiska głównego miejskiego stadionu piłkarskiego 
Raków wraz z częściowym zadaszeniem trybun to wniosek złożony przez trzy kluby: Platformy 
Obywatelskiej, Prawa i Sprawiedliwości i Mieszkańcy Częstochowy oraz 15 Radnych. Uznałem, że nie mogę 
go zignorować, wniosek ten objęty został moja autopoprawką. Decyzję tę poprzedziła wizualizacja obiektu 
przez komisję ds. licencji klubowych Polskiego Związku Piłki Nożnej. Komisja przedstawiła warunki jakie 
musi spełnić nasz stadion wraz z harmonogramem, aby można było na nim rozgrywać pierwszoligowe 
mecze. Autopoprawką wprowadziłem dotację inwestycyjną w kwocie 500 tys. zł dla MOSiR-u z 
przeznaczeniem na modernizację stadionu w celu dostosowania go do wymogów licencyjnych. W roku 2017 
będzie wykonana dokumentacja na sztuczne oświetlenie boiska głównego, wybór wykonawcy i rozpoczęcie 
prac budowlanych. Oddanie tej inwestycji i główne płatności nastąpią na początku 2018 r. tak, aby w 
wiosennej rundzie nasi pierwszoligowcy czego im życzę bez przeszkód rozgrywali tam swoje mecze. 
Reasumując zadanie związane z budową sztucznego oświetlenia wprowadzonego do budżetu i WPF jako 
zadanie 2 – letnie z realizacją w latach 2017 i 2018.  
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 Kolejnymi wnioskami, których realizacja jest możliwa są w ramach programu budowy i przebudowy 
ulic m.in. budowa Placu Orląt Lwowskich, przebudowa ul. Kamińskiego, Kasztanowej, budowa łącznika 
drogowego wraz z drogą rowerową ul. Jesiennej i Rydza Śmigłego do ul. Bór wraz z przebudową 
skrzyżowania tych ulic czy przebudowa ul. Bohaterów Katynia na odcinku od Zesłańców Sybiru do ul. 
Rakowskiej. Program budowy i przebudowy ulic autopoprawką został zwiększony o 4 500 000 zł. W ramach 
wprowadzonego autopoprawką programu budowy i przebudowy chodników i miejsc parkingowych będzie 
możliwa m.in. realizacja budowy chodnika na ul. Piastowskiej czy inwestycja w obrębie Alei Pokoju nr 2 do 6. 
W odpowiedzi na wnioski Państwa Radnych  dotyczącej inwestycji oświetleniowej wprowadziłem 
autopoprawką to zadanie do budżetu z kwotą 200 tys. zł. W ramach zadania dokumentacja przyszłościowa 
będzie możliwe sporządzenie dokumentacji m.in. dla budowy ul. św. Brata Alberta, Artyleryjskiej, 
odwodnienia wraz z budową ul. Sasankowej, przebudowy ul. Łódzkiej. Kwota na zadania z zakresu 
dokumentacji przyszłościowej została zwiększona o 320 tys. zł. Zadanie odnawialne źródło energii oraz 
modernizacja systemów grzewczych zwiększone zostało o 120 tys. zł. Jest to także realizacja Państwa 
wniosków, głównie wniosków naszych koalicjantów z Platformy Obywatelskiej. W ramach programu 
zapewnienie bezpieczeństwa dla mieszkańców miasta istnieje możliwość realizacji m.in. takich Państwa 
wniosków jak program bezpieczna droga do szkoły czy wiele, wiele innych. Zadanie zapewnienie 
bezpieczeństwa dla mieszkańców miasta zwiększono o 100 tys. zł do kwoty 500 tys. zł. Akademicka 
Częstochowa zadanie to zostało zasilone dodatkowo kwotą 100 tys. zł, o co zresztą Państwo 
wnioskowaliście, wprowadziliśmy również trzy nowe programy zdrowotne, a mianowicie badania wad 
postawy u dzieci klas III i IV szkoły podstawowej, program zdrowotny dla osób po 55 roku życia wykrywania 
cukrzycy, program profilaktyki stomatologicznej dla uczniów szkół podstawowych, Miejski Szpital Zespolony 
otrzyma nie zależnie od kwoty przewidzianej na wkład własny do zadania modernizacja i przebudowa 
szpitalnego oddziału ratunkowego, środki w wysokości 2 mln zł na modernizację obiektów i zakup sprzętu 
medycznego. Zwiększono również środki na zadanie promocja miasta poprzez sport oraz szkolenie 
sportowe dzieci i młodzieży. Zadbano również o  naszych czworonożnych przyjaciół, wprowadzono 
autopoprawką do budżetu środki na zadanie: budowa ogrodzenia ogrodzonego wybiegu dla psów oraz 
zadanie pn. program opieki nad zwierzętami, usługi weterynaryjne. 
  Szanowni Państwo projekt budżetu na rok 2017 został również uzupełniony o programy z zakresu  
infrastruktury drogowej. To jest: program budowy i przebudowy chodników i miejsc parkingowych z kwota 
300 tys. zł, inwestycje oświetleniowe z kwotą 200 tys., program  budowy kanalizacji sanitarnej z kwotą 500 
tys. zł.  
 Wysoka Rado, wprowadzone  autopoprawką zadania spowodowały zmiany projektu budżetu z dnia 
15 listopada zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej, wpłynęły też oczywiście na deficyt. Strona 
dochodowa budżetu została zwiększona o łączną kwotę 21 800 000 zł, z tego dochody bieżące ulegają 
zwiększeniu o kwotę 3 140 000 zł, natomiast dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 18 661 000 zł. 
Zwiększenia dochodów dotyczą głównie wprowadzenia środków unijnych w wysokości 19 454 000 zł oraz 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 1 819 000 zł w związku z podjętą uchwałą w 
sprawie zmiany stawek. Po uwzględnieniu zmian  dochody budżetu miasta będą kształtowały się na 
poziomie 1 157 000 000, w tym dochody bieżące 1 074 000 000, a majątkowe 83 590 000, jednocześnie 
zwiększone wydatki ogółem budżetu o 28 765 000 zł, z tego wydatki bieżące zmniejszono o kwotę 2 971 
000 zł, natomiast wydatki majątkowe zwiększono o 31 736 000 zł, zwiększenia wydatków wynikają z 
uwzględnienia części wniosków Państwa Radnych jak i zwiększenia zadań współfinansowanych środkami 
Unii Europejskiej w związku z przyznaniem dofinansowania. Po zwiększeniu wydatki ogółem wynoszą 1 177 
000 000, w tym wydatki bieżące 1 009 000 000 zł, wydatki majątkowe 167 872 000 zł. W związku z 
zaproponowanymi zwiększeniami strony wydatkowej  deficyt uległ zwiększeniu o kwotę 6 964 000 zł to jest 
do kwoty 19 200 000 zł. Zwiększenie deficytu wynika z prowadzenia do budżetu zadań, o które Państwo 
Radni wnioskowaliście. Konsekwencją tych zmian jest nie tylko zwiększenie deficytu, ale również źródła jego 
pokrycia, którym jest kredyt.  
 Szanowni Państwo nie wszystkie wnioski Państwa Radnych mogą być uwzględnione z przyczyn 
obiektywnych takich jak brak możliwości realizacji w cyklu jednorocznym lub brak możliwości realizacyjnych 
ze wskazane przez Państwa kwoty czy też nieuregulowane stany prawne, a także w związku z brakiem 
źródeł pokrycia finansowego. Biorąc pod uwagę bardzo niestabilną sytuację budżetu państwa wprowadzenie 
nierealnych wielkości dochodów mogłoby zachwiać płynnością finansową naszego miejskiego budżetu oraz 
wpłynąć na znaczne pogorszenie się jego wskaźników.  
 Wysoka Rado projekt budżetu na rok 2017 i Wieloletnia Prognoza Finansowa były opiniowane przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową, a także przez wszystkie Komisje Rady Miasta. Regionalna Izba 
Obrachunkowa wydała  trzy pozytywne opinie w zakresie projektu budżetu, możliwości sfinansowania 
deficytu oraz przedłożonego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
 Wysoka Rado przedstawiając autopoprawkę chciałbym jednocześnie rekomendować ten dokument 
do przyjęcia mając na uwadze realne możliwości realizacji przedstawionego Państwu projektu budżetu na 
rok 2017 wnioskuję o przyjęcie proponowanej uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. Z 
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tego miejsca chciałbym bardzo serdecznie podziękować Pani Skarbnik i wszystkim służbom finansowym, 
które tak wytrwale i czasami do późnych godzin wieczornych nad tym, żeby jak najwięcej z tych poprawek 
uwzględnić, żeby jak najwięcej środków na ich realizację znaleźć i aby moja odpowiedź na wnioski Państwa 
Radnych była jak najpełniejsza, oczywiście na miarę naszego budżetu. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Piotr Strach Szanowni Państwo! Panie Prezydencie pierwsze moje pytanie dotyczy tramwajów. 
Wiemy, ze w poprzedniej autopoprawce pojawiły się zapisy o linii tramwajowej na Parkitkę, a moje pytanie 
dotyczy Północy czy Pan Prezydent już podjął decyzję o tym, że nie chce tramwajów na Północy, jeśli tak to 
dobrze by było żebyśmy byli tego świadomi, że Pan Prezydent nie chce już rozwoju linii tramwajowej w 
kierunku Północy. 
  Drugie moje pytanie dotyczy systemu rowerowego. Czy to nie jest pewien symptom, że te ścieżki 
rowerowe w Częstochowie są w katastrofalnym stanie, że Radni ochoczo po prostu te pieniądze z tych 
rowerów ściągali, bo wszyscy wiemy, że stan naszych dróg w Częstochowie przypomina wydarzenia po 
wojnie. Sam Pan Prezydent wspominał o kwocie 205 mln, gdzie Radni miejscy dostrzegli potrzeby w mieście 
na  remonty na tym poziomie, więc proszę sobie uświadomić Panie Prezydencie, ile 6 lat rządów Pana 
Prezydenta do czego doprowadziło nasze częstochowskie drogi, że już na ten moment Radni dostrzegają 
205 mln potrzeb. 

  Kolejne i chyba takie moje największe zastrzeżenie dotyczy deficytu. Słyszymy, że kolejny raz Pan 
Prezydent zwiększa deficyt, oczywiście pokrywany będzie z kredytu. Czy  my w tym momencie już 
rzeczywiście przekroczyliśmy tą barierę nadwyżki, którą się Pan chwalił 2 miesiące temu, że będziemy 
nadwyżkę około 10 mln, czy my w tym momencie znowuż się zadłużamy miasta? Czy to nie jest powrót do 
tej przykrej tradycji, że miasto Częstochowa znowuż będzie miało   narastające długi i będziemy nasze dzieci 
i wnuki jeszcze tymi długami obciążać. Takie jest moje pytanie, bo oczywiście my w tym momencie nie 
widzimy pełni poprawki, tylko Pan mówił co nowego się pojawiło, nie znamy też źródeł pokrycia,  więc ja bym 
prosił o jak najszybsze dostarczenie tej autopoprawki byśmy mogli też to na papierze zweryfikować. Dziękuję 
bardzo. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk chciałbym przestrzec Radnych, którzy by chcieli 
zabrać głos w tej sprawie iść w kierunku, w którym poszedł Pan Piotr, że tę autopoprawkę macie Państwo w 
swoich dokumentach i wystarczyły tylko ją przeczytać. A ja tą autopoprawkę właśnie zreferowałem. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński oczywiście stanowisko klubowe będzie, ale dopiero 
wtedy kiedy będziemy wiedzieć jak wygląda budżet, zresztą Klub Prawo i Sprawiedliwość zawsze tak 
wygłaszał swoje stanowisko i liczymy na to, że być może dokonamy jeszcze pewnych korekt w ramach 
głosowań. Panie Prezydencie w swojej wypowiedzi użył Pan pewnych sformułowań, które mogą tutaj jakby  
troszeczkę mieć mylne pojęcie w stosunku do wniosków, które składali Radni Miasta Częstochowy, a podam 
to w formie przykładów np. rzeczywiście m.in. Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwość zgłaszał wnioski 
dotyczące zdjęcia środków finansowych z programu budowy i przebudowy boisk, ale nie zdejmowali 
środków finansowych jako budowy boisk wskazywał konkretne lokalizacje, czyli jeżeli ktoś jakby stwierdza, 
że  Państwo Radni na 11 mln chcieli zdjąć z programu budowy, który jest tylko na tą i na tą kwotę no tzn., że 
takie są potrzeby w kwestii boisk na terenie miasta Częstochowy, że wskazywali konkretne lokalizacje, żeby 
jeszcze uzupełnić. To samo w kwestiach dotyczących dróg częstochowskich. Ja bym chciał zwrócić uwagę, 
że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości chyba całą pulę środków finansowych przeznaczonych na 1 Maja 
zdjął czyli to przebicie uważamy to przebicie, że powinno być realizowane, ale przy przedłużeniu ul. 
Sobieskiego czyli jakby nie do końca popieramy koncepcję, którą proponuje Pan Prezydent, zresztą chyba 
nawet z wyliczeń zostało wyliczone, że jest to najszersza długość torowisk właśnie w tym miejscu  czyli tak 
naprawdę same torowiska spowodują jakby kwestię dotyczącą wyceny całości realizacji tego zadania. Do 
tego jeszcze dochodzi kwestia wyburzeń, wykupów itd. czyli te 2 600 000 to jest kropla w morzu potrzeb, bo 
być może na to wydamy  60, a może i więcej milionów kiedy dojdzie do właśnie wyburzeń, jeżeli doliczymy, 
że trzeba jeszcze mieszkańcom z tych budynków dać mieszkania w ramach realizacji to może ta kwota 
przekroczyć pulę i być może 100 mln zł, ale to jest mówię kwestia koncepcji, do której my jako Klub 
wskazywaliśmy na pewne rozwiązania i poszczególni Radni, a nie na zasadzie takiej, że chcemy zabrać z 
tego, chcemy zabrać z tamtego po prostu jest różnica w realizacji wielu zadań, podam tu np. program 
przebudowy boisk, gdzie Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwość rzeczywiście składał wnioski o zdjęcie, ale 
na konkretne boiska, na konkretne lokalizacje, które chcielibyśmy, żeby zostały zrealizowane i liczymy na to, 
że po dzisiejszej sesji Rady Miasta będziemy wiedzieć co pod tą nazwą się kryje, ponieważ w ramach 
głosowań zostaną przegłosowane konkretne lokalizacje i szkoły będą miały wiedzę  że w przyszłym roku 
boiska będą właśnie tam realizowane. Dziękuję. 

Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie chcę się tu odnieść do wcześniejszego 
wystąpienia Pana Posła Jaskóły. Pan Poseł przedstawiał tutaj liczby na projekcie budżetu, no Pan Prezydent 
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tutaj zarzucił, że jest autopoprawka. Ja powiem tak Panie Prezydencie, ja przygotowałem trochę inne 
zestawienie i przygotowałem zestawienie na podstawie już uchwalonych przez ostatnie 2 dni uchwalone 
budżety przez Radnych różnych miast. I chciałem powiedzieć tak,  w Olsztynie Rada Miasta uchwalała 
budżet i tam na inwestycje 24,4 %, w  Lublinie również wczoraj, inwestycje 20%, Szczecin również wczoraj 
24 %, Gorzów Wielkopolski 19 grudnia 20 %, Katowice 14 grudnia 21%. Panie Prezydencie w tej 
autopoprawce, którą Pan Prezydent na przedstawił na inwestycje mamy bodajże 16%.  
 Druga rzecz Panie Prezydencie ja skontaktowałem się ze specjalistami  od projektu budowy 
torowiska, zadałem jakiś czas temu pytanie, przedstawiłem te projekty ile to będzie kosztować i dostałem 
taką odpowiedź i sam projekt Panie Prezydencie będzie kosztować więcej niż 2 mln zł. To nie  jest moje 
zdanie, tylko to jest zdanie ekspertów. Czy Pan Prezydent  uważa, że to 100 tys. zł to jest teraz wpisane, to 
jest dobry początek, pytanie  czy nas stać na te tramwaje?  
 Następne pytanie Panie Prezydencie w zeszłym roku kiedy uchwaliliśmy budżetu, jeden z Klubów 
Radnych zaproponował obniżenie deficytu bodajże 2 czy 2,5 mln, Pan Prezydent  prezentował przyjąć 
obniżenie deficytu autopoprawką. Tutaj w w autopoprawce w tym roku, którą Pan Prezydent nam przedstawił 
deficyt 19,2 mln. Czy to jest dobra droga Panie Prezydencie?  Dziękuję. 

Radny Krzysztof Świerczyński ja chciałem zabrać głos w sprawie formalnej w związku z zaistniałą sytuacją 
i całą złożonością procedury uchwalania budżetu chciałem zgłosić  wniosek formalny o przerwę  w obradach 
sesji Rady Miasta  do środy 28 grudnia do godz. 9.00 i proszę o niezwłoczne poddanie mojego wniosku pod 
głosowanie zgodnie z pkt 3 §25 Statutu Miasta. Dziękuję. 
 Chcę stworzyć możliwość, żeby wszyscy Radni mogli podjąć decyzję w sprawie budżetu i proszę o 
ni rozwijanie tej dyskusji  dlatego, że ten punkt w Statucie mówi o tym, że wnioski formalne poddawane są 
pod głosowanie niezwłocznie po ich zgłoszeniu. 
 
Radny Łukasz Banaś w kwestii formalnej Panie Przewodniczący ja chciałbym zapytać, ja wiem, że tutaj  
Przewodniczący Świerczyński powołuje się na Statut, ale jeśli mogę prosić o komentarz Pana prawnika, 
będę bardzo wdzięczny.  

Radny Krzysztof Świerczyński Panie Przewodniczący ja uzasadniłem, proszę poddać wniosek pod 
głosowanie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego.  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 13 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona Panie Prezydencie mam takie pytanie, 
zgłaszaliśmy jako Klub Radnych wniosek park dla psów, dzielnica Ostatni Grosz tam wpisywaliśmy 
konkretną działkę. Mam propozycję, bo wiadomo te działki mogą budzić ewentualnie jeżeli chodzi o 
lokalizację, mogą budzić kontrowersje, niejasności, wielu mieszkańców zgłaszana nam szereg pomysłów, 
mam propozycję jeżeli ten wniosek byłby ujętych przez Pana Prezydenta to chcielibyśmy zmienić zapisy, 
żeby wpisać dzielnice południowe. Myślę, że to by było po prostu dla nas łatwiejsze, jeżeli oczywiście ten 
wniosek uzyska akceptację. To jest liczba porządkowa 39. 
 Kolejne, o które chciałbym prosić Pana Prezydenta to ewentualnie możliwością objęcia 
autopoprawką budowy parkingu przy Gastronomiku jak również  podwyżki dla pracowników żłobka 
miejskiego wraz z filią. To na chwilę obecną również z tych, które nie były ewentualnie ujęte wcześniej. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radna Jolanta Urbańska Panie Prezydencie ja bym bardzo prosiła, bo dzisiaj tylko Pana proszę cały czas 
o objęcie autopoprawką termoizolacji budynku „Z ufnością w III Tysiąclecie”.  Bardzo, bardzo proszę. 
Dziękuję. 
 
Radna Krystyna Stefańska Panie Prezydencie ja bardzo proszę, ponieważ jest to wniosek Klubu Radnych 
SLD o głosowanie nad ulicą Złotą. Mam nadzieję, że nie wycofacie tego i te 9 mln, bo to jest wasza 
propozycja, że będziecie nad tym pozytywnie głosować. Tego oczekuję. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja bym prosił o odpowiedź na  moje pytanie, a chodzi 
o to, że pojawiły się w tej chwili kilka tych propozycji, tych parków dla psów,  chciałbym się dowiedzieć jaki 
jest koszt utrzymania roczny i chciałbym, żebyśmy też jako Rada też to wiedzieli,  przeznaczenie środków to 
jest jedno, a utrzymanie roczne to jest drugie. Chciałbym wiedzieć ile w budżecie miasta Pan Prezydent w 
tym roku zarezerwował środków finansowych  skoro wybuduje kilka tych miejsc, ile rocznie nas to będzie 
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kosztować od jednego takiego skwerka, który będzie dla tych psów przeznaczony. 
 

Radny Jacek Krawczyk Panie Prezydencie ja tylko i wyłącznie indywidualnie co do moich poprawek na 
razie się wypowiem, jeżeli chodzi o klubowe nadejdzie czas wtedy kiedy Kluby będą zabierać głos. Ja mam 
tylko pytanie, żeby Pan Prezydent mógł mi sprecyzować, ponieważ wystąpiłem m.in. spośród wniosków o 
remont zabytkowego wagonu tramwajowego doczepnego typu 4 NT1, to jest ten brakujący wagonik do tego 
zabytkowego tramwaju. On jest uszkodzony, chociaż Częstochowski Klub Miłośników Komunikacji  Miejskiej 
pozyskał do niego wszystkie części, wszystko jest praktycznie zabezpieczone, nawet te, które były 
najtrudniejsze do zdobycia. Mam odpowiedź, że MZDiT wystąpi do MPK z prośbą o przeprowadzenie 
remontu wagonu. Czy mam rozumieć, że może być Klub Miłośników też spokojny o to, że ta inwestycja 
będzie prowadzona, czy to będzie tak powiedzmy na zasadzie próby wpłynięcia powiedzmy na MPK, które 
będzie miał wolne moce przerobowe i akurat zajmie się tym wagonem. To  tyle jeżeli chodzi o moje wnioski 
indywidualne.  

Radny Łukasz Kot ja ze strony Klubu chciałbym podziękować przede wszystkim za przyjęcie autopoprawką 
naszych wniosków o dofinansowanie szpitali miejskich. Zdrowie jest najważniejsze, możemy się spierać 
która droga jest ważniejsza, którą drogę należy zrobić szybciej, później, który chodnik, natomiast szpital to 
jest takie szczególne miejsce, gdzie nikt z nas nie chce trafić, a jak już trafi to chce być badany i leczony 
profesjonalnie, więc dziękujemy za przyjęcie tego naszego wniosku. Dziękuję. 

Radna Monika Pohorecka odnośnie mojego jednego wniosku  dotyczącego zwiększenia środków na 
zadaniu zapewnienie specjalistycznego wsparcia dla osób cierpiących na chorobę Alzheimera i  ich rodzi. 
Obecnie w budżecie 40 tys. zł taka kwota jest wpisana i przeznaczona na realizację tego zadania, tylko 
zwracam uwagę bo wiem, że technicznie i formalnie nie ma już takiej możliwości, chyba że, bo jest 
ogłoszony konkurs na realizację tego zadania. Natomiast moja uwaga i jakby tutaj argumentacja jest bardzo 
karkołomna, o ile 2 część uwagi mogę przyjąć i jest dla mnie zrozumiała, że brak możliwości zmniejszenia 
środków z uwagi na podpisane już umowy na realizację projektu na zadaniu, z którego chciałam te pieniążki 
ująć, zabrać, zmniejszyć, natomiast nie jest prawdą to, że to stowarzyszenie  czyli podmiot, który dotychczas 
realizował to zadanie nie wnioskował o zmniejszenie. My gościliśmy na Komisji w ubiegłym roku i 
sygnalizowali przedstawiciele podmiotu realizującego to zadanie, że potrzebne są bardzo małe pieniążki 
niewystarczające. Oczywiście również padały dokumenty, które wtedy przyjęliśmy, natomiast Najwyższa Izba 
Kontroli, która realizowała  tam kontrolę swoją, zwróciła uwagę na to, że te pieniądze na realizację tego 
zadania są bardzo małe i wykazała bardzo duże zdziwienie jak przy takiej dotacji jest możliwe realizowanie 
takiego zadania. W tej chwili, jeszcze chciałam powiedzieć, że podmiot, który w tym roku nie występował, nie 
mógł tego zrobić z uwagi na to, że jest rozpisany konkurs na to zadanie i on nie wie, czy będzie realizował to 
zadanie w roku 2017, więc nie mógł po prostu takiej prośby wystosować do Pana Prezydenta. Dziękuję. 

Radny Andrzej Sowa Panie Prezydencie ja mam pytanie dotyczące modernizacji ul. Leśnej. Tam jest droga 
dojazdowa do strefy ekonomicznej Skorki. Ja tam wnioskowałem o przynajmniej 350 tys. na dokumentację 
techniczną, po konsultacjach z Panem Dyrektorem do takiej kwoty, żeśmy doszli. Natomiast mam tutaj taką 
odpowiedź negatywną, że w pierwszej kolejności należy wybudować odwodnienie zaprojektowane w ramach 
zadania strefa ekonomiczna Skorki. Ja wiem, że na ten rok było tamten kolektor deszczowy był  
projektowany, była tam kwota 1,5 mln zł. Chciałbym się zapytać kiedy to będzie to zrealizowane, bo ja 
rozumiem logikę tej odpowiedzi, tylko ja myślałem, że to zadanie będzie zrealizowane w 2016 r., a 2017  
będziemy mogli poczynić jakieś prace projektowe tak, żeby tam spokojnie przejść do 2018/2019 realizacji tej 
drogi dojazdowej do strefy. Ja uważam, że to jest rozwojowy projekt, który trzeba będzie i tak wcześniej czy 
później zrealizować. Wolałbym wcześniej zrealizować. Bardzo proszę o odpowiedź co się dzieje z tym 
kolektorem, kiedy to będzie zrealizowane, bo wiem, że ta kwota  była rezerwowana. Dziękuję bardzo. 

Radny Zbigniew Mizgalski Panie Prezydencie wszyscy Pana proszą, inni dziękują, ja wiem, że Pan mi nic 
nie zrobi, więc nie proszę Pana  o nic i jednocześnie nie mam za co Panu podziękować. Dziękuję. 

Radna Krystyna Stefańska nie mogę odnaleźć wniosku Pana  Łukasza Kota odnośnie tej infrastruktury 
rowerowej, chodzi mi przede wszystkim o bezpieczeństwo. Jak Pan Radny rozwiąże problem z kaskami 
żeby właśnie było bezpiecznie, bo bez kasku nie wolno jeździć, nie ma wyjątków. Proszę bardzo. 

Pan Janusz Tobijański (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 54 do protokołu) Szanowni Państwo 
tak jak powiedział Przewodniczący Wolski byłem Radnym kadencji w latach 1994- 1998, byłem w tym czasie 
Wiceprzewodniczącym Komisji Sportu, także mniej więcej wiem, z grubsza  znam zasady rodzenia się 
budżetu, wiem jak to się czasami dziwię się o tym decyduje, w jakich mękach w ogóle powstaje budżet, ale 
chciałbym, nie chciałbym się odnosić do konkretnych kwot i konkretnych pozycji w budżecie, zawsze jest tak, 
że tak krawiec kraje jak materii staje, ale chciałbym zgłosić kilka uwag i to nie ukrywam będą uwagi 
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krytyczne pod kątem generalnie polityki  w sprawie sportu. Ja się nie znam na inwestycjach, ja nie znam się 
na kulturze i na ten temat nie będę mówił, ale myślę , że w sporcie troszeczkę zrobiłem i myślę, że mam 
moralne prawo o tym mówić szczególnie o AZSie chociaż pół roku pełniłem również funkcję Prezesa Klubu 
Włókniarz. Tak jak ja nie mam problemu z tym, że w roku ubiegłym  dotacja dla trzecioligowego Rakowa 
wyniosła 1 800 000 zł i było 1,5 mln na promocję, a 300 tys. na szkolenie młodzieży, a dotacja na, i  nie mam 
z tym żadnego problemu, ja uważam, że to wcale nie jest dużo, że to powinno być więcej. Ma problem ze 
zrozumieniem, bo z czytaniem nie mam problemu, mam problem ze zrozumieniem tego dlaczego dotacja dla 
AZSu wyniosła 1 200 000. Dzieliły nas dwie klasy rozgrywkowe, jeszcze raz podkreślam, ja jestem dobrym 
Kolegą Krzysia Kołaczyka, byłego czy aktualnego nawet nie wiem dokładnie Prezesa Rakowa i my ze sobą 
współpracujemy. Jestem w dobrych kontaktach z Włókniarzem i ja nie mam z tym problemu, tylko ja to 
chciałbym zrozumieć dlaczego miasto nie jest w stanie określić jakiejś konkretnej polityki, a dla mnie polityka 
powinna polegać na tym, że coś zakładamy i ja nie mam nic przeciwko temu. Ja uważam, że Kraków 
powinien być dominującym klubem jeżeli chodzi o piłkę nożną, a wszystkie pozostałe małe Kluby, które są 
finansowane również przez  miasto mają pracować dla Rakowa i to powinien być jakiś stworzony system, 
żeby młodzież z tych klubów trafiała do Rakowa, w które inwestujemy większe pieniądze. 
  Analogicznie, tego się nie da odnieść  do Włókniarza, ponieważ jakby szkolenie młodzieży jest jakby 
na innym fundamencie, na innym poziomie, ten sam problem dotyczy siatkówki. Nie ma problemu, że jest 
Norwid, nie ma problemu, że jest jakiś tam inny klub, nie ma problemu, że jest AZS. Trzeba ustalić jakąś 
politykę, ponieważ taka polityka, że miasto daje pieniądze plus SOSy, plus  pieniądze ze szkolnych 
ośrodków sportowych z Warszawie na Norwida, a następnie Norwid robi absolutnie wszystko, żeby np. nasz 
olimpijczyk Bieniek grał w Kielcach,  a nie w Częstochowie uważam, że miasto wyrzuca pieniądze. Mało tego 
oczekiwałbym od miasta tego, aby ustalić jakąś politycznej powiedzieć sobie na co nas stać i zastanowić się: 
chcemy mieć medal w żużlu potrzebujemy 8 mln. Usiąść z właścicielami Klubu, usiąść z zarządem i 
powiedzieć my tyle, wy tyle, zadania są tak, mamy perspektywę trzyletnią. Myślę, że takich rozmów nie ma. 
Trzeba się zastanowić, co zrobić, żeby siatkówka zdobyła np. brązowy medal, czy potrzeba np. 8 mln. Co 
zrobić, żeby to wszystko odbudować. Mieliśmy już przykład 2 lata temu kiedy w ogóle nie było rozgrywek 
żużlowych w Częstochowie i też się nic nie  stało. Myślę, że wszyscy zauważyli, że nikt z tego powodu nie 
popełnił samobójstwo, nie było trzęsienia ziemi i tak samo będzie siatkówką, z piłką nożną i z żużlem. W 
związku z  tym oczekiwałbym od miasta powiedzenia tym klubom powiedzenia tym czego od miasta 
oczekuje, do jakiego momentu może pomóc i czy to ma sens. Jeżeli założymy, że dotacja, którą otrzymał 
AZS w ubiegłym roku wynosząca 1 mln zł, to  drodzy Państwo to brzmi, że to jest 1 mln zł. I teraz chcę to 
Wam rozłożyć na czynniki pierwsze.  
 To jest dotacja to jest ok. 820 tys. plus Vat, Vat jest odprowadzony do Urzędu Skarbowego, zostaje 
820 tys. Jeżeli odliczymy opłaty za halę, którą jako jedyne miasto w ekstra lidze siatkarskiej miasto nalicza 
ok. 150 tys., AZSowi zostało  700 tys. dotacji na działalność w ubiegłym roku. To jest połowa zarobków 
jednego zawodnika ze Skry Bełchatów. I  nie będziemy grali o 7 miejsce, o 6 tylko będziemy grali o  15 i 16, 
ale jeżeli powiemy sobie, że nie stać nas na siatkówkę i nie mamy na to pieniędzy, to też nie ma problemu, 
ale nie wyrzucajmy 700 tys. zł w błoto, bo to po prostu nie ma sensu. Szkolenie młodzieży AZSu 
Częstochowa to jest 200 tys. zł dotacji celowej z czego 72 tys. to jest opłata za halę. I nie o to chodzi, jeżeli 
Państwo uważacie, bo na pewno nie będzie nigdy tak i mówię jako ten, który tworzył ten duży AZS, że tutaj  
przyjdą szalikowcy, kibice i będą skandować i coś krzyczeć, tak   nigdy nie będzie. Nigdy nie będzie tak, że 
takie rozmowy będą poprzedzone bankietami, nigdy tak nie będzie. AZS nigdy nie będzie na kolanach przed 
Radą Miasta i przed zarządem miasta.  AZS oczekuje jasnej deklaracji. Miejscem w ekstralidze siatkarskiej, 
ponieważ jest zamknięta ta liga na tą chwilę na 16 drużyn są zainteresowane 4 miasta w Polsce. Powiedzmy 
sobie chcemy ten AZS, który od 30 lat gra w I lidze, w najwyższej klasie rozgrywkowej, a przez 24 lata 
reprezentował Częstochowy w Pucharach Europy albo go nie chcemy. Jeżeli  go nie chcemy, to jest 
dramatyczna decyzja dla sympatyków AZSu, dla zawodników i dla działaczy, ale to jest decyzja. Proszę nam 
to przedstawić. W tej chwili AZS istnieje dzięki pożyczkom, składkom prywatnych ludzi związanych z 
Klubem, aby to wszystko utrzymać, aby nie spaść z ligi, a spadek z ligi może się zakończyć tym, że do tej ligi 
nie wejdziemy za następnych 15 lat. Ja rozumiem problemy Rakowa i nigdy nie powiem nic przeciwko 
Rakowowi, Włókniarzowi i żadnemu klubowi, ja rozumiem problemy ze stadionem, ja jeszcze raz mówię 
AZS, takie są paradoksy w życiu, AZS nigdy się nie prosił o halę i nie chodził za tym, żeby wybudować halę, 
halę wybudowano. Zapełnijmy ją, bo stoi jeszcze parę pustych hal   w Polsce, gdzie AZS może zagrać. W 
związku z tym troszkę się boję, takich właśnie pojedynczych głosów i takich działań niektórych Radnych, 
którzy przeprowadzili rozmowy ze wszystkimi klubami w Częstochowie i obiecali pieniądze dla Rakowa, dla 
AZSu, dla Włókniarza, a to się nigdy nie może sprawdzić. Zawsze coś trafią, tak być nie może i ja uważam, 
że jest potrzebny wspólny głos środowiska sportowego Rakowa, Włókniarza i AZSu oraz decyzja zarządu 
miasta i Rady Miasta  na co nas stać. Tutaj był bardzo rozsądny głos na poprzedniej sesji widziałem w 
Internecie Radnego Szczuki, który powiedział: wydzielmy na te igrzyska jakąś kwotę, wydzielmy i podzielmy 
to równo na te 3 kluby, niech one ze sobą nie rywalizują, nie antagonizujmy ich. To jest jakby jedna rzecz.  
 Jeszcze ostatnią rzecz jaką chcę powiedzieć, bardzo bym prosił, aby miasto zwróciło uwagę jeszcze 
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na  taki aspekt kontrolny. Kto jest właścicielem tych klubów,  jaka jest sytuacja finansowa tych klubów, czy 
jest sens inwestować w te kluby, żeby nie było potem w ramach promocji pieniędzy na promocję 350 wpisów 
częstochowscy złodzieje z żużla oddajcie pieniądze zawodnikom, bo to się czasami tak kończy. Ja uważam, 
że miasto powinno w każdej tej spółce mieć funkcję kontrolną, nie nadzorczą może, ale kontrolą 
przynajmniej przez radę nadzorczą, zarządu albo może nawet przez  udziały. I tu nie ma się tego co wstydzić 
i to powinno być wszystko absolutnie od początku do końca jawne. 
       Jeszcze  jeden problem, na ten problem zwróćcie Państwo uwagę, że z 3,5 miliona zł dotacji na 
promocję, Vat  zabierze 805 tys. zł. Ja to zgłaszałem już kilka miesięcy temu, w mieście, w zarządzie i na to 
jest naprawdę proste rozwiązanie i mamy dwa aspekty do ugrania. Po pierwsze te pieniądze czyste te 3,5 
mln pójdą do klubów, a nie pójdą do Urzędu Skarbowego. To  nie jest wstyd, że się płaci podatki, ale miastu 
się wydaje, że daje 3,5 mln, a daje 2,7 mln  bardzo na okrągło. A druga sprawa nad tymi pieniędzmi miasto 
ma kontrolę. Jeżeli  to by były np. umowy stypendialne dla piłkarzy, siatkarzy i żużlowców były to pieniądze 
kontrolowane, celowe i takie  projekty uchwał na przykładzie Bielska, Radomia i Bydgoszczy znajdują się w 
posiadaniu urzędników Urzędu Miasta. Bardzo  proszę zwrócenie na to uwagi, ponieważ naprawdę 800 tys. 
zł dla sportu jest olbrzymia kwota, myślę, że nie oceniamy tego, a są to olbrzymie pieniądze. Korzystając z 
okazji życzę Wesołych Świąt i szczęśliwego Nowego Roku. 
 
Przerwa od godz. 12.50 do godz. 14.30. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, a szczególnie Kolega Przewodniczący Świerczyński, który na początku tej dzisiejszej dyskusji w 
kwestii budżetowej i sesji Rady Miasta na przyszły rok spytał się o Kolegę Jerzego Łodzińskiego to 
chciałbym powiedzieć, że Kolega Jerzy Łodziński z informacji od Kolegów, którzy z nim  rozmawiali  
telefonicznie jest chory, leży pod kroplówką i w dniu dzisiejszym na sesji go nie będzie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona  ja cieszę się za te słowa, które powiedział Pan 
Przewodniczący Tobijański, cieszę się, że on wrócił czy wraca na taką funkcję do Klubu AZS Częstochowa. 
Mam nadzieję, że ten AZS pod jego kierownictwem będzie mógł nawiązać do tego, co było w latach 90 – 
tych. Myślę, że ważne były słowa te o wspólnym  działaniu klubów, ale prawda jest taka, że no nie ma tego 
współdziałania między klubami i niejednokrotnie próbowaliśmy wypracować jakąś formułę, może warto, o 
tym też mówiliśmy też niejednokrotnie poszukać jakichś tych wspólnych działań, być może te słowa przez 
niego wypowiedziane będą jakimś takim małym pierwiastkiem na przyszłość, czego byśmy pewnie sobie 
wszyscy życzyli. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Kamil Rajczyk (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 55 do protokołu) Szanowni Radni, 
Panowie Prezydenci chciałem zabrać głos w sprawie projektu budżetu, który jest  nazwany program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej w tym system częstochowskiego roweru miejskiego, ale zanim przejdę 
do rzeczy informacja dla Pani Radnej kaski obecnie nie są wymagane naszym prawem, dotyczą tylko i 
wyłącznie nieletnich narciarzy. Natomiast do jazdy na rowerze nie jest wymagany kask.  
      Pan Poseł Jaskóła troszkę mnie wyprzedził poruszając ten temat związany z tym punktem. Natomiast ja 
chciałem to poszerzyć to co nam zostało powiedziane przez Pana Posła. Mianowicie  dla porównania jak 
można wydać 4 mln zł na infrastrukturę rowerową. Można zbudować  za to 10 km dróg rowerowych 
wykonanych z asfaltu, z pełnym oznakowaniem i mających projekt od początku do końca. To jest wycena 
według tegorocznego budżetu obywatelskiego tam są fajne tabele dzięki którym można się przymierzyć. 
Można tak samo wyznaczyć 100 km pasów dla rowerów na ul. Warszawskiej i to pasów dla rowerów w 
dwóch kierunkach jazdy, więc tak można te 4 mln wykorzystać. Można także wykorzystać na zakup w 
przeciętnej cenie około 2 tys. rowerów, zwykłych rowerów miejskich bądź trekingowych, które mogłyby być 
użytkowane przez uczniów szkół, bądź  osoby, które by w taki czy inny sposób zgłaszały się do miasta o 
użyczenie im tego sprzętu.  
  Bardzo mnie ucieszyła  poprawka, która się znalazła w liście  poprawek, a mianowicie zmiana 
zadania z programu rozbudowy infrastruktury rowerowej w tym system częstochowskiego roweru miejsk iego 
na po prostu program budowy dróg rowerowych w Częstochowie kontynuacja WPF na rok 2018, co było 
złożone przez Klub Radnych Platformy Obywatelskiej. Dzięki temu można było uzupełnić braki, które w 
mamy w infrastrukturze rowerowej i  dzięki temu w latach przyszłych instalując systemem roweru miejski, ten 
rower miejski miałby sens i  podstawę gdyż mielibyśmy połączenia rowerowe, których nie ma, a nie ma ich 
głównie w centrum miasta. 
 Chciałbym przypomnieć tym, którzy się nie orientują w Alejach na części tego traktu jest zakaz 
poruszania się pojazdów. Dotyczy to oznakowania wszystkich pojazdów w tym także i rowerów. W związku z 
tym stacja roweru miejskiego , która będzie się znajdowała na Placu Daszyńskiego będzie odcięta całkowicie 
od infrastruktury rowerowej. Tak samo mamy problem z wyznaczeniem stacji roweru miejskiego w parku 
lisinieckim, gdzie do najbliższego odcinka drogi rowerowej mamy w ponad kilometr, a są to pasy rowerowe 
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na ul. św. Barbary i tak analizując tą podstawową propozycję 20 lokacji można by pewne mankamenty tutaj 
wskazać. 
 Natomiast ja bym chciał zadać pytanie, nie wiem czy  Państwo Radni zadali władzom miasta, na 
jakiej podstawie inwestycja w częstochowski rower miejski jest w tym roku przeprowadzona? Była 
prowadzona analiza preferencji komunikacyjnych, z dokumentu, który powstał na podstawie tej analizy, tych 
ankiet wyszło, że rower miejski tak, ale dopiero jak zostanie uzupełniona siatka połączeń, bo nie ma którędy 
jeździć, więc co stoi za tą decyzją i dlaczego chcemy wydawać, nie wiem czy to będą 4 mln, czy to będą 2 
mln zł to wyjdzie dopiero w przetargu, ale to są pieniądze , które można by zdecydowanie lepiej 
przeznaczyć. Nie na 185 rowerów, ale np. na  te 2 tys. rowerów, bądź infrastrukturę.   
      Chciałbym  tutaj się dowiedzieć, może ktoś na to odpowie  jakie są założone ceny za przejazd, bo od 
polityki cenowej  zależy czy to będzie popularne, czy to będzie niepopularne narzędzie. Czy są jakiekolwiek 
założenia co do liczby użytkowników osób, które zarejestrują się w systemie oraz  liczbę wypożyczeń, bo to 
są parametry, które w innych miastach służą jako sposób badania tego czy rower miejski jest popularny i 
należy go rozwijać, czy jest niepopularny. Jeżeli  w roku przyszłym system roweru miejskiego może być za 
kolejny 1 mln zł poszerzony o kolejnych 10 stacji i 90 rowerów to warto by było określić czy jest sens 
inwestować w ten rower miejski po tym jak te współczynniki są wypełniane. Myślę, że fajnie by było gdyby 
ktoś z Radnych przy okazji tego punktu zadał to pytanie, bo dobrze by było wiedzieć na co pieniądze 
miejskie są przeznaczane i jak te rowery miejskie będą funkcjonowały przez kolejne 3 lata, bo taki jest okres 
umowy.  Dziękuję. 
 
Pani Magdalena Sadło (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 56 do protokołu) Szanowny Panie 
Prezydencie, Szanowni Radni. Jestem przedstawicielem ul. Danusi, Heleny to jest dzielnica Stradom. 
Mieszkańcy tej ulicy byli tutaj rano, aby prosić Państwa o poparcie wniosku złożonego w sprawie  
zapewnienia środków na wykonanie dokumentacji dotyczącej rozbudowy ulicy Danusi, Heleny w dzielnicy 
Stradom. Mieszkańcy od lat piszą pisma i rozmawiają z Radnymi w sprawie budowy tej drogi. No niestety 
bez efektu. Wyrównanie drogi, zasypywanie frezem dziur wystarcza już teraz tylko na 1 dzień. Przez okres 
3/4 roku zmagamy się z rzeką wody i błota, setkami dziur, których nie da się wymieniać, natomiast latem 
kurz mamy na wysokości 3 metrów. Kilkanaście razy w roku interweniujemy do Zarządu Dróg o wyrównanie 
tej drogi. Sytuacja drogi powoduje to, że mamy uszkodzone ogrodzenia wszystkich swoich domów z racji 
tego, że samochody podjeżdżają nam tuż pod posesje, bo nie ma się gdzie przemieścić. Nadmieniamy, że 
teraz sytuacja jest jeszcze gorsza, bo z powodu inwestycji, która trwa na ul. Dźbowskiej  wszystkie 
samochody przejeżdżają nam przez ulicę Danusi, Heleny no i ulica została zdewastowana zupełnie pomimo 
tego, że w miesiącu listopadzie została wyrównana przez Zarząd Dróg. Na potwierdzenie sytuacji, że taką 
mamy właśnie wyjątkową i trudną, mam tutaj zdjęcia zrobione ulicy, które przekazuję Panu 
Przewodniczącemu Rady Miasta, żebyście Państwo zobaczyli jak trudna jest nasza sytuacja i z czym 
zmagamy się na co dzień, dlatego bardzo prosimy o poparcie tego wniosku, żebyśmy chociaż mogli z 
dokumentacją zacząć robić cokolwiek na tej dzielnicy i na tej ulicy. Bardzo dziękuję za uwagę. 
 
Pan Ryszard Raczek (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 57 do protokołu) Panie 
Przewodniczący kochany ja bardzo Pana proszę potrzebuję tylko 3 min. z racji tej, że w tej atmosferze 
miałem wycofać ten mój wniosek nie mniej ze względu na bieżące wymogi prawne muszę to w jakiś sposób 
sformułować, co dla mnie też jest dużą trudnością, ponieważ ja lubię zdania bardziej proste, a teraz będę się 
musiał posługiwać się zdaniami złożonymi.  Otóż Panie Prezydencie ja miałem zamiar taka jest wymóg, żeby 
któryś z Radnych, a może i mój wniosek o autopoprawkę Pan Prezydent zgłosił z racji tej, że znając 
profesjonalizm służb ekonomicznych i prawnych tutejszego urzędu w kwocie 550 tys. rezerwy na przyszłe 
wydatki prawno – sądowe, chciałem zaproponować, aby Pan Prezydent odważnie z tej kwoty przeznaczył 
576 zł 45 gr na pozycję jupitery dla Rakowa, a gdyby co jest  niemożliwe Urząd Miasta przegrał ten proces to 
ja gwarantuję publicznie, że 576 zł 23 grosze zapłacę z własnej emerytury. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja chciałem prosić o podanie jaka jest kwota 
przewidziana w budżecie na 2017 rok podatku od osób fizycznych, które dostają np. ze skarbu państwa i z 
CIT jakie jest planowane. Ja dotarłem konkretnie jeżeli chodzi o  podatek od osób fizycznych dotarłem, że 
jest to 213 012 000 czyli jest to jakieś 15 mln więcej niż w zeszłym roku, ale nigdzie nie mogłem znaleźć jaka 
to jest kwota jeśli chodzi o CIT. Bardzo bym prosił podać tą kwotę. 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik podatek dochodowy od osób fizycznych udziały gminy i powiatu podane są na 
str. 9 w załączniku dochodowym naszego budżetu i na tej samej str. jest  podatek dochodowy od osób 
prawnych w tym udziały gminy i udziały powiatu. Podatek dochodowy od osób prawnych to kwota 12 mln zł 
na przyszły rok. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk padło wiele wniosków, uwag, wypowiedzi 
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budowa ogrodzonego wybiegu dla psów tak jak mówiłem jest w autopoprawce.  Dziękuję za wniosek o to, 
żeby zwiększyć budżet żłobka związany z wynagrodzeniami, będę chciał przychylnie się do niego 
ustosunkować. Parking przy Gastronomiku jest możliwy do realizacji z tego co wiem ze środków bieżących.  
Termomodernizacja siedziby Stowarzyszenia z Ufnością w III Tysiąclecie, a właściwe budynku miejskiego, w 
którym teraz  funkcjonuje to Stowarzyszenie i pomaga najmłodszym częstochowianom jest w planach tereny 
i miejmy nadzieję, że zostanie to, nie jest potrzebna duża kwota, w związku z tym mamy nadzieję, że uda się 
to na to przedsięwzięcie zabezpieczyć te pieniądze.  Jak mówimy o doczepie dla Stowarzyszenia to ja wiem, 
że tam jest bardzo dużo dobrej woli  tak jak nawet ten zabytkowy tramwaj został wyremontowany przez 
samych członków, po godzinach. Byłem, rozmawiałem z nimi, żony ubolewały, że mężów nie widziały całymi 
weekendami, ale rzeczywiście efekt ich pracy jest dobry i mam nadzieję, że tej dobrej woli nie zabraknie 
przedsiębiorstwu, ani  stowarzyszeniu. Mógłbym jeszcze zapewnić Pana Radnego Zbigniewa Mizgalskiego, 
że też ma za co podziękować, ale  ja nie oczekuję tego wcale, ale wolę, żeby te podziękowania  płynęły z 
potrzeby serca, a nie z tego, że będą tam wymuszane czy oczekiwane, zobowiązane czy w jakikolwiek inny 
sposób. Dziękuję bardzo i czekam na głosowanie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński pytanie może do Prezydenta, a może do Pana 
Przewodniczącego. Panie Prezydencie przy wielu zapisach jest taki zapis: możliwość realizacji w ramach 
zadania itd. itd. i chciałbym, żeby Pan Prezydent jasno i czytelnie powiedział, jeżeli jest taki zapis i 
możliwość  czy ten wniosek został ujęty, czy nie, bo tak naprawdę nie mam pewności po przeczytaniu 
możliwość czy jest ujęty w budżecie czy nie i tu bym prosił Pana Prezydenta o jakąś zwięzłą odpowiedź w tej 
kwestii. Jeszcze w jednej sprawie, skoro Pan Prezydent ma tak dobre serce po tym naszym spotkaniu 
wigilijnym to ja chcę nawiązać, bo udało mi się Pana Prezydenta na tym spotkaniu jeszcze o  jedną sprawę 
poprosić, naprawdę wnioskuję od dłuższego okresu czasu, ja tak sądziłem, że to zostało przyjęte przez tutaj 
Pana Prezydenta, tak naprawdę z tego co się orientuję to do mnie zgłosiła się jedna rodzina, do Pana 
Prezydenta Stefaniaka druga czyli w sumie mamy dwie rodziny, których osoby zmarły  w ramach tych 
represji sowieckich i proszą o uwzględnienie tych 2 tablic w dolińce katyńskiej, ponieważ żyją rodziny, żyją 
ich dzieci, chętnie by odwiedzały, chętnie by upamiętniały. Z tego co się zorientowałem przynajmniej ta 
rodzina, która się do mnie zwracała, orientowaliśmy się, wykonanie tej jednej tablicy to jest 500 zł, dwóch 
tablic to jest 1 tys. zł. Także nie mówimy  o jakimś efekcie budżetowym, a przez najbliższe lata te osoby na 
pewno by odwiedzały, dbały,  prawnych nie inny i myślę, że nawet gdybyśmy tych dębów nie posadzili, żeby 
tylko były te tablice bardzo dobrze dla pamięci mieszkańców naszego miasta, którzy zostali zamordowani. 
Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk to o czym mówi Pan Radny będzie możliwe 
najprawdopodobniej do zrobienia ze środków bieżących wydziału i nie trzeba będzie umieszczać tego w 
budżecie miasta.  
     Jeżeli mamy np. z Szanowni Państwo sytuacją oto taką, że wnioskujecie o boiska wielofunkcyjne przy 
szkołach, a z drugiej strony nie wiemy jeszcze jak będzie wyglądała sieć tych szkół, bo decyzję na ten temat 
będziemy podejmować pewnie w lutym przyszłego roku, o tym jak będziemy musieli wdrożyć reformę 
edukacji. No to wybaczcie, ale zobowiązywanie się dzisiaj, że to ma być taka lokalizacja, a nie inna nie jest 
najszczęśliwszym rozwiązaniem. Dlatego informacja o tym, że jest możliwość realizacji danego zadania np. 
budowy boiska przy szkole jednej czy drugiej tak jest taka możliwość, ale rozstrzyganie tego tu i teraz w 
sytuacji kiedy jesteśmy przed dyskusją na temat sieci szkół no byłaby zbyt wczesna. A w innych przypadkach 
pewnie są podobne wytłumaczenia, ale nie jestem w stanie przytoczyć do każdego z pewnie zadanych przez 
was pytań konkretnej takiej samej argumentacji. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja tylko krótko do tej ostatniej wypowiedzi Pana Prezydenta, bo 
rzeczywiście w naszym budżecie miejskim mamy dużo zadań pt. worek z pieniędzmi jak program budowy i 
przebudowy ulic, jak program budowy infrastruktury rowerowej, program budowy boisk, chodników, miejsc 
parkingowych i tak naprawdę  my nie znamy do końca zasad tego i jakie zadania będą realizowane w 
ramach tych worków. Pan Prezydent podaje tutaj przykłady tego, że nie wiemy jak będzie wyglądała sieć 
szkół, wiele jest niewiadomych, a ja się pytam jak względem takich zapisów budżetowych mają się przepisy 
ustawy o finansach publicznych, a także naszej uchwały o trybie uchwalania budżetu, które jasno mówią o 
szczegółowości budżetu tak, żeby w budżecie zadania były precyzyjnie jednoznacznie sformułowane. I  w 
tym momencie kiedy mamy 300 kilkadziesiąt poprawek Radnych i przy wielu poprawkach jest zapis pod 
tytułem istnieje możliwość realizacji w ramach, to tak jak Pan Prezydent wcześniej próbował trochę w takim 
ośmieszającym tonie mówić o Radnych i Radzie Miasta, że my sformułowaliśmy 200 mln wniosków zdjęcia z 
programu budowy i przebudowy ulic,  tak samo można by było zsumować zapisy, komentarze do naszych 
poprawek Radnych, gdzie Pan Prezydent zapisał możliwość realizacji też na wiele, wiele milionów 
przekraczających tą kwotę, która w programie budowy i przebudowy ulic stoi. Także  myślę, że uczciwym 
byłoby powiedzenie i naznaczenie przynajmniej członu w zakresie tych programów co będzie  konkretnie 
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realizowane w ramach tych konkretnych zadań. Ja o  to proszę. 
 
Radna Krystyna Stefańska ja jeszcze tak do Pana Prezydenta dwa słowa odnośnie tych argumentów w 
sprawie budowy boisk. Boiska nie służą tylko dzieciakom w szkole. Ja już to mówiłam, tylko całej dzielnicy 
albo całemu  otoczeniu, które tam jest. Także to nie jest argument, że tej szkoły tam nie będzie. Myślę, że 
boiska są potrzebne i to w takich miejscach, gdzie może się wydaje, że są niekonieczne. Dziękuję bardzo. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk jedyne co mogę powiedzieć, bo tu były 
wątpliwości czy tak można itd. Przypominamy, że projekt budżetu ma pozytywną opinię również RIO. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przeprowadził głosowanie testowe. 

Radny Zbigniew Niesmaczny Panie Prezydencie chciałbym bardzo serdecznie w imieniu Klubu 
podziękować za wszystkie te elementy, które zostały przyjęte w formie autopoprawki i jednocześnie 
oświadczyć, że w imieniu Klubu wycofuję pozostałe nie objęte autopoprawką wnioski od pozycji 1 do 32 te, 
które zostały zgłoszone przez Klub Radnych SLD. 

1 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 851 Rozdział 85111 
Modernizacja obiektów i zakup 
sprzętu medycznego dla 
Miejskiego Szpitala 
Zespolonego 

2 500 000,00   

      -2 500 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wniosek nr 1 został objęty autopoprawką – załącznik nr 58 do protokołu 

2 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 Rozdział 60015 
Dokumentacja przyszłościowa 
dla budowy ulicy Artyleryjskiej 

120 000,00   

      -120 000,00 
Dział 600 Rozdział 60015 
Dokumentacja przyszłościowa  

3 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 900 rozdział 90004 
Budowa placu zabaw oraz 
siłowni "pod chmurką" na 
terenie zielonym 
zlokalizowanym pomiędzy 
ulicami Zbyszka, Zagłoby i 
Wojskiego 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 700 Rozdział 70005 Realizacja 
miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego 

4 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016 
Budowa oświetlenia wzdłuż ul. 
Mirowskiej od ul. Złotej do 
wjazdu do Oczyszczalni 
Ścieków Warta 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

5 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60004 
Program "Bezpieczna droga do 
szkoły"  

200 000,00  
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      -200 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

6 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016 
Przebudowa ul. Łódzkiej  

6 000 000,00   

      -6 000 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wnioski od nr 2 do nr 6 zostały wycofane – załącznik od nr 59 do nr 63 do  protokołu 

7 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Program budowy i przebudowy 
chodników i miejsc 
parkingowych 

300 000,00   

      -300 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wniosek nr 7 został objęty autopoprawką – załącznik nr 64 do protokołu 

8 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Przebudowa ulicy Targowej i 
ulicy Przesmyk 

2 700 000,00   

      -2 700 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

9 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Przebudowa ulicy Lelewela 

600 000,00   

      -600 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

10 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Przebudowa ulicy POW. 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

11 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Oświetlenie ulicy 
Szymanowskiego 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

12 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Budowa przedłużenia ul. 
Obrońców Westerplatte do ul. 
Nowobialskiej 

10 000 000,00   

      -10 000 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

13 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 900 rozdział 90004 
Budowa placu zabaw dla dzieci 
przy ulicy Kuncewiczowej 9 a 
Irzykowskiego  1 

60 000,00   
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      -60 000,00 
Dział 700 Rozdział 70005 Realizacja 
miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego 

14 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Budowa ulicy Kamińskiego 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

15 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Budowa ulicy Alei Pokoju (od 
klatek) od numeru 2 do 6 

250 000,00   

      -250 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

16 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 900 rozdział 90004  
Budowa zielonego parku 
wypoczynkowego przy ulicy 
Botanicznej 

70 000,00   

      -70 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

17 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 900 rozdział 90095 
Budowa toalet miejskich   

650 000,00   

      -650 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

18 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Budowa Placu Orląt 
Lwowskich 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wnioski od nr 8 do nr 18 zostały wycofane – załącznik od nr 65 do nr do  75 protokołu 

19 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 851 rozdział 85149 
Programy zdrowotne - program 
profilaktyki stomatologicznej 
dla uczniów Szkół 
Podstawowych 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wniosek nr 19 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 76 do protokołu 

20 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60015 
Projekt ronda na zbiegu ulic 
Kiedrzyńskiej, Ludowej i 
Sejmowej   

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 Rozdział 60015 
Dokumentacja przyszłościowa  

Wnioski nr 20  został wycofany – załącznik nr 77 do  protokołu 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2016 roku. 

Strona 36 z 119 
 

 

21 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 803 rozdział 80395 
Program "Akademicka 
Częstochowa" 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wniosek nr 21 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 78 do protokołu 

22 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Budowa chodnika na ulicy 
Piastowskiej po stronie 
północnej na odcinku na ul. 
Sabinowskiej do zjazdu z 
wiaduktu (ulica Bohaterów 
Monte Cassino) 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

23 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Przebudowa ulicy 
Jasnogórskiej 

7 000 000,00   

      -7 000 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

24 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Przebudowa ulicy Kasztanowej 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

25 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 926 rozdział 92604 
Działania promocyjne 
zmierzające do reaktywowania 
województwa 
częstochowskiego 

1 000 000,00   

Wnioski od nr 22 do nr 25 zostały wycofane – załącznik do nr 79 do nr 82 do  protokołu 

26 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016 
Program budowy oświetlenia 
dróg 

20 000,00   

      -20 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 

Wniosek nr 26 został objęty autopoprawką – załącznik nr 83 do protokołu 

27 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 900 rozdział 90095 
Budowa ogrodzonego wybiegu 
dla psów w południowej części 
Częstochowy np.. Wrzosowiak 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 757 rozdz. 75702 Obsługa 
papierów wartościowych, kredytów, 
pożyczek jst 
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28 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016 
Budowa ciągu pieszo- 
jezdnego o nawierzchni 
szutrowej na odcinku  ul. 
Skarpowej (od ul. Komornickiej 
do ul. Mirowskiej) 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

29 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016 
Budowa ul. Złotej (od ul. 
Mirowskiej do ul. Legionów) 

9 000 000,00   

      -9 000 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

30 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60015 
Budowa ul. Św. Brata Alberta - 
dokończenie projektu 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdział 60015 
Dokumentacja przyszłościowa 

31 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60015 
Projekt ul. Głogowej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdział 60015 
Dokumentacja przyszłościowa 

32 
Klub Radnych 
SLD 

Dział 600 rozdział 60016  
Dokumentacja odwodnienia ul. 
Sasankowej wraz z budową 

350 000,00   

      -350 000,00 
Dział 600 rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wnioski od nr 27 do nr 32 zostały wycofane – załącznik od nr 84 do nr 89 do  protokołu 

33 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Zwiększenie środków 
finansowych na zadanie w 
dziale 926 rozdz. 92605 pod 
nazwą - "Szkolenie sportowe 
dzieci i młodzieży", o kwotę 
300 000 zł, do łącznej kwoty 4 
400 000 zł 

300 000,00   

      -300 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne zmierzające do 
reaktywowania województwa 
częstochowskiego" 

Wniosek nr 33 został objęty autopoprawką – załącznik nr 90 do protokołu 

34 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Zwiększenie środków 
finansowych na zadanie w 
dziale 926 rozdz. 92605 pod 
nazwą - "Udział w zawodach 
sportowych na wysokim 
poziomie współzawodnictwa" o 
100 000 zł, do łącznej kwoty 
550 000 zł 

100 000,00   
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      -100 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne zmierzające do 
reaktywowania województwa 
częstochowskiego" 

35 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ul. Rzepakowej 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

36 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Budowa przyłączy kanalizacji 
sanitarnej w pasie drogowym 
ul. Festynowej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

37 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Zakup i montaż szaletów 
miejskich - ul. Zofii Kossak 
Szczuckiej oraz Skwer 
Solidarności 

500 000,00   

      -200 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne" 

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

      -150 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dnia Samorządu 
Terytorialnego" 

Wnioski od nr 34 do nr 37 zostały wycofane – załącznik od nr 91 do nr 94 do  protokołu 

38 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Budowa bieżni lekkoatletycznej 
przy SP 49 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 38 został objęty autopoprawką – załącznik nr 95 do protokołu 

 

39 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Park dla Psów - dzielnica 
Ostatni Grosz (Al. 
Niepodległości, dz. Nr 158/8 
obręb 304) 

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

Wniosek nr 39 został objęty autopoprawką – załącznik nr 96 do protokołu 
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40 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Badania wad postawy u dzieci 
klas III i IV szkoły podstawowej 

120 000,00   

      -120 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

41 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Program zdrowotny dla osób 
po 55 roku życia - wykrywanie 
cukrzycy 

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

42 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Zwiększenie zadania pn. 
Odnawialne źródła energii oraz 
modernizacja systemów 
grzewczych 

120 000,00   

      -120 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

Wnioski od nr 40 do nr 42 zostały przyjęte do realizacji – załączniki od nr  97 do nr 99 do protokołu 

43 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Tablice informacyjne 
odliczające czas do zmiany 
świateł /ul. Wolności z ul. 
Sobieskiego oraz Al. 
Niepodległości od ul. Bór do ul. 
Źródlanej/ 

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Utrzymanie bieżące dróg - 
zabezpieczenie imprez na drogach" 

44 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Autobus turystyczny 70 000,00   

      -70 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne" 

45 

 Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej  

Program budowy dróg 
rowerowych w Częstochowie 

4 000 000,00   

  

kontynuacja w WPF na rok 
2018 nowego zadania Program 
budowy dróg rowerowych w 
Częstochowie 

1 000 000,00   

      -4 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 
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      -1 000 000,00 

MZDiT 1.3.2.10 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wnioski od nr 43 do nr 45 zostały wycofane – załącznik od nr 100 do nr 102 do  protokołu 

46 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Modernizacja Miejskiego 
Stadionu Piłkarskiego "Raków", 
ul. Limanowskiego 83 w 
Częstochowie /oświetlenie i 
kryta trybuna na 500 miejsc/ 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Radny Jacek Krawczyk wniosek nr 46, tego  Panie Prezydencie nie wycofujemy. Tak jak obiecywaliśmy, tak 
jak zapewnialiśmy uważamy, ze baza sportowa klubu piłkarskiego jakim jest tutaj najbardziej renomowany w 
Częstochowie, najbardziej utytułowany powinna się poprawić. Podtrzymujemy nasz wniosek na kwotę 4 mln 
zł w 2017 r. i bardzo prosimy Pana Prezydenta, aby spróbować może bez głosowania, aby Pan Prezydent 
odniósł się do tego i przyjął jednak autopoprawką, żebyśmy mogli to zadanie, mieć pewność wszyscy, ze nie 
trzeba będzie po prostu głosować i żebyśmy je mogli zrealizować, aby pojawiło się i sztuczne oświetlenie i 
została zmodernizowana trybuna tak, aby klub mógł spełnić wymogli licencyjne. Więc tak jak obiecywaliśmy, 
my tego nie wycofujemy, czekamy w tej chwili na decyzję Pana Prezydenta. Jeżeli byłaby negatywna czy 
będzie negatywna będziemy głosować ten wniosek. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo ta propozycja, która została 
zapisana w budżecie, w autopoprawce, którą przedstawiłem Państwu umożliwia wybudowanie oświetlenia 
na boisku na Limanowskiego. W jednym roku byłby to projekt za kwotę 70 tys. zł i w drugim roku 
wykonawstwo. Nie znaczy to, ze nie zaczniemy budować w tym roku tylko w przyszłym, bo zaczęlibyśmy w 
tym roku, a fakturowanie mogłoby być przyszłoroczne i takie założenie przyświecało mi wtedy kiedy 
zaproponowałem autopoprawkę. Natomiast jeżeli Klub Radnych Platformy Obywatelskiej jest 
zdenominowany i zdecydowany do tego, ze musi to być zadanie jednoroczne chociaż nie ma takiej potrzeby, 
ale uważacie, ze tak powinno być to uwzględnię to w swojej autopoprawce. 

Radny Łukasz Kot ja chciałem tylko przypomnieć, że wydatki miejskie charakteryzują się tym, że kołdra jest 
wiecznie za mała w stosunku do tego jakie są potrzeby mieszkańców. Mieliśmy tutaj parę dni temu Panią ze 
Stradomia, która wnioskowała o to, żebyśmy zrobili projekt ulicy bodajże Danusi i Heleny i chciałem 
powiedzieć, z,e to co było w autopoprawce ogłoszonej 15 grudnia zabezpieczało stadion i Klub, aby mógł 
grać w I lidze u siebie już w przyszłym roku. Tak naprawdę nie ma potrzeby, żeby od razu inwestować takich 
pieniędzy w roku 2017, ponieważ mamy takie informacje, że nie jest to niezbędne, a warto wspomnieć, że za 
te pieniądze możemy zrobić chodnik, plac zabaw, kawałek ulicy, może jakiś program zdrowotny i wiele 
różnych rzeczy można by było zrobić za te powiedzmy 3,5 mln zł różnicy. Tu byśmy prosili o taki spokój 
może i rozsadek, bo ta kołdra miejska z pieniędzmi jest zawsze za krótka w stosunku do potrzeb i zróbmy te 
rzeczy, które są niezbędne mieszkańcom, a później inne. Warto przypomnieć też słowa Ministra 
Morawieckiego chyba z wczoraj, który stwierdził, ze samorządy zbyt dużo inwestują w takie powiedzmy 
inwestycje, które nie są niezbędne dla zdrowia czy dobrego życia mieszkańców. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda zacznę o kwestii formalnej, bo przypomnę Wysokiej 
Radzie, Szanownym Państwu i Panu Prezydentowi, że w propozycji Pana Prezydenta były dwa zadania. 
Jedno zadanie to jest budowa jupiterów na 70 tys. zł i drugie zadanie, ja mogę inaczej nazwać te zadania, 
ale intencja jest ta sama, drugie zadanie na modernizację stadionu Rakowa. W momencie kiedy Pan 
Prezydent był uprzejmy w tej chwili wniosek Platformy Obywatelskiej przyjąć w formie autopoprawki to 
rozumiem, po pierwsze, że pozostałe wnioski złożone przez inne kluby i grupy Radnych stają się 
bezprzedmiotowe, a co z tymi zadaniami, które Pan Prezydent był uprzejmy przyjąć wcześniej, kilka tygodni 
temu? Panie Prezydencie rozumiem, że jest to autopoprawka Pana Prezydenta dotycząca tego zadania to 
przypomnę raz jeszcze, bo w takim razie wypada podziękować i dziękuję w imieniu Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy za to, że Pan Prezydent uwzględnił głosy Radnych środowisk w tym przypadku, 
bo tak jak mówię, bo jeżeli ten wniosek jest już uwzględniony to pozostałe wnioski są bezprzedmiotowe, ale 
wszyscy mieliśmy jeden cel zarówno poszczególne środowiska, które walczyły o modernizację stadionu 
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Rakowa jak i grupa 15 Radnych z różnych środowisk politycznych, która podpisała się pod tym wnioskiem.  
         I druga rzecz. Szanowni Państwo Radni, ci którzy są kibicami sportu, którzy dobrze życzą piłce nożnej i 
dobrze życzą Rakowowi, proszę, żebyśmy byli wszyscy bardzo ostrożni i nie chciałbym takiej sytuacji, bo 
ona będzie bardzo trudna dla Rakowa i dla piłki nożnej generalnie, gdyby nagle okazało się, że padliśmy 
ofiarą jakiegoś szantażu tzn., że będzie stadion zmodernizowany, będą jupitery, ale  nie będzie pieniędzy na 
bieżące funkcjonowanie, czy nie będzie zadania promocja miasta poprzez piłkę nożna i być może nie będzie 
pieniędzy w zależności od tego jakby się to rozstrzygnęło na funkcjonowanie Rakowa, bo wtedy by to mogło 
oznaczać, że dalsze funkcjonowanie częstochowskiego Rakowa jest poważnie zagrożone. Dziękuję bardzo.  
 
Radna Ewelina Balt Szanowni Państwo Radni, ja bym się chciała zapytać Państwa Radnych czy wy 
jesteście głęboko przekonani, że jupitery dla Rakowa są ważniejsze niż szpital dla mieszkańców 
Częstochowy? Czy jupitery dla Rakowa są ważniejsze niż edukacja dla dzieci? Odnoszę wrażenie, że 
musimy być bardzo bogatym miastem skoro stać nas na to, żeby przeznaczyć 4 mln na oświetlenie stadionu 
piłkarskiego, a nie mamy pieniędzy na zakup sprzętu medycznego do szpitali. Dziękuję. 

Radny Albert Kula Szanowny Panie Prezydencie, Szanowna Wysoka Rado, otóż to oświetlenie na 
stadionie Rakowa oraz to zadaszenie trybuny to konieczność jak wszyscy już o tym wiemy. Da się również 
zauważyć, że spora część mieszkańców naszego miasta popiera jak najszybsze wykonanie tej inwestycji. 
Wiemy co dzieje się na łamach różnych portali czy też dziennikach, czy też prasy, także wiemy, że 
zapotrzebowanie jest i cieszy fakt, że tutaj Pan Prezydent się zreflektował, zaczyna tutaj poważnie myśleć o 
tej inwestycji i tyle. Bardzo dziękuję z tego względu, że przez 2 lata staram się nagłaśniać ten temat, ten 
problem i fakt cieszy taki, że rzeczywiście Pan Prezydent objął te inwestycję autopoprawką, także dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie moje pytanie jest następujące 
przyjmując to autopoprawką chciałbym się dowiedzieć z czego Pan zdjął, ponieważ jest taka kwestia 
dotycząca w tym momencie kiedy Radny składa wniosek. Kiedy Radny skalda wniosek musi pokazać źródło 
pokrycia. Ja bym nie chciał, żebyśmy na końcu Rady Miasta dokonywali kwestii dotyczącej, że zagłosujemy 
nad budżetem, który jest wirtualny, ponieważ tak naprawdę my nie wiemy co w nim jest wpisane, jak to 
wygląda. Chciałbym konkretnie, przyjął Pan autopoprawką, proszę podać konkretną pozycję dział, rozdział 
zdjęte tyle i tyle, zapewniono kwotę 4 mln zł. Dziękuję. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo chcę przedstawić 
autopoprawkę wtedy kiedy zostanie zakończona dyskusja, będziemy wtedy wiedzieć co ma być zgłoszone i 
będziemy wtedy wiedzieć ile nam jest potrzebne wtedy środków i wtedy zostanie zgłoszona autopoprawka 
do tego projektu. Służby teraz pracują, jeżeli w którymś momencie mówię, że jest to zadanie, które 
zgłaszacie Państwo, które jesteśmy w stanie objąć autopoprawką to ją obejmiemy. Prosiłbym, żeby przejść 
do następnych punktów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński nie ma to żadnego skutku ze względu na to, ze w tym 
momencie kiedy jest to samo źródło pokrycia, który Pan Prezydent teraz nie przedstawi, to w tym momencie 
ktoś nawet jak wniosek zostanie przyjęty w późniejszym czasie to Pan Prezydent stwierdzi, że źródło 
pokrycia się zmieniło, bo już go nie ma ze względu na to, że przeznaczył je na Raków w tej chwili powinien 
podać, żebyśmy mogli dalej głosować, bo być może któryś z tych wniosków, które dalej głosujemy będzie 
akurat z tego źródła pokrycia, które w tej chwili być może służby zabezpieczają, zdejmują. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja proponuję, że skoro Jacek Krawczyk w 
imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej wycofuje wniosek, bo uznaje, że zostanie on objęty autopoprawką to 
żebyśmy przeszli do omawiania następnego i kolejnych wniosków i dalej pracowali. 

Radny Krzysztof Świerczyński ponieważ w tej chwili był wniosek nr 46 Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej natomiast za chwilę jest kilka takich samych wniosków m.in. mój osobisty wniosek, wniosek 
Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy, my potrzebujemy mieć jasność w jakim zakresie czy ta poprawka 
jest teraz czy jest za pół godziny my musimy mieć wiedzę jaki kształt. Mój wniosek formalny brzmi tak – 
proszę Pana Prezydenta o przedstawienie precyzyjnie proponowanej autopoprawki, żebym za chwilę jako 
Przewodniczący Klubu, jako Radny Krzysztof Świerczyński miał wiedzę wystarczającą do tego, żeby 
wycofać poprawki czy nie. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski proszę o zapoznanie się ze statutem co to jest wniosek 
formalny, bo to nie jest wniosek formalny. Odbieram Panu głos.  

Radny Jacek Krawczyk przypomniał, że nie ma w statucie przewidzianej dyskusji podczas głosowania 
wniosków. 

Wniosek nr 46 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 103 do protokołu 
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47 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Budowa linii tramwajowej do 
dzielnicy Parkitka w 
Częstochowie oraz zakup 
taboru tramwajowego na 
potrzeby transportu 
publicznego w Częstochowie 
kontynuacja w WPF na lata 
2018-2020 nowego zadania 
pod nazwą "Budowa linii 
tramwajowej do dzielnicy 
Parkitka w Częstochowie oraz 
zakup taboru tramwajowego na 
potrzeby transportu 
publicznego w Częstochowie. 
Cel: poprawa jakości 
świadczonych usług 
komunikacyjnych" z kwotami: 
 - w roku 2018 - 500 000 zł 
 - w roku 2019 - 500 000 zł 
 - w roku 2020 - 10 218 690 zł 

100 000,00   

      -100 000,00 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Przebudowa liniowej infrastruktury 
tramwajowej w Częstochowie oraz 
zakup taboru tramwajowego na 
potrzeby transportu publicznego w 
Częstochowie"      
IZ/MZDiT 1.3.2.1 
Dział 600 rozdz. 60004 
"Przebudowa liniowej infrastruktury 
tramwajowej w Częstochowie oraz 
zakup taboru tramwajowego na 
potrzeby transportu publicznego w 
Częstochowie. Cel: poprawa jakości 
świadczonych usług komunikacyjnych" 
zmniejszenie: 
 - w roku 2018 - 500 000 zł 
 - w roku 2019 - 500 000 zł 
 - w roku 2020 - 10 218 690 zł   

Radny Jacek Krawczyk tu już na wstępie dziękujemy za zmianę podejścia do tego tematu Panie 
Prezydencie to jest bardzo pozytywna informacja, bardzo się z tego cieszymy, że miasto Częstochowa 
będzie rozbudowywało linię tramwajową w tym przypadku do dzielnicy Parkitka, będzie modernizowane 
torowisko na co się również kompromisowo zgodziliśmy, ale tylko w niezbędnym zakresie i będzie zakup 
taboru. W związku z tym prosimy Panie Prezydencie o jeszcze jedną korektę, która zapewni faktycznie 
budowę na Parkitkę, chodzi o ograniczenie liczby składów tramwajowych, a dokładnie prosiłbym, aby Panie 
Prezydencie przyjąć autopoprawką zapis w następujący sposób: budowa linii tramwajowej do dzielnicy 
Parkitka oraz przebudowa liniowej infrastruktury tramwajowej w Częstochowie wraz  z zakupem 10 składów 
tramwajowych na potrzeby transportu publicznego w Częstochowie. Bardzo bym prosił, żeby można było 
przyjąć to autopoprawką. 

Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk czyli chodzi o to, żeby uszczegółowić ten zapis 
dotychczasowy wraz z zakupem taboru tramwajowego, uszczegółowić jako „wraz z zakupem 10 składów 
tramwajowych”. Obejmuję autopoprawką. 

Radny Jacek Krawczyk dziękuję bardzo. 

Wniosek nr 47 został objęty autopoprawką – załącznik nr 104 do protokołu 
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48 
Klub Radnych 
Platformy 
Obywatelskiej 

Zwiększenie środków 
finansowych na zadanie w 
dziale 750 rozdz. 75075 pod 
nazwą Promocja miasta 
poprzez sport o kwotę 1 000 
000 zł, do łącznej kwoty 4 000 
000 zł 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wnioski nr 48  został wycofany – załącznik nr 105 do  protokołu 

49 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa ul. Sosnowieckiej II 
etap 

2 400 000,00   

      -2 400 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 49  - załącznik nr 106 
do protokołu. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

50 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Przebudowa Placu Orląt 
Lwowskich 

1 100 000,00   

      -1 100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wnioski nr 50  został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

51 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Remont ulicy Łukasińskiego 700 000,00   

      -700 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja-Ogrodowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 51  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

52 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Dostosowanie Miejskiego 
Stadionu Piłkarskiego "Raków" 
do wymogów licencyjnych 
PZPN do rozgrywek w I lidze 
piłkarskiej 

1 500 000,00   
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      -1 500 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja-Ogrodowa" 

Wniosek nr 52  został przyjęty do realizacji – załącznik nr 106 do  protokołu 

53 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Remont chodnika przy ul. 
Kurpińskiego-Ponurego, od ul. 
Oskara Lange do ul. 
Brzeźnickiej po stronie 
północnej 

260 000,00   

      -260 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 53  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

54 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Remont chodników przy ul. 
Worcella 

500 000,00   

      -500 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 54  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

55 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Przeprojektowanie i 
zagospodarowanie Placu 
Katyńskiego w celu 
upamiętnienia kolejnych 
sylwetek ofiar zbrodni 
katyńskiej, których życiorysy 
związane były z Częstochową 

40 000,00   

      -40 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja-Ogrodowa" 

Wniosek nr 55  został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

56 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Pierwszy etap przebudowy ul. 
Św. Brata Alberta 

4 000 000,00   
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      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nr 56  został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

57 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Pierwszy etap przebudowy ul. 
Złotej 

4 000 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

      -1 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

      -1 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 57  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

 

58 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Wyznaczenie nowych miejsc 
parkingowych w Śródmieściu 

200 000,00   

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Realizacja przedsięwzięć 
promocyjnych" 

Wniosek nr 58  został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

59 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Remont chodnika przy ul. 
Korczaka 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wniosek nr 59  został przyjęty do realizacji – załącznik nr 106 do  protokołu 

60 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Uporządkowanie otoczenia 
pomnika Sybiraków 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 60  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
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odrzuciła ww. wniosek. 

61 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa automatycznych toalet 
miejskich 

656 000,00   

      -156 000,00 

Dział 851 rozdz. 85149 
"Program wspierania rozwoju rodziny - 
metoda in vitro - dofinansowanie 
zabiegu" 

      -500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 61  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

62 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 80395 - Akademicka 
Częstochowa o 350 000 zł 
(planowane na zadaniu - 150 
000 zł) po zmianie - 500 000zł 

350 000,00   

      -100 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Festiwal Retro Częstochowa" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dnia Samorządu 
Terytorialnego" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dni Częstochowy" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Festiwal HipHop Elements" 

      -50 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Częstochowski festiwal kultury 
alternatywnej - Frytka Off w 
Częstochowie" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Organizacja Sylwestra" 

Wniosek nr 62  został przyjęty do realizacji – załącznik nr 106 do  protokołu 

63 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 75075 - Promocja 
miasta poprzez sport o 500 
000 zł (planowane na zadaniu 
3 000 000 zł) po zmianie 3 500 
000 zł 

500 000,00   

      -410 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja-Ogrodowa" 
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      -90 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wniosek nr 63 został objęty autopoprawką – załącznik nr 106 do protokołu 

64 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 70005 - Naprawy, 
remonty zabezpieczające i 
rozbiórki budynków o 100 000 
zł (planowane na zadaniu 50 
000 zł) po zmianie 150 000 zł 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 64  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

65 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 90004 - Budowa 
Zielonej Promenady 
Śródmiejskiej w Częstochowie 
o 100 000 zł (planowane na 
zadaniu 200 000 zł) po zmianie 
300 000 zł 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wniosek nr 65  został przyjęty do realizacji – załącznik nr 106 do  protokołu 

66 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa ul. Leśnej I etap 1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 66  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

67 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy SP nr 
46 przy ul. Szamotowej 8 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 67  został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

68 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego wraz z 
oświetleniem przy ZSP nr 5 
przy ul. Św. Barbary 

250 000,00   
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      -250 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 68 został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 

69 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Wykonanie projektu 
technicznego (budowlano - 
wykonawczego) dla remontu 
ul. Kolorowej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 69  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

70 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Wykonanie projektu 
technicznego (budowlano - 
wykonawczego) dla budowy 
chodnika przy ul. Kopalnianej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 70  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

71 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Remont chodnika wraz z 
budową miejsc parkingowych 
pod ZSP nr 5 ul. Św. Barbary 

120 000,00   

      -120 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 71  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

72 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Budowa boiska przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym Nr 2 
ul. Olsztyńska 44 

400 000,00   

      -400 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 72 został wycofany – załącznik nr 106 do  protokołu 
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73 
Klub Radnych 
Prawa i 
Sprawiedliwości 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 70005 - Koszty 
zarządu nieruchomością 
wspólną w części dotyczącej 
mieszkaniowego zasobu gminy 
(z przeznaczeniem na 
przeprowadzenie prac 
remontowych w lokalach 
będących własnością Gminy, 
oczekujących na remont, w 
celu przygotowania ich do 
przekazania w formie lokali 
socjalnych) o 1 000 000 zł. 
(planowane na zadaniu 13 764 
000 zł) po zmianie  14 764 000 
zł 

1 000 000,00   

      -400 000,00 

Dział 900 rozdz. 90015 
"Opłata za energię elektryczną 
zużywaną przez oświetlenie miasta na 
drogi gminne, krajowe, wojewódzkie i 
powiatowe" 

      -150 000,00 
Dział 900 rozdz. 90015 
"Usługa oświetleniowa miasta" 

      -450 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 73  - załącznik 
nr 106 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

74 
Klub Radnych 
"Mieszkańcy 
Częstochowy" 

Budowa sztucznego 
oświetlenia i krytej trybuny na 
co najmniej 500 miejsc na 
Miejskim Stadionie Piłkarskim 
Raków 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Radny Krzysztof Świerczyński Szanonwi Państwo, podobnie jak Klub Radnych Platformy Obywatelksiej 
też chciałbym się ustosunkować tutaj wracam do swojego pytania. Ja bym chciał z najwięszką 
przyjemnościa wycofać nasz wniosek, naotmiast zeby to zorbic potrzebuję wiedzy w jakim zakresie Pan 
prezydent autopoprawką zamierza objąć to zadanie, dlatego, zde przed chwila byliśmy świadkami tego, ze 
Pan Prezydent powiedział wprost "obejmuję autopoprawką wniosek Platformy Obywatelksiej dotyczący 
tramwajów" i zostało to zrobione tu i teraz, naotmiast co do stadionu Rakowa mamy jakiś wirtualny proces, 
który ma nas nakłonic do wycofania wniosku,  a tak naprawdę nie wiemy co zostanie zapropnowane. 
Dlatego jezeli Pan Prezydent nie doprecyzuje tego pomysłu, kształtu tej autopoprawki nie mogę wycofać 
wniosku.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu 
Rady Miasta Zdzisławowi Wolskiemu.  

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski Pan Prezydnet już mówił, że po zakończeniu tych 
głosowań specyzuje.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński zgadzam się z Panem Przewodniczącym jeżeli 
wniosek został przyjęty autopoprawką, a my ten wniosek teraz odrzucimy w następnym głosowaniu to z 
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mojego punktu widzenia znów wracamy do pkt. 0 czyli nie ma 4 mln dla Rakowa. To jest po prostu dla mnie 
niedopuszczalne, żebyśmy głosowali w tym samym momencie o tą samą kwotę czy kwotę niższą, bo tak 
naprawdę teraz zabieramy środki finansowe dla Rakowa. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona ja bardzo cenię Przewodniczącego 
Świerczyńskiego, rozumiem jego obawy w kwestii Rakowa tak jak rozumiem Przewodniczacego 
Świerczyńskiego, rozumiem Pana Radnego Kulę, którzy walczą o środki dla Rakowa, ale w tej kwestii sie nie 
zgadzam. Mieliśmy jeszcze godzinę temu wystapienie Pana Tobijańskiego, ktory moiwł o wspolnym działaniu 
dla sportu itd., itd. Sami podkręcamy te działania. Rozumiem, że intencją było zabezpieczenie tych środków 
finansowych na Raków. Mam obawę tak jak i większosć, że za chwle zdbulujemy te środki. Albo zdejmiemy 
te środki wymyślając różne sztuczki kolejnych głosowań i będziemy musieli oddać to  ręce Pani Skarbnik i 
pranwików miejskich pewnie po to, żebyśmy musilei sie jesczze raz spotkać w tym roku na sesji albo już nie 
bedziemy mieli takiej możliwości. Ja bym nie chciał, żebyśmy sztucznie wywoływali jakiegoś konfliktu między 
nami, a kibicami, czy miedzy Klubami. Bardzo bym prosił Pana Przewodniczącego Świerczyńskeigo, jeżlei 
cokowiek będzie nie tak z tym wnioskiem, na samym końcu głosowania pozwólmy procedować do samego 
końca, jeżeli zobaczymy, że faktycznie np., że źródło pokrycia jest nie takie jakbyśmy życzyli sobie wszyscy, 
mamy jeszcze sznasę, dobrze Pan wie, bo jest Pan doświadczony, żebyśmy zabrali głos. Pozwolmy do 
końca procedowac, bo ja mogę w kazdym punkcie zabrać głos i powiedzieć, ze mi nie pasuje Państwa 
źródło pokrycia i też prosić, zebysmy 300 razy Pana Prezydenta czy Panią Skarbnik uruchamili do tej 
procedury, ale będziemy siedzieć tak przynajniej do jutra labo tak jak Pan chciał do 28 grudnia. Pozwólmy 
procedować do końca czy to będzie wniosek Klubu jendeog czy wspolny, mozemy to nazwać, że był to 
jeden, wielki wniosek wszystkich Klubów i nie będzie między nami przepychanek. Dziękuję bardzo.  

Radny Krzysztof Świerczyński zapytam czy Komisja Uchwał i Wniosków zareejstrowała wpłyniecie 
autopoprawki Pana Prezydenta w zakresie stadionu, zadaszenia i budowy oświetlenia stadnionu Rakowa. 
Czy Komisja Uchwał i Wniosków posiada wiedzę na ten temat, ze Pan Prezydnet złożył autopoprawkę  wtej 
sprawie. To jest moje pytanie.  

Radny Albert Kula mam takie jedno pytanie i propzycję. Pytanie jest takie czy jest możliwość wrócenia do 
wszystkich wniosków pod koniec głosowania? Nie m takiej możliwosci. W takim razie proponuję 
kilkuminutową przerwę, poczekamy na źródło pokrycia danej inwestycji i wszsycy będziemy zadowoleni. W 
tym momencie jeżeli Mieszkańcy Częstochowy chcą głosowania to w tym momencie odrzucajac ten wniosek 
zrobimy sobie tutaj niepotrzebny bałagan. Dziękuję. 

Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek ja nie wiem czego nie zrozumiał Pan Radny i jeden czy 
drugi. Pan Prezydent bardzo wyraźnie powiedział, słuchamy bardzo wnikliwie Państwa propozycji i na koniec 
Pan Prezydent przedstawi autopoprawkę z konkretnymi źródłami pokrycia, także przerwa niczego nie 
zmieni. My musimy posłuchac co Państwo macie do powiedzenia, jakie propzycje i wtedy bardzo chętnie na 
to odpiwemy. Takze to niczego nie zmieni, jezeli to nie przekonuje Pana Radnego to po prostu głosujcie ten 
wnisoek i jezlei nasza deklaracja nic nie znaczy no to juz niczego nie zmienimy, tylko głosowanie widzę, że 
rozstrzygnie ten problem. 

Radny Albert Kula co się stanie w momencie kiedy wniosek Mieszkańców Częstochowy zostanie 
odrzucony? 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski nic, bo autopoprawka Pana Prezydenta jest ponad to. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 74  - załącznik nr 107 
do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

75 
Klub Radnych 
"Mieszkańcy 
Częstochowy" 

Promocja miasta poprzez piłkę 
nożną 

1 900 000,00   

      -150 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne" 

      -100 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Zadania muzyczne" 
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      -150 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 
wykorzystywane w promocji miasta" 

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Realizacja przedsięwzięć 
promocyjnych" 

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Promocja miasta w mediach" 

      -500 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dnia Samorządu 
Terytorialnego" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dni Częstochowy" 

      -400 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023 
"Zakup i wdrożenie systemu 
zarządzania dokumentami w Gminie 
Miasto Częstochowa" 

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605 
"Zarządzanie Halą Częstochowa przy 
ul. Żużlowej" 

      -200 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne zmierzające do 
reaktywowania województwa 
częstochowskiego" 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 75  - załącznik nr 108 
do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

76 
Klub Radnych 
"Mieszkańcy 
Częstochowy" 

Likwidacja barier 
architektonicznych dla osób 
niepełnosprawnych 

500 000,00   

      -400 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

      -100 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Działania promocyjne zmierzające do 
reaktywowania województwa 
częstochowskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 76  - załącznik 
nr 109 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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77 
Klub Radnych 
"Mieszkańcy 
Częstochowy" 

Zwiększenie zadania pn. 
Odnawialne źródła energii oraz 
modernizacja systemów 
grzewczych 

200 000,00   

      -100 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075 
"Realizacja przedsięwzięć 
promocyjnych" 

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605 
"Zarządzanie Halą Częstochowa przy 
ul. Żużlowej" 

Wniosek nr 77 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 110 do  protokołu 

78 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Budowa ulicy Hetmańskiej 1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 78  - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

79 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Budowa północnej strony 
chodnika na ul. Piastowskiej od 
ul. Warneńczyka do Kapliczki 

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 79  - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosie przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

80 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

I etap budowy ulicy Leśnej 
wraz z wykonaniem chodnika i 
położeniem instalacji 
deszczowej 

1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 80  - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

81 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Budowa boiska przy Szkole 
Podstawowej nr 46 na ul. 
Szamotowej (dzielnica 
Gnaszyn-Kawodrza) 

450 000,00   
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      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 81  - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

82 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Remont chodnika przy ul. 
Korczaka 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195  
"Rewitalizacja Kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 82  - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

83 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Modernizacja otoczenia 
pomnika Sybiraków 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195  
"Rewitalizacja Kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 83 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

84 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

I etap przebudowy ul. Św. 
Brata Alberta 

3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 84 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

85 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Budowa ul. Złotej na odcinku 
od ul. Mirowskiej do ul. 
Legionów 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 85 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 
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 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

86 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Projekt budowy odwodnienia 
ul. Zacisznej na odcinku od ul. 
Olsztyńskiej do ul. Bratniej 

70 000,00   

      -70 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 86 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

87 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Budowa przedłużenia ul. 
Jesiennej do ul. Bór wraz z 
budową ronda 

7 000 000,00   

      -7 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 87 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

88 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Przebudowa pl. Orląt 
Lwowskich 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 88 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

89 

Komisja 
Infrastruktury i 
Ochrony 
Środowiska 

Zagospodarowanie zieleńca 
przy skrzyżowaniu ul. 
Bohaterów Katynia i Al. Wojska 
Polskiego w Częstochowie 

280 000,00   

      -280 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023  
"Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 89 - załącznik 
nr 111 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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90 
Komisja Sportu i 
Turystyki 

Upowszechnianie tenisa 
ziemnego wśród dzieci i 
młodzieży - "CZĘSTO na 
korcie" 

55 000,00   

      -55 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605  
"Szkolenie sportowe dzieci i 
młodzieży" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 90 - załącznik 
nr 112 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

91 
Komisja Sportu i 
Turystyki 

Dofinansowanie KS Norwid 500 000,00   

      -400 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605 
"Udział w zawodach sportowych na 
wysokim poziomie współzawodnictwa" 

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605  
"Imprezy sportowe rangi 
międzynarodowej i ogólnopolskiej" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 91 - załącznik 
nr 112 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

92 
Komisja Sportu i 
Turystyki 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej Nr 5 w Rząsawie 

400 000,00   

      -400 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 92 - załącznik 
nr 112 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

93 
Komisja Rozwoju 
Regionalnego i 
Gospodarki 

Budowa węzła drogowego Al. 
Wojska Polskiego DK-1 wraz z 
nowym przebiegiem DK-46 w 
Częstochowie - dokumentacja 
techniczna 

220 000,00   

      -220 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 "Dokumentacja 
przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 93 - załącznik 
nr 113 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

94 
Komisja Rozwoju 
Regionalnego i 
Gospodarki 

Budowa ul. Złotej na odcinku 
od ul. Mirowskiej do ul. 
Legionów 

4 000 000,00   
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      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 94 - załącznik 
nr 113 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

95 
Komisja Rozwoju 
Regionalnego i 
Gospodarki 

I etap budowy ul. Leśnej wraz 
z wykonaniem chodnika i 
położeniem instalacji 
deszczowej 

350 000,00   

      -350 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 "Dokumentacja 
przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 95 - załącznik 
nr 113 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

96 
Komisja Rozwoju 
Regionalnego i 
Gospodarki 

Budowa boiska przy Szkole 
Podstawowej nr 46 na ul. 
Szamotowej (dzielnica 
Gnaszyn-Kawodrza) 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 96 - załącznik 
nr 113 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

97 
Komisja 
Praworządności i 
Samorządu 

Zakup wozu strażackiego dla 
potrzeb OSP w Częstochowie 

600 000,00   

      -600 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 97 - załącznik 
nr 114 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

98 Banaś Łukasz 
Promocja miasta poprzez sport 
- promocja miasta poprzez 
żużel" 

2 500 000,00   

      -2 500 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075  
"Promocja miasta poprzez sport" 

Radny Łukasz Banaś najpierw chciałem podziękować za objęcie autopprpawką badź też akceptację 
pozostałych moich wniosków, naotmiast przy pkt. 98 chciałbym poddać ten wniosek pod głosowanie. Ja 
wnioskuję o utworzenie nowej pozycji w budżecie – promocja miasta poprzez sport, promocja miasta 
poprzez żużel z kwotą 2 500 000 zł. Jak wiemy Włókniarz Częstochowa jest Klubem, który z tej puli własnie 
może ubiegać sie o takie pieniądze w związku z tym, że awansowlaismy do ekstraligi będzie reprezentować 
nasze miasto na najwyższej klasie rozgrywkowej. Ta kwota jak gdyby zabezpieczy ptrzeby Klubu  i prosiłbym 
o przegłsoowaie tego wniosku. Bardzo dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 98 - załącznik 
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nr 115 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, 3 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
przyjęła ww. Wniosek. 

99 Banaś Łukasz Remont ulicy Mstowskiej 3 000 000,00  

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

100 Banaś Łukasz 
Budowa chodnika ul. Brata 
Alberta 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

101 Banaś Łukasz 
Budowa sztucznego 
oświetlenia i krytej trybuny na 
min. 500 osób 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wnioski od nr 99 do nr 101 zostały wycofane – załącznik od nr 116 do nr 118 do  protokołu 

102 Gawroński Artur 
Pierwszy etap przebudowy ul. 
Złotej 

3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 102 - 
załącznik nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

103 Gawroński Artur Przebudowa ul. Olsztyńskiej 6 000 000,00   

      -6 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 103 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

104 Gawroński Artur 
Pierwszy etap przebudowy ul. 
Św. Brata Alberta 

2 650 000,00   

      -2 650 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja-Ogrodowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 104 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

105 Gawroński Artur 
Projekt przebudowy wraz z 
odwodnieniem ul. 
Traktorzystów 

200 000,00   
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      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 105 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

106 Gawroński Artur 
Projekt przebudowy wraz z 
odwodnieniem ul. Jurajskiej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 106 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

107 Gawroński Artur 
Projekt przebudowy wraz z 
odwodnieniem ul. Kamiennej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 107 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

108 Gawroński Artur Projekt przebudowy ul. Sowiej 100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 108 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

109 Gawroński Artur 
Projekt przebudowy ul. 
Turystycznej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 109 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

110 
 

Gawroński Artur 
Projekt przebudowy ul. 
Bursztynowej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 110 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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111 Gawroński Artur 
Pierwszy etap budowy i 
odwodnienia ul. Mącznej i 
Zawodziańskiej 

3 500 000,00   

      -3 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 111 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

112 Gawroński Artur 
Budowa odwodnienia ul. 
Sasankowej 

300 000,00   

      -300 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wniosek nr 112 został wycofany – załącznik nr 119 do  protokołu 

113 Gawroński Artur 
Projekt przebudowy wraz z 
odwodnieniem i kanalizacją ul. 
Skalnej 

100 000,00   

      -100 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wniosek nr 113 został wycofany – załącznik nr 119 do  protokołu 

114 Gawroński Artur 

Przeprojektowanie i 
zagospodarowanie Placu 
Katyńskiego w celu 
upamiętnienia kolejnych 
sylwetek ofiar zbrodni 
katyńskiej, których życiorysy 
związane były z Częstochową 

50 000,00   

      -50 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wniosek nr 114 został wycofany – załącznik nr 119 do  protokołu 

115 Gawroński Artur 
Remont chodnika od ul. 
Olsztyńskiej do Alei Pokoju 

300 000,00   

      -300 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wniosek nr 115 został wycofany – załącznik nr 119 do  protokołu 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2016 roku. 

Strona 60 z 119 
 

 

116 Gawroński Artur 
Dokończenie budowy ul. 
Tenisowej 

2 500 000,00   

      -2 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 116 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

117 Gawroński Artur 
Budowa automatycznych toalet 
miejskich 

500 000,00   

      -100 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Festiwal Retro Częstochowa" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dnia Samorządu 
Terytorialnego" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Obchody Dni Częstochowy" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Festiwal HipHop Elements" 

      -50 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Częstochowski festiwal kultury 
alternatywnej - Frytka Off w 
Częstochowie" 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Organizacja Sylwestra" 

      -150 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 
Panny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 117 - załącznik 
nr 119 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

118 Gieroń Barbara Budowa ul. Kolorowej - projekt 50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 900 rozdz. 90095 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

119 Gieroń Barbara 
Budowa kanalizacji w ul. 
Karpackiej 

3 500 000,00   

      -3 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

120 Gieroń Barbara 
Remont chodnika wraz z 
budową miejsc parkingowych 
przy ZSP nr 5 ul. Św. Barbary 

120 000,00   
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      -120 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605 
"Zarządzanie Halą Częstochowa ul. 
Żużlowa" 

121 Gieroń Barbara 
Budowa kanalizacji przy ul. 
Pułaskiego nr 90-94 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej" 

122 Gieroń Barbara 
Budowa oświetlenia w ulicy 
Kartuskiej 

125 000,00   

      -125 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

123 Gieroń Barbara 
Budowa oświetlenia w ulicy 
Wichrowej 

125 000,00   

      -125 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

124 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Powstańców z 
dokumentacją 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

125 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Artyleryjskiej i 
Kościelnej 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

126 Gieroń Barbara 
Budowa chodnika na ul. Ikra 
wraz z kanalizacją 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

127 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Chrobrego z 
dokumentacją 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

128 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Hetmańskiej do 
ul. Rycerskiej 

1 200 000,00   
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      -1 200 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

129 Gieroń Barbara Budowa ulicy Paderewskiego 3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

130 Gieroń Barbara 
Dokumentacja i przebudowa 
ul. Czołgistów 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

131 Gieroń Barbara 
Dokumentacja budowy ul. 
Gdańskiej 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

132 Gieroń Barbara 
Przebudowa ul. Ikara od ul. 
Św. Rocha do ul. Radomskiej 

4 200 000,00   

      -4 200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

133 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Myszkowskiej - 
dokumentacja 

40 000,00   

      -40 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

134 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Dąbrówki - 
dokumentacja 

40 000,00   

      -40 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

135 Gieroń Barbara Budowa ul. Gminnej 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

136 Gieroń Barbara 
Przebudowa ul. Henryki ok. 
250 m - projekt 

20 000,00   

      -20 000,00 
Dział 801 rozdz.80195 
"Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej" 

137 Gieroń Barbara 
Budowa kanalizacji w ul. 
Jantarowej 

200 000,00   
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      -200 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004  
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego - Park wodny" 

138 Gieroń Barbara 
Budowa boiska 
wielofunkcyjnego wraz z 
oświetleniem ul. Św. Barbary 

450 000,00   

     -300 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

      -150 000,00 Dział 900 rozdz. 90004 

139 Gieroń Barbara 
Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ul. Rzepakowej 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

140 Gieroń Barbara 
Budowa ul. Wyszyńskiego - 
dokumentacja 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

141 Gieroń Barbara 
Dokumentacja i budowa ul. 
Sanockiej 

450 000,00   

      -450 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej - w tym System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

142 Gieroń Barbara 
Monitoring wizyjny na pętli 
autobusowej 24 i 10 przy ul. 
Brzezińskiej 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 750 rozdz. 75023  
"Rozwój elektronicznego Systemu 
zarządzania dokumentami" 

143 Gieroń Barbara Przebudowa ul. Wręczyckiej 1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

144 Gieroń Barbara 
Budowa skrzyżowania ul. 
Piastowska i ul. Sabinowska 

2 500 000,00   

      -2 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

145 Gieroń Barbara 
Budowa ulic Danusi i Heleny – 
dokumentacja 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
”Dokumentacja przyszłościowa" 

146 Gieroń Barbara 
Ścieżki rowerowe: Wypalanki, 
ul. Poselska, ul. Korkowa, ul. 
Bór 

200 000,00   
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      -200 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

147 Gieroń Barbara 
Budowa boiska przy SP nr 21 
ul. Sabinowska 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

148 Gieroń Barbara 
Budowa boiska przy SP nr 46 
ul. Szamotowa 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

149 Gieroń Barbara 
Budowa ul. Sosnowieckiej II 
etap 

2 400 000,00   

      -2 400 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

150 Gieroń Barbara 
Odwodnienie rejonu ulic: 
Gnieźnińskiej, Myszkowskiej, 
Będzińskiej, Krośnieńskiej 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 900 rozdz. 90095  
”Dokumentacja przyszłościowa" 

151 Gieroń Barbara 
Naprawa chodnika na ul. 
Piastowskiej od ul. Wazów do 
ul. Sabinowskiej 

132 000,00   

      -132 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
”Dokumentacja przyszłościowa" 

152 Gieroń Barbara 
Zagospodarowanie i 
odwodnienie terenu przy 
szkole podstawowej nr 13  

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 900 rozdz. 90095  
”Dokumentacja przyszłościowa" 

153 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Lwowskiej – 
dokumentacja aktualizacja 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

154 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Lwowskiej – 
dokumentacja aktualizacja 

150 000,00   

      -150 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

155 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Lubelskiej – 
dokumentacja 

55 000,00   

      -55 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 
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156 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Pomorskiej – 
dokumentacja 

30 000,00   

      -30 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

157 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Wołyńskiej – 
dokumentacja  

30 000,00   

      -30 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

158 Gieroń Barbara 
Budowa oświetlenia w ulicy 
Busolowej – jest projekt 

620 000,00   

      -620 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

159 Gieroń Barbara Budowa ulicy Hożej 250 000,00   

      -250 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

160 Gieroń Barbara 
Budowa oświetlenia w ulicy 
Busolowej – jest projekt 

620 000,00   

      -620 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

161 Gieroń Barbara 
Budowa ul. Zdrowej i 
Zegarowej – projekt 

180 000,00   

      -180 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

162 Gieroń Barbara 
Budowa łącznika, ciągu 
pieszo-jezdnego z ul. Żyznej 
do Wirażowej 

3 250 000,00   

      -3 250 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

163 Gieroń Barbara 
Budowa ulicy Gersona – 
projekt 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wnioski od nr 118 do nr 163 zostały wycofane – załącznik od nr 120 do nr do 165 protokołu 

164 
Małgorzata 
Iżyńska 

Program opieki nad 
zwierzętami - "PieSuary" tj. 
specjalne słupki betonowe 
oznaczone ww. tabliczką 
będące "toaletą" dla psów 
(alternatywa dla zniszczonych 
przez odchody zwierząt lamp) 

10 000,00   

      -10 000,00 

Dział 757 rozdz. 75702 "Odsetki od 
samorządowych papierów 
wartościowych lub zaciągniętych przez 
jst kredytów i pożyczek" 
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165 
Małgorzata 
Iżyńska 

Budowa boiska przy Szkole 
Podstawowej nr 51 przy ul 
Połanieckiej 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 757 rozdz. 75702 "Odsetki od 
samorządowych papierów 
wartościowych lub zaciągniętych przez 
jst kredytów i pożyczek" 

166 
Małgorzata 
Iżyńska  

Program opieki nad 
zwierzętami - program 
edukacyjny 

10 000,00   

      -10 000,00 

Dział 757 rozdz. 75702 "Odsetki od 
samorządowych papierów 
wartościowych lub zaciągniętych przez 
jst kredytów i pożyczek" 

167 
Małgorzata 
Iżyńska  

Program opieki nad 
zwierzętami - usługi 
weterynaryjne 

40 000,00   

      -40 000,00 

Dział 757 rozdz. 75702 "Odsetki od 
samorządowych papierów 
wartościowych lub zaciągniętych przez 
jst kredytów i pożyczek" 

Wnioski od nr 164 do nr 167 zostały wycofane – załącznik od nr 166 do nr 169 do  protokołu 

168 Krawczyk Jacek 
Remont zabytkowego wagonu 
doczepnego typu 4ND1 

120 000,00   

      -120 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075  
"Realizacja przedsięwzięć 
promocyjnych" 

169 Krawczyk Jacek 

Zagospodarowanie zieleńca 
przy skrzyżowaniu ul. 
Bohaterów Katynia i Al. Wojska 
Polskiego w Częstochowie 

280 000,00   

      -280 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023 
„Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych” 

 
Wnioski od nr 168 do nr 169 zostały wycofane – załącznik do nr 170 do nr 171 do  protokołu 
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170 Krawczyk Jacek 

Budowa łącznika drogowego 
wraz z drogą rowerową ul. 
Jesiennej i ul. Rydza Śmigłego 
z ul. Bór wraz z przebudową 
skrzyżowania trzech ulic oraz 
kontynuację w WPF na rok 
2018 nowego zadania pod 
nazwą - „Budowa łącznika 
drogowego wraz z drogą 
rowerową ul. Jesiennej i ul. 
Rydza Śmigłego z ul. Bór wraz 
z przebudową skrzyżowania 
trzech ulic. Cel: usprawnienie 
komunikacji w mieście i 
poprawa nawierzchni” z kwotą 
4.320.000 zł 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

        

WPF: 
 1.3.2.10 – Program rozbudowy 
infrastruktury rowerowej, w tym: 
System Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego  - zmniejszenie o 1.000.000 
zł 

        

WPF: 
 1.3.2.27 – Budowa kompleksu 
rekreacyjnosportowego – Park wodny. 
Cel: tworzenie warunków dla rekreacji i 
wypoczynku mieszkańców  - 
zmniejszenie o 3.320.000 zł 

171 Krawczyk Jacek 
Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ul. Daniłowskiego 

350 000,00   

      -350 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023  
„Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych 

172 Krawczyk Jacek 

Przebudowa ul. Bohaterów 
Katynia na odcinku od ul. 
Zesłańców Sybiru do ul. 
Rakowskiej 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

173 Krawczyk Jacek 

Budowa oświetlenia za 
ekranami dźwiękochłonnymi 
wzdłuż DK-1 na odcinku od ul. 
Bohaterów Katynia do ul. 
Rakowskiej w Częstochowie 

430 000,00   

      -430 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023  
„Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych" 
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174 Krawczyk Jacek 
Przebudowa pl. Orląt 
Lwowskich 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wnioski od nr 170 do nr 174 zostały przyjęte do realizacji – załącznik od nr 172 do nr 176 do  protokołu 

175 Kula Albert Remont ulicy Łukasińskiego 700 000,00   

      -700 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 175 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

176 Kula Albert 
Projekt budowy ulicy Fredry 
przygotowanie dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 176 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

177 Kula Albert 
Projekt budowy ulicy Syrokomli 
przygotowanie dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 177 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

178 Kula Albert 
Projekt budowy ulicy 
Towiańskiego przygotowanie 
dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 178 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

179 Kula Albert 
Projekt budowy ulicy Asnyka 
przygotowanie dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 179 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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180 Kula Albert 

Budowa miejsc parkingowych i 
placu zabaw pomiędzy ulicami 
Jasienicy 2 a Jasnorzewskiej-
Pawlikowskiej 1 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 180 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

181 Kula Albert Remont ulicy Sportowa 700 000,00   

      -700 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 181 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

182 Kula Albert 
Przebudowa Placu Orląt 
Lwowskich 

1 100 000,00   

      -1 100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nr 182 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 177 do  protokołu 

183 Kula Albert 

Dofinansowanie XXII 
Mistrzostwa Polski 
Ministrantów w piłce nożnej 
halowej w Częstochowie 

30 000,00   

      -30 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023  
"Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 183 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

184 Kula Albert 
Budowa chodnika przy ulicy 
Wirażowej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 184 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

185 Kula Albert 

Budowa sztucznego 
oświetlenia oraz zadaszenia 
trybuny na Miejskim Stadionie 
Piłkarskim "Raków" 

4 000 000,00   
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      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wniosek nr 185 został wycofany – załącznik nr 177 do  protokołu 

186 Kula Albert 

Budowa oświetlenia chodnika 
za ekranami dźwiękochłonnymi 
wzdłuż Alei Wojska Polskiego 
po stronie dzielnicy 
Wrzosowiak 

430 000,00   

      -430 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nr 186 został wycofany – załącznik nr 177 do  protokołu 

187 Kula Albert Budowa ulicy Traktorzystów 500 000,00   

      -500 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja - Ogrodowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 187 - załącznik 
nr 177 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

188 Kula Albert 

Remont chodnika i ścieżki 
rowerowej wzdłuż DK1 od ulicy 
Brzozowej do ulicy Bohaterów 
Katynia 

400 000,00   

      -400 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja - Ogrodowa" 

Wniosek nr 188 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 177 do  protokołu 

189 Maranda Marcin 
Budowa wybiegu dla psów w 
Dzielnicy Stare Miasto 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 189 - załącznik 
nr 178 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

190 Maranda Marcin 
Budowa trzech placów zabaw 
w Dzielnicy Stare Miasto 

600 000,00   
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      -600 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 190 - załącznik 
nr 179 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

191 Maranda Marcin 
Zwiększenie zadania Budowa 
Zielonej Promenady 
Śródmiejskiej w Częstochowie 

2 800 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej" 

      -300 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego - Park wodny" 

      -1 500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 191 - załącznik 
nr 180 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

192 Majer Anna 
Utwardzenie powierzchni na 
całej długości ul. Mjr. 
Sucharskiego 

1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 Utrzymanie 
bieżące dróg powiatowych, woj. i 
krajowych 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 192 - załącznik 
nr 181 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

193 Majer Anna Wyasfaltowanie ul. Poleskiej 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 Utrzymanie 
bieżące dróg powiatowych, woj. i 
krajowych 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 193 - załącznik 
nr 182 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

194 Majer Anna 

Druk materiałów 
informacyjnych, broszur i 
formularzy UM w języku 
Braille'a 

50 000,00   
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      -50 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 194 - załącznik 
nr 183 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

195 Majer Anna 

Montaż tabliczek 
informacyjnych w UM w języku 
Braille'a wraz z instalacją 
tablicy informacyjnej o obiekcie 
z wypukłym planem obiektu i 
systemem odczytującym 
komunikaty 

20 000,00   

      -20 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 195 - załącznik 
nr 184 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

196 Majer Anna 

Stypendia dla najzdolniejszych 
uczniów szkół średnich z 
najbiedniejszych rodzin w 
Częstochowie na rozpoczęcie 
nauki na studiach poza 
miejscem zamieszkania 

150 000,00   

      -150 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 196 - załącznik 
nr 185 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

197 Majer Anna 
Kurs języka angielskiego z 
uzyskaniem certyfikatu 
ukończenia szkolenia 

20 000,00   

      -20 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 197 - załącznik 
nr 186 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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198 Majer Anna 
Kampania informacyjna 
"Szczepić, nie szczepić" 

50 000,00   

      -50 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 198 - załącznik 
nr 187 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

199 Majer Anna 
Instalacja siłowni "pod 
chmurką" w okolicy ulic 
Starzyńskiego 15/17/19 

20 000,00   

      -20 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 199 - załącznik 
nr 188 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

200 Majer Anna 
Montaż ławek wzdłuż Alei 
Marszałkowskiej w kierunku 
Lasu Aniołowskiego 

20 000,00   

      -20 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 200 - załącznik 
nr 189 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

201 Majer Anna 

Instalacja progów 
zwalniających przy ul. 
Poleskiej (odcinek od Bialskiej 
do Mazowieckiej) 

5 000,00   

      -5 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 201 - załącznik 
nr 190 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

202 Majer Anna  
Docieplenie budynku przy ul. 
Kopernika 89 

40 000,00   
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      -40 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 Administracja 
publiczna, Promocja jednostek 
samorządu terytorialnego, Działania 
promocyjne 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 202 - załącznik 
nr 191 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

203 
Mizgalski  
Zbigniew 

Oświetlenie ulicy Zawiszy, 
Busolowej, Letniskowej 

?   

      ? 
Dział 900 rozdz. 90015  
Plan remontów 
"Oświetlenie ulic, placów i dróg" 

Wniosek nie spełnia wymogów formalnych - załącznik nr 192 do protokołu. 

204 
Mizgalski  
Zbigniew 

Monitoring w dzielnicy Stradom 200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 754 rozdz. 75495  
"Zapewnienie bezpieczeństwa dla 
mieszkańców miasta" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 204 - załącznik 
nr 193 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

205 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa ulicy Paderewskiego 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 205 - załącznik 
nr 194 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

206 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa ulicy Pirotechników 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 206 - załącznik 
nr 195 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

207 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa ulicy Podchorążych 1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 207 - załącznik 
nr 196 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
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odrzuciła ww. Wniosek. 

208 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa ulicy Kadetów 1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 208 - załącznik 
nr 197 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

209 
Mizgalski  
Zbigniew 

Przebudowa skrzyżowania 
ulicy Sabinowskiej z 
Piastowską 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 209 - załącznik 
nr 198 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

210 
Mizgalski  
Zbigniew 

Przebudowa ulicy Kościelnej 
(od Jagiellońskiej do 
Artyleryjskiej) i ulicy 
Artyleryjskiej 

2 000 000,00   

     -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 210 - załącznik 
nr 199 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

211 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa ulicy Hetmańskiej 900 000,00   

      -900 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 211 - załącznik 
nr 200 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

212 
Mizgalski  
Zbigniew 

Dokończenie budowy ulicy 
Powstańców 

600 000,00   

      -600 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 212 - załącznik 
nr 201 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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213 
Mizgalski  
Zbigniew 

Budowa boiska ze sztuczną 
trawą na boisku KS Stradom 
dla Klubu Sportowego i Szkoły 
Podstawowej nr 21 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 213 - załącznik 
nr 202 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

214 
Mizgalski  
Zbigniew 

Dokończenie budowy ulicy 
Oficerskiej 

800 000 zl   

      -800 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 214 - załącznik 
nr 203 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

215 
Mizgalski  
Zbigniew 

Projekt przebudowy ulicy 
Konwaliowej wraz z 
odwodnieniem i chodnikiem 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 215 - załącznik 
nr 204 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

216 
Mizgalski  
Zbigniew 

Zakup lekkiego wozu 
pożarniczego dla OSP w 
Kuźnicy Marianowej 

600 000,00   

      -600 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023  
"Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 216 - załącznik 
nr 205 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

217 
Mizgalski  
Zbigniew 

Remont ulicy Brzezińskiej 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 217 - załącznik 
nr 206 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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218 
Mizgalski  
Zbigniew 

Monitoring wizyjny na pętli 
autobusowej Linii 24 i 10 przy 
ulicy Brzezińskiej 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 754 rozdz. 75495  
"Zapewnienie bezpieczeństwa dla 
mieszkańców miasta" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 218 - załącznik 
nr 207 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

219 
Mizgalski  
Zbigniew 

Modernizacja stadionu 
miejskiego przy ulicy 
Olsztyńskiej 

2 700 000,00   

      -2 700 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004  
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego - Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 219 - załącznik 
nr 208 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

220 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa kolektora 
deszczowego w ul. Siedleckiej 
- dokumentacja techniczna 

70 000,00   

      -70 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
" Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 220 - załącznik 
nr 209 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

221 
Nowakowski 
Jerzy 

Dotacja dla Muzeum Monet i 
Medali Jana Pawła II  

350 000,00   

     -80 000,00 
Dział 921 rozdz. 92116 
"Dotacja dla Biblioteki Publicznej im. dr 
Wł. Biegańskiego" 

     -70 000,00 
Dział 921 rozdz. 92118  
"Dotacja dla Muzeum 
Częstochowskiego" 

     -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Zadania z zakresu kultury i sztuki oraz 
upowszechniania kultury" 

     -50 000,00 
Dział 926 rozdz. 92605 
"Zarządzanie Halą CZĘSTOCHOWA 
przy ul. Żużlowej" 

     -50 000,00 

Dział 921 rozdz. 92195 
"Częstochowski festiwal kultury 
alternatywnej - FrytkaOff w 
Częstochowie" 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2016 roku. 

Strona 78 z 119 
 

 

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 
"Nagrody Miasta Częstochowy i 
stypendia artystyczne" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 221 - załącznik 
nr 210 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

222 
Nowakowski 
Jerzy 

Aktualizacja dokumentacji 
technicznej rozbudowy ul. 
Lwowskiej na odcinku od ul. 
Wyszyńskiego do ul. 
Dobrzyńskiej 

130 000,00   

      -130 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 222 - załącznik 
nr 211 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

223 
Nowakowski 
Jerzy 

Odwodnienie części ul. 
Kucelińskiej na odc. od rzeki 
Warty do rzeki Kucelinki, wraz 
z wymianą nawierzchni 

2 500 000,00   

      -2 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 223 - załącznik 
nr 212 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

224 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Danusi i ul. Heleny 
- dokumentacja techniczna 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 224 - załącznik 
nr 213 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

225 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa łącznika pomiędzy ul. 
Jesienną i ul. Bór 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 225 - załącznik 
nr 214 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

226 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Złotej od ul. 
Legionów do ul. Mirowskiej - I 
etap 

4 000 000,00   
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      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 226 - załącznik 
nr 215 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

227 
Nowakowski 
Jerzy 

Przebudowa drogi bocznej od 
ul. Zaciszańskiej na działce 
2/21, 2/23, 2/3 obręb 245 

642 000,00   

      -642 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 227- załącznik 
nr 216 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

228 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa dojazdu do SSE 
"SKORKI" - etap II i III 

21 500 000,00   

      ? ? 

Wniosek nr 228 został wycofany – załącznik nr 217 do  protokołu 

229 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Sosnowieckiej - II 
etap 

2 400 000,00   

      -2 400 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 229- załącznik 
nr 218 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

230 
Nowakowski 
Jerzy 

Dokończenie budowy placu 
Orląt Lwowskich 

1 200 000,00   

      -1 200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 230- załącznik 
nr 219 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

231 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa kanału deszczowego 
w ul. Piastowskiej od 
cmentarza do ulicy 
Kawodrzańskiej 

1 200 000,00   

      -1 200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 231- załącznik 
nr 220 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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232 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Targowej - 
Przesmyk 

2 700 000,00   

      -2 700 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 232- załącznik 
nr 221 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

233 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Ikara od ul. 
Radomskiej do ul. Św. Rocha 

3 800 000,00   

      -3 800 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 233- załącznik 
nr 222 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

234 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Brzezińskiej 3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 234- załącznik 
nr 223 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

235 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ul. Legionów II etap - 
dokumentacja techniczna 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 900 rozdz. 90095 
"Dokumentacja techniczna" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 235 - załącznik 
nr 224 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

236 
Nowakowski 
Jerzy 

Budowa ul. Skwerowej na 
odcinku od św. Pawła do ul. 
Kiepury - dokumentacja 
techniczna 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 236 - załącznik 
nr 225 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

237 
Pohorecka 
Monika 

Budowa boiska przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym Nr 2 
ul. Olsztyńska 44 

400 000,00   
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      -400 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 237 został wycofany – załącznik nr 226 do  protokołu 

238 
Pohorecka 
Monika 

Zwiększenie środków na 
zadaniu 70005 - Koszty 
zarządu nieruchomością 
wspólną w części dotyczącej 
mieszkaniowego zasobu gminy 
(z przeznaczeniem na 
przeprowadzenie prac 
remontowych w lokalach 
będących własnością Gminy, 
oczekujących na remont, w 
celu przygotowania ich do 
przekazania w formie lokali 
socjalnych) o 1 000 000 zł 
(planowane na zadaniu 13 764 
000 zł) Po zmianie 14 764 000 
zł. 

1 000 000,00   

     -400 000,00 

Dział 900 rozdz. 90015  
"Opłata za energię elektryczną 
zużywaną przez oświetlenie miasta na 
drogi gminne, krajowe, wojewódzkie i 
powiatowe" 

     -150 000,00 
Dział 900 rozdz. 90015  
"Usługa oświetleniowa miasta" 

      -450 000,00 
Dział 926 rozdz.92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 238 - załącznik 
nr 227 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

239 
Pohorecka 
Monika 

Zwiększenie środków na 
zadaniu: Zapewnienie 
specjalistycznego wsparcia dla 
osób cierpiących na chorobę 
Alzhaimera i ich rodzin 
(obecnie w budżecie 40 000zł) 

10 000,00   

      -10 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 239 - załącznik 
nr 228 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

240 
Pohorecka 
Monika 

Projekt budowy ul. Fredry; 
przygotowanie dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 240 - załącznik 
nr 229 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

241 
Pohorecka 
Monika 

Budowa ekranu 
dźwiękochłonnego wzdłuż DK1 
( ze szczególnym 
uwzględnieniem posesji 
Wspólnoty Mieszkaniowej przy 
Al. Wojska Polskiego 114, 116, 
118, 120, 120a oraz zabudowy 
mieszkalnej po zachodniej 
stronie Alei Wojska Polskiego 
od ulicy Powstańców Śląskich 
do Alei Pokoju) 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nr 241 został wycofany – załącznik nr 230 do  protokołu 

242 
Pohorecka 
Monika 

Projekt budowy ul. Syrokomli - 
przygotowanie dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 242 - załącznik 
nr 231 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

243 
Pohorecka 
Monika 

Projekt budowy ul. 
Towiańskiego - przygotowanie 
dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 243 - załącznik 
nr 232 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

244 
Pohorecka 
Monika 

Projekt budowy ul. 
Konwaliowej - przygotowanie 
dokumentacji 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 244 - załącznik 
nr 233 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

245 Sowa Andrzej 

Budowa kanalizacji sanitarnej 
przy ulicy Rzepakowej (po 
lewej stronie patrząc w 
kierunku ul. Kolorowej) 

200 000,00   
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      -200 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wniosek nr 245 został wycofany – załącznik nr 234 do  protokołu 

246 Sowa Andrzej 
Budowa kanalizacji sanitarnej 
ulicy bocznej od ulicy 
Festynowej. 

110 000,00   

      -110 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 246 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

247 Sowa Andrzej 
Pilne wykonanie oświetlenia 
przy ul. Busolowej. 

600 000,00   

      -600 000,00 
Dział 750 rozdz. 75023  
"Budowa instalacji klimatyzacji w UM" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 247 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

248 Sowa Andrzej 
Projekt budowlany chodnika 
przy ul. Kopalnianej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 248 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

249 Sowa Andrzej 
Projekt budowlany dot. 
remontu ul. Kolorowej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 249 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

250 Sowa Andrzej 
Dokończenie budowy ul. 
Sosnowieckiej 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 250 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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251 Sowa Andrzej Budowa ul. Wręczyckiej - I etap 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 251 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

252 Sowa Andrzej 
Remont chodnika wraz z 
budową miejsc parkingowych 
pod ZSP nr 5 ul. Św. Barbary 

120 000,00   

      -120 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 252 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

253 Sowa Andrzej Projekt przebudowy ul. Henryki 30 000,00   

      -30 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Dokumentacja 
przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 253 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

254 Sowa Andrzej 
Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy ZSP nr 
5 ul. Św. Barbary 

250 000,00   

      -250 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 254 został wycofany – załącznik nr 234 do  protokołu 

255 Sowa Andrzej 
Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy SP nr 
46 ul. Szamotowa 8 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 255 został wycofany – załącznik nr 234 do  protokołu 

256 Sowa Andrzej 
Budowa ul. Brzezińskiej - I 
etap 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 256 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

257 Sowa Andrzej Budowa ul. Bałtyckiej - I etap 1 000 000,00   



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2016 roku. 

Strona 85 z 119 
 

 

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 257 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

258 Sowa Andrzej 
Budowa ścieżek rowerowych 
na ul. Wypalanki, Poselska, 
Korkowa, Bór 

300 000,00   

      -300 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 258 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

259 Sowa Andrzej 
Budowa kanalizacji sanitarnej - 
ul. Jantarowa 

800 000,00   

      -800 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wniosek nr 259 został wycofany – załącznik nr 234 do  protokołu 

260 Sowa Andrzej 
Budowa kanalizacji sanitarnej - 
ul. Pułaskiego 92-94 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wniosek nr 260 został wycofany – załącznik nr 234 do  protokołu 

261 Sowa Andrzej 

Modernizacja ul. Leśnej wraz z 
wykonaniem chodnika - I etap 
(droga dojazdowa do SSE 
Skorki) 

1 500 000,00   

      -1 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 261 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

262 Sowa Andrzej 
Budowa kanalizacji sanitarnej 
przy/w ul. Karpackiej - I etap 

1 200 000,00   

      -1 200 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 262 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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263 Sowa Andrzej 
Przebudowa chodników na 
osiedlu Dźbów - I etap 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601  
"Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 263 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

264 Sowa Andrzej 
Projekt budowlany ul. 
Pirotechników 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 264 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

265 Sowa Andrzej 
Projekt budowlany ul. 
Pionierów 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 265 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

266 Sowa Andrzej 
Przebudowa ul. Ikara (odcinek 
od ul. Św. Rocha do ul. 
Radomskiej) 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 266 - załącznik 
nr 234 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

267 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa ul. Złotej od ul. 
Mirowskiej do ul. Legionów. 
Etap I 

4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 
PRIORYTET 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 267 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

268 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa ul. Olsztyńskiej od ul. 
Legionów do ul. Hutników. 

3 000 000,00  
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Etap I 

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 
PRIORYTET 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 268 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

269 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa ul. Suchej. Etap II 1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 
PRIORYTET 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 269 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

270 
Stefańska 
Krystyna 

Koncepcja projektu budowy ul. 
Kucelin Łąki wraz z 
oświetleniem 

300 000,00   

      -300 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Dokumentacja przyszłościowa" 
PRIORYTET 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 270 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

271 
Stefańska 
Krystyna 

Projekt budowy chodników 
obustronnych ul. Orlik-
Ruckemanna od ul. Legionów 
do ul. Hutników 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Budowa mostu nad Kanałem Ulgi 
Kucelinka" 

Wniosek nr 271 nie spełnia wymogów formalnych – załącznik nr 235 do  protokołu 

272 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej Nr 4 w Rząsawie 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 272 został wycofany – załącznik nr 235 do  protokołu 
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273 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej Nr 10 ul. 
Olsztyńska  

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wniosek nr 273 został wycofany – załącznik nr 235 do  protokołu 

274 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej Nr 22 ul. Żabia 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195  
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 274 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

275 
Stefańska 
Krystyna 

Projekt budowy ul. Jurajskiej 100 000,00   

      -100 000,00 

Dział 750 rozdz.75023  
"Zakup i wymiana sprzętu 
komputerowego dla potrzeb Urzędu 
Miasta" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 275 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

276 
Stefańska 
Krystyna 

Projekt odwodnienia Rząsawy 150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 700 rozdz. 70005  
"Nabycia nieruchomości pod 
infrastrukturę gminną" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 276 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

277 
Stefańska 
Krystyna 

Projekt budowy ul. 
Traktorzystów 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 700 rozdz. 70005  
"Nabycia nieruchomości pod 
infrastrukturę gminną" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 277 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

278 
Stefańska 
Krystyna 

Projekt budowy chodników ul. 
Kornela Makuszyńskiego 

100 000,00   
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      -100 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004  
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego - Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 278 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

279 
Stefańska 
Krystyna 

Budowa ul. Mącznej 4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 279 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

280 
Stefańska 
Krystyna 

Odwodnienie ul. Kucelińskiej 200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604  
"Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 280 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

281 
Stefańska 
Krystyna 

Udrożnienie rowu ul. Bratnia 80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 700 rozdz. 70005  
"Nabycia nieruchomości pod 
infrastrukturę gminną" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 281 - załącznik 
nr 235 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

282 Strach Piotr 
Dokończenie przebudowy ul. 
Sosnowieckiej 

2 300 000,00   

      -2 300 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 282 - załącznik 
nr 236 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

283 Strach Piotr 

Przebudowa ciągów pieszych i 
rowerowych na ul. Fieldorfa-
Nila oraz połączenie z 
infrastrukturą rowerową ulic 
Wały Dwernickiego i 
Warszawską 

1 000 000,00   
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      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 283 - załącznik 
nr 237 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

284 Strach Piotr 

Wyznaczenie brakujących 
przejść dla pieszych i 
przejazdu rowerowego na 
skrzyżowaniu Alei Armii 
Krajowej z ul. Dekabrystów 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 284 - załącznik 
nr 238 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

285 Strach Piotr 
Projekt przebudowy 
skrzyżowania ulic Ludowej, 
Kisielewskiego i Sejmowej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 285 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

286 Strach Piotr Przebudowa ul. Łódzkiej 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 286 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

287 Strach Piotr Przebudowa ul. Złotej (I Etap) 4 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 287 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

288 Strach Piotr 
Przebudowa ul. Św. Brata 
Alberta (I Etap) 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 288 - załącznik 
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nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

289 Strach Piotr 
Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Zespole 
Szkół nr 1 ul. Kukuczki 30 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 289 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

290 Strach Piotr Remont ul. Berlinga 100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 290 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

291 Strach Piotr 

Dinozaury na Promenadzie – 
usytuowanie przy Promenadzie 
im. Cz. Niemena figur 
dinozaurów naturalnej 
wielkości wykonanych z 
tworzywa sztucznego 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 291 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

292 Strach Piotr 

Remont przebieralni, szatni, 
toalet, holu, umywalni w 
pływalni przy Szkole 
Podstawowej nr 2 

300 000,00   

      -300 000,00 

Dział 750 rozdz. 75023 
„Zakup oprogramowania 
systemowego, narzędziowego, 
graficznego i pakietów biurowych” 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 292 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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293 Strach Piotr 
Remont szaletów przy 
Promenadzie im. Cz. Niemena 

250 000,00   

      -250 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
”Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 293 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

294 Strach Piotr 
Remont fontanny przy 
Promenadzie im. Cz. Niemena 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 926 rozdz. 92604 
”Rewitalizacja Parku Lisiniec w 
Częstochowie" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 294 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

295 Strach Piotr 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej nr 22 przy ul. 
Żabiej 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 801 rozdz. 80195 
"Program budowy boisk" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 295 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

296 Strach Piotr 
Wykupienie terenu pod boisko 
w dzielnicy Kiedrzyn 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 296 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

297 Strach Piotr Przebudowa ul. Suchej 2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 297 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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298 Strach Piotr Przebudowa ul. Solnej 3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 298 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

299 Strach Piotr 
Budowa przystanku 
tramwajowego przy Parku 
Tysiąclecia tuż za tunelem 

300 000,00   

      -300 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wniosek nr 299 został wycofany – załącznik nr 239 do  protokołu 

300 Strach Piotr 

Projekt remontu chodników ul. 
Orlik-Ruckemana na odcinku 
od ul. Legionów do ul. 
Hutników 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 300 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

301 Strach Piotr 
Projekt odwodnienia ul. 
Zacisznej na odcinku od ul. 
Olsztyńskiej do ul. Bratniej 

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 301 - załącznik 
nr 239 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

302 Szczuka Ryszard 

Zwiększenie pozycji Promocja 
miasta poprzez sport o kwotę 2 
mln zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie klubu 
siatkarskiego AZS 
Częstochowa 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60004 
Transport i łączność - wydatki 
majątkowe 

Wniosek nr 302 został wycofany – załącznik nr 240 do  protokołu 

303 Szczuka Ryszard 
Dofinansowanie Miejskiego 
Szpitala Zespolonego 

1 000 000,00   
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      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60004 
Transport i łączność - wydatki 
majątkowe 

Wniosek nr 303 został objęty autopoprawką  – załącznik nr 241 do  protokołu 

304 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa miejsc parkingowych 
między blokami 
Jasnorzewskiej 1 i Jasienicy 2 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 Rewitalizacja 
kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 
NMP 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 304 - załącznik 
nr 242 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

305 
Świerczyński 
Krzysztof 

Modernizacja i rozbudowa 
pracowni informatycznej w 
Gimnazjum nr 7 oraz bezpłatne 
zajęcia z obsługi komputera 
dla mieszkańców dzielnicy 
Raków w Częstochowie 

135 000,00   

      -135 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195 Rewitalizacja 
kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 
NMP 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 305 - załącznik 
nr 243 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

306 
Świerczyński 
Krzysztof 

Modernizacja chodników przy 
ul. Sempołowskiej 3 

20 000,00   

      -20 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 306 - załącznik 
nr 244 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

307 
Świerczyński 
Krzysztof 

STOP Dopalaczom - 
skoordynowane działania 
Policji, Straży Miejskiej i 
podmiotów polityki społecznej 
w celu skutecznego 
ograniczenia handlu 
dopalaczami  

156 000,00   

      -156 000,00 
Dział 851 rozdz. 85149 Program 
wspierania rozwoju rodziny - metoda in 
vitro - dofinansowanie zabiegu 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 307 - załącznik 
nr 245 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
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odrzuciła ww. Wniosek. 

308 
Świerczyński 
Krzysztof 

Przebudowa Placu Orląt 
Lwowskich - dokończenie 
inwestycji 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wniosek nr 308 został wycofany – załącznik nr 246 do  protokołu 

309 
Świerczyński 
Krzysztof 

Modernizacja chodnika wzdłuż 
ul. Bardowskiego po stronie 
zachodniej 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 309 - załącznik 
nr 247 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

310 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ulicy Bratniej 

160 000,00   

      -160 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wniosek nr 310 został wycofany – załącznik nr 248 do  protokołu 

311 
Świerczyński 
Krzysztof 

Przebudowa ciągów pieszych i 
rowerowych na ul. Fieldorfa-
Nila oraz połączenie z 
infrastrukturą rowerową ulic 
Wały Dwernickiego i 
Warszawską 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej, w 
tym: System Częstochowskiego 
Roweru Miejskiego 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 311 - załącznik 
nr 249 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

312 
Świerczyński 
Krzysztof 

Wyznaczenie pasów dla 
rowerów na całej długości ul. 
Św. Jadwigi 

50 000,00   

      -50 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej, w 
tym: System Częstochowskiego 
Roweru Miejskiego 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 312 - załącznik 
nr 250 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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313 
Świerczyński 
Krzysztof 

Dostosowanie oznakowania 
pionowego i poziomego wzdłuż 
ciągów rowerowych i pieszo-
rowerowych na drogach 
publicznych w Częstochowie 
do aktualnych przepisów 
prawa 

250 000,00   

      -250 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej, w 
tym: System Częstochowskiego 
Roweru Miejskiego 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 313 - załącznik 
nr 251 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

314 
Świerczyński 
Krzysztof 

Połączenie rowerowe między 
dzielnicami Zawodzie-Dąbie - 
Stare Miasto - Tysiąclecie 
przez wyznaczenie pasów dla 
rowerów w ulicach Mirowskiej i 
Kiedrzyńskiej 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Program 
rozbudowy infrastruktury rowerowej, w 
tym: System Częstochowskiego 
Roweru Miejskiego 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 314 - załącznik 
nr 252 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

315 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa miejsc parkingowych i 
uporządkowanie terenu w 
rejonie przedszkola w bloku 
przy ul. Tetmajera 8 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 315 - załącznik 
nr 253 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

316 
Świerczyński 
Krzysztof 

Oświetlenie fragmentu ul. 
Ossowskiego (na odcinku na 
wschód od Placu Orląt 
Lwowskich) 

30 000,00   

      -30 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 316 - załącznik 
nr 254 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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317 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa placu rekreacji 
ruchowej dla seniorów w 
rejonie bloku Tetmajera 14a 
(północno-wschodnia część 
działki dz. 36/14) 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 317 - załącznik 
nr 255 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

318 
Świerczyński 
Krzysztof 

Remont chodnika przy ul. 
Łukasińskiego od Rezerwatu 
Archeologicznego do ul. Okrzei 
(brakujące fragmenty) wraz z 
wytyczeniem przejścia dla 
pieszych (północ-południe) w 
rej. Wschodniego krańca bloku 
al. Pokoju 14 

90 000,00   

      -90 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 318 - załącznik 
nr 256 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

319 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa chodnika wzdłuż bloku 
przy ul. Leśmiana 7 oraz 
odnowienie i poszerzenie 
opasek wokół jezdni wzdłuż 
bloków przy ul. Leśmiana 7 i 2 

60 000,00   

      -60 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 319 - załącznik 
nr 257 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

320 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa kanalizacji sanitarnej 
w ulicy Daniłowskiego 

270 000,00   

      -270 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wniosek nr 320 został wycofany – załącznik nr 258 do  protokołu 

321 
Świerczyński 
Krzysztof 

Przebudowa ul. Bienia 1 400 000,00   

      -1 400 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 321 - załącznik 
nr 259 do protokołu. 
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 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

322 
Świerczyński 
Krzysztof 

Utworzenie miejsc 
parkingowych poprzez 
utwardzenie ażurową płyta 
betonową fragmentu działki 
93/64 (w południowo 
wschodnim krańcu działki) w 
rejonie bloku Pietrusińskiego 
14 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 322 - załącznik 
nr 260 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

323 
Świerczyński 
Krzysztof 

Modernizacja chodników przy 
ul. Barlickiego 5 

20 000,00   

      -20 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 323 - załącznik 
nr 261 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

324 
Świerczyński 
Krzysztof 

Modernizacja chodników przy 
ul. Karpińskiego 

90 000,00   

      -90 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 324 - załącznik 
nr 262 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

325 
Świerczyński 
Krzysztof 

Przebudowa ul. Łukasińskiego  2 650 000,00   

      -2 650 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Poprawa 
bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 
budowę połączenia komunikacyjnego 
ulic 1 Maja - Ogrodowa 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 325 - załącznik 
nr 263 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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326 
Świerczyński 
Krzysztof 

Przebudowa układu 
drogowego osiedla w 
otoczeniu al. Pokoju na 
obszarze między: DK-1 - tory 
kolejowe, ul. Tetmajera - ul. 
Prusa/Zamenhofa - I ETAP 

1 000 000,00   

      -1 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016 Poprawa 
bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 
budowę połączenia komunikacyjnego 
ulic 1 Maja - Ogrodowa 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 326 - załącznik 
nr 264 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

327 
Świerczyński 
Krzysztof 

Remont chodnika przy ul. 
Zamenhofa po str. płn. na 
odcinku od Gimnazjum 7 do 
sklepu "Żabka" 

40 000,00   

      -40 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 327 - załącznik 
nr 265 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

328 
Świerczyński 
Krzysztof 

Oświetlenie i zadaszona 
trybuna na Miejskim Stadionie 
Piłkarskim "Raków" 

5 000 000,00   

      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 Budowa 
zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw 

      -1 000 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego - 
Park wodny 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 328 - załącznik 
nr 266 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

329 Urbańska Jolanta 
Budowa ronda na zbiegu ulic: 
Mirowskiej, Mstowskiej, 
Turystycznej, Rozdolnej 

450 000,00   

      -450 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

330 Urbańska Jolanta 
Budowa odcinka ul. Głogowej 
na długości od ul. Morskiej do 
ul. Legionów 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 
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331 Urbańska Jolanta Przebudowa ulicy Mącznej 1 000 000,00   

      -1 000 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004  
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

332 Urbańska Jolanta 
Przebudowa ulic Bursztynowa i 
Turystyczna 

1 500 000,00   

      -1 500 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
„Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców poprzez budowę 
połączenia komunikacyjnego ulic 1 
Maja – Ogrodowa” 

333 Urbańska Jolanta 
Budowa infrastruktury 
kanalizacyjnej na ulicy Skalnej 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195  
"Zadania z zakresu kultury i sztuki oraz 
upowszechniania kultury" 

334 Urbańska Jolanta 

Budowa infrastruktury 
kanalizacyjnej na ulicy Filtrowej 
na odcinku od Komornickiej do 
rzeki Warty 

50 000,00   

      -50 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195  
"Zadania muzyczne" 

335 Urbańska Jolanta 
Budowa infrastruktury 
kanalizacyjnej na ulicy 
Prędziszów 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195  
"Zadania muzyczne" 

336 Urbańska Jolanta Remont ulicy Złotej 200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wnioski od nr 329 do nr 336 zostały wycofane – załącznik od nr 267 do nr 274 do  protokołu 

337 Urbańska Jolanta 
Przebudowa ul. Brata Alberta – 
etap I – od ronda Pileckiego do 
ul. Wójcickiego 

3 500 000,00   

      -3 500 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nr 337 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 275 do  protokołu 

338 Urbańska Jolanta 
Termomodernizacja budynku 
„Z ufnością w III Tysiąclecie” 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 750 rozdz. 75075  
"Działania promocyjne" 

Wniosek nr 338 został objęty autopoprawką – załącznik nr 276 do  protokołu 

339 Urbańska Jolanta 
Montaż huśtawki dla dzieci 
niepełnosprawnych – ul. 
Czecha 

35 000,00   
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      -35 000,00 
Dział 921 rozdz. 92195  
"Zadania muzyczne" 

Wniosek nr 339 został wycofany – załącznik nr 277 do  protokołu 

340 Wrona Piotr 
Projekt przebudowy 
skrzyżowania ulic Sejmowej, 
Kisielewskiego i Ludowej 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wniosek nr 340 został objęty autopoprawką – załącznik nr 278 do  protokołu 

341 Wrona Piotr 

Realizacja scalenia i podziału 
gruntów na terenach objętych 
obowiązkiem scalenia dla 
Planu nr 25 (I-etap) projekt 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 700 rozdz. 70005 
"Nabycia nieruchomości pod 
infrastrukturę gminną" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 341 - załącznik 
nr 279 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

342 Wrona Piotr 

Wykonanie hydroizolacji części 
budynku Szkoły Podstawowej 
nr 30 w Częstochowie przy ul. 
Ludowej 58 

25 000,00   

      -25 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Budowa Północnego Korytarza w 
Częstochowie - etap III" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 342 - załącznik 
nr 280 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

343 Wrona Piotr 

Remont chodnika przy ul. 
Kurpińskiego-Ponurego od ul. 
Oskara Lange do ul. 
Brzeźnickiej po stronie 
północnej 

260 000,00   

      -260 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 
"Program budowy i przebudowy ulic" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 343 - załącznik 
nr 281 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

344 Wrona Piotr 

Modernizacja elewacji 
zewnętrznej w Przedszkolu nr 
11 przy ulicy Jerzego 
Kurpińskiego-Ponurego 6 

55 000,00   
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      -55 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 344 - załącznik 
nr 282 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

345 Wrona Piotr 

Zakup i montaż słupa 
ogłoszeniowego dla 
mieszkańców przy zbiegu ulicy 
Zapolskiej i Kurpińskiego-
Ponurego 

5 000,00   

      -5 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015 
"Budowa Północnego Korytarza w 
Częstochowie - etap III" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 345 - załącznik 
nr 283 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

346 Wrona Piotr 

Budowa parkingów przy ulicy 
Obrońców Westerplatte, przy 
Wojewódzkim Szpitalu 
Specjalistycznym im. 
Najświętszej Maryi Panny 

55 000,00   

      -55 000,00 
Dział 600 rozdz. 60015  
"Budowa Północnego Korytarza w 
Częstochowie - etap III" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 346 - załącznik 
nr 284 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

347 Wrona Piotr 
Remont ulicy Sikorskiego na 
odcinku od ul. Bialskiej do ul. 
Św. Krzysztofa 

1 200 000,00   

      -1 200 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
”Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 347 - załącznik 
nr 285 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

348 Wrona Piotr 
Wykup gruntu pod „Park na 
Parkitce” 

1 200 000,00   

      -1 200 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 348 - załącznik 
nr 286 do protokołu. 
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 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

349 Wrona Piotr 

Wykup gruntu pod 
przedłużenie ulicy Obrońców 
Westerplatte w kierunku 
Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. 
Najświętszej Maryi Panny 

25 000,00   

      -25 000,00 
Dział 700 rozdz. 70005 
"Nabycia nieruchomości pod 
infrastrukturę gminną" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 349 - załącznik 
nr 287 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 13 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
przyjęła ww. Wniosek. 

350 Wrona Piotr 

Budowa przedłużenia ulicy 
Obrońców Westerplatte (około 
840 metrów) w kierunku 
Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. 
Najświętszej Maryi Panny 

1 800 000,00   

      -1 800 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 350 - załącznik 
nr 288 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

351 Wrona Piotr 
Remont chodników przy ul. 
Worcella 

500 000,00   

      -500 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 351 - załącznik 
nr 289 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

352 Wrona Piotr 

Wyznaczenie przejść dla 
pieszych na skrzyżowaniu Alei 
Armii Krajowej z ul. 
Dekabrystów 

115 000,00   

      -115 000,00 
Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-
sportowego – Park wodny" 

Wniosek nr 352 został wycofany – załącznik nr 290 do  protokołu 
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353 
Wrona 
Przemysław 

Remont chodnika przy ulicy 
Małopolskiej - przedłużenie 
PCK, pomiędzy Szajnowicza a 
Łódzką 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

354 
Wrona 
Przemysław 

Budowa "Częstochowskiej 
przystani kajakowej" przy ul. 
Nadrzecznej 

20 000,00   

      -20 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

355 
Wrona 
Przemysław 

Remont fontanny przy 
Promenadzie Niemena 

150 000,00   

      -150 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

356 
Wrona 
Przemysław 

Remont ulicy Traugutta 3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

357 
Wrona 
Przemysław 

Dobudowa oraz remont 
chodnika przy ulicy 
Brzeźnickiej od strony 
wschodniej na całej długości 

300 000,00   

      -300 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

358 
Wrona 
Przemysław 

Remont chodników przy ul. 
Worcella 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

359 
Wrona 
Przemysław 

Stypendia sportowe - program 
pilotażowy 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

360 
Wrona 
Przemysław 

Budowa chodników po obu 
stronach ul. Bialskiej wraz z 
montażem jezdni (odcinek od 
ul. Mościckiego do ul. 
Sikorskiego) 

300 000,00   

      -300 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

361 
Wrona 
Przemysław 

Budowa ul. Złotej 3 000 000,00   

      -3 000 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

362 
Wrona 
Przemysław 

Częstochowska Noc 
Kabaretowa 

250 000,00   
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      -250 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

363 
Wrona 
Przemysław 

Europejski Kongres 
Gospodarczy - organizacja 
paneli - współfinansowanie  

80 000,00   

      -80 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

364 
Wrona 
Przemysław 

Budowa czterech "Parków dla 
psów" w dzielnicach miasta 

200 000,00   

      -200 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

365 
Wrona 
Przemysław 

Podwyżki dla pracowników 
Żłobka Miejskiego wraz z filią 

100 000,00   

      -100 000,00 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 
budowy i przebudowy ulic" 

Wnioski od nr 353 do nr 365 zostały wycofane – załącznik od nr 291 do nr 303 do  protokołu 

366 
Szczuka Ryszard 
Iżyńska 
Małgorzata 

Zwiększenie dotacji dla 
Filharmonii Częstochowskiej - 
wynagrodzenia pracownicze 

200 000,00   

      -200 000,00 

Dział 750 rozdz. 75075 
Administracja publiczna Działania 
promocyjne zmierzające do 
reaktywowania województwa 
częstochowskiego 

Wniosek nr 366 został wycofany – załącznik nr 304 do  protokołu 

367 
Pohorecka 
Monika i Wrona 
Piotr 

Zwiększenie na zadaniu: 
Budowa budynków 
mieszkalnych wielorodzinnych 

2 000 000,00   

      -2 000 000,00 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program rozbudowy infrastruktury 
rowerowej, w tym: System 
Częstochowskiego Roweru 
Miejskiego" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 367 - załącznik 
nr 305 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 
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368 

Kula Albert, 
Gawroński Artur, 
Sowa Andrzej, 
Nowakowski 
Jerzy, Wrona 
Piotr, Krawczyk 
Jacek,  Gieroń 
Barbara, 
Urbańska 
Jolanta, Wrona 
Przemysław, 
Stefańska 
Krystyna, Banaś 
Łukasz, Maranda 
Marcin, Strach 
Piotr, Mizgalski 
Zbigniew, 
Świerczyński 
Krzysztof 

Budowa sztucznego 
oświetlenia i krytej trybuny na 
co najmniej 500 miejsc na 
Miejskim Stadionie Piłkarskim 
Raków  

4 000 000,00  

      -4 000 000,00 
Dział 926 rozdz. 92601 "Budowa 
zadaszenia lodowiska wraz z 
elementami placu zabaw" 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona poddał pod głosowanie wniosek nr 368 - załącznik 
nr 306 do protokołu. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 15 głosach za, 12 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
przyjęła ww. Wniosek. 

Wykaz głosowań stanowi załącznik nr 307 do protokołu.  
 
Przerwa do godz. 17.30 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo! w związku z tym, że nikt nie 
chciałbym wylać dziecka z kąpielą przy ostatnim z głosowań, czyli wszyscy chcieliśmy, żeby było oświetlenie 
na stadionie Rakowa i pewnie jak sądzę z rozmów z Państwem Radnych w trakcie teraz przerwy też 
wszyscy chcieliśmy, żeby było również zadaszenie dla lodowiska to będę musiał zaproponować coś, co te 
nasze chęci, o których wszyscy wiemy ubierze w słowa i w zapisy budżetowe w konkretnych działach i 
rozdziałach, dlatego Szanowni Państwo! proszę o dokonanie zmian w następujących zadaniach 
inwestycyjnych:  

1) zmniejszyć zadanie pn. "Budowa sztucznego oświetlenia i krytej trybuny na co najmniej 500 miejsc 
na miejskim stadionie piłkarskim Raków o kwotę 4 mln zł dz. 926 rozdz.92601, 

2) zwiększyć zadanie pn."Budowa zadaszenia lodowiska wraz z elemntami placu zabaw o kwotę 4 mln 
zł dz.926 rozdz.92601,  

3) zwiększyć zadanie pn. "Budowa sztucznego oświetlenia boiska głównego na miejskim stadionie 
piłkarskim Raków o kwotę 3 930 000 zł, to jest do kwoty 4 mln zł, bo pamiętamy, że tam był 
wcześniej wpisany projekt 70 tys. Przyjmuję się, że jego całkowita realizacja nastąpi w roku 2017 
dz.926, rozdz. 92601.  

To dotyczyło spraw Rakowa. Następne zmiany to proszę o dokonanie następujących zmian w zadaniach 
bieżacych, w dz.750, rozdz.75075 czyli promocja miasta poprzez sport, zwiększenie o kwotę 700 tys. W tej 
pozycji oraz zmiany dotyczące działu 750 rozdz.75075 – promocja miasta poprzez sport, poprzez taką 
zmianę zwiększa się o 700 tys. Zł z kwoty 3,5 mln do 4,2 mln zł, z tego wcześniej Państwo już przegłosowali 
2,5 mln zł na promocję miasta poprzez żużel, a moja propozycja 1,2 mln zł promocja poprzez piłkę siatkową i  
500 tys. Zł promocja poprzez piłkę nożną. Dział 855 rozdz.85505, zwiększenie o kwotę 50 tys. Zł z 
przeznaczeniem dla żłobka miejskiego Reksio na zwiększenie planu wynagrodzeń i składek od nich 
naliczanych. W dziale 921 zwiększenie o 714 968 zł na zwiększenie planu dotacji przedmiotowych na 
zadania bieżace dla: w rozdz.92106 teatru – 150 tys zł, filharmonii 199 tys. Zł, Ośrodek  Promocji Gaude 
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Mater 7 179, Miejski Dom Kultury 54 556 zł, Miejska Galeria Sztuki 35 506 zł, Bibiloteka Publiczna – 181 150 
zł i Muzeum Częstochowskie 87 577 zł. W dziela 926 rozdz.92605 zwiększenie o 300 tys. Zł, z tego 
szkolenie sportowe dzieci i młodzieży zwiększenie o 150 tys. Zł, udział w zawodach sportowych na wysokim 
poziomie współzawodnictwa 150 tys. Zł też zwiększenie. Źródła pokrycia, to o czym Państwo pytaliście. 
Zwiększyć plan dochodów ogólem o kwotę 5 694 968 zł, z tego dochody bieżące dział 756 z tytułu podatku 
od nieruchomości 3 214 968 zł, z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych osób fizycznych 2 480 000 
zł,  w wyniku proponowanych zmian dochody ogólem zwiększa się o kwotę 5 694 968 zł, wydatki ogółem 
zwiększa się o kwotę 5 694 968 zł, z tego wydatki bieżące o kwotę 1 764 968 zł i wydatki majątkowe 3 930 
000 zł. W związku z powyższym dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 
Częstochowy na lata 2017-2031 

Szanowni Państwo starałem się wsłuchiwać w tę dyskusję i w te wszystkie wnioski, które były, wczuć 
się w intencje Państwa Radnych i na tyle na ile udało się wspólnie z Panią Skarbnik zgromadzić środki na 
pokrycie potrzeb zgłaszanych podczas dyskusji na sesji Rady, przygotowaliśmy tę poprawkę w takim 
poziomie i w takim kształcie jak Państwu przedstawiłem. Liczę na to, że to, że przy okazji oświetlenia boiska 
na Rakowie i wielu innych wniosków, które zgłaszaliście, że jest pozytywne przyjęcie z mojej strony to 
również będę mógł liczyć na pozytywne przyjęcie z Waszej strony i będziemy mogli dzisiaj zamknąć sprawy 
budżetowe i przyjąć budżet miasta na 2017 roku. Dziękuję bardzo. 

Radny Krzysztof Świerczyński Panie Przewodniczący ja tylko krótko w kwestii formalnej z uwagi na 
obszerność autopoprawki zaprezentowanej przez Pana Prezydenta, zwłaszcza po stronie dochodowej nie 
sposób to wszystko spamiętać ja proszę o to, żeby ta poprawka została dostarczona Radnym w formie 
pisemnej. Dziękuję.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Panie Przewodniczący akurat strona dochodowa 
jest bardzo prosta, ja ją po prostu Państwu jeszcze raz przypomnę. To  są dwie linijki  tekstu na całej tej 
stronie, o której tutaj mowa.  Zwiększyć plan dochodów o kwotę 5 694 968 zł, z tego z podatku od 
nieruchomości 3 214 000 i z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych osób fizycznych 2 480 000. To 
jest łatwe do spamiętania.  
Radny Krzysztof Świerczyński ja podtrzymuję swój wniosek, ja bym prosił w formie pisemnej, bo ta 
autopoprawka zawiera wiele pozycji. 
 
Radny Ryszard Szczuka ja chciałem bardzo serdecznie podziękować Panu Prezydentowi za wprowadzenie 
tej poprawki. Oczywiście nie satysfakcjonuje mnie ona, bo ja zgłaszałem wniosek na kwotę 2 mln na AZS, 
ale  te 200 tys. to też jest jakaś kwota, niemniej jednak podtrzymuję to co powiedziałem i dziwię się i z 
jakiego powodu my Radni i władze miasta tak nie lubią piłki siatkowej. Prosty wniosek, jeżeli na piłkę nożną 
jest w tej chwili przeznaczamy 4 500 000, na żużel 2 500 000 plus dochody z giełdy, a na piłkę siatkową jest 
1 200 000 to  wniosek jest prosty, po prostu my jakoś, w jakiś sposób odpychamy od siebie i z Częstochowy 
ten sport. Bardzo mnie to dziwi. Panie Prezydencie dziękując za to co Pan zrobił zapowiadam, że będę w 
ciągu następnego roku, w najbliższych miesiącach jeżeli tylko będzie taka możliwość głosowane jakiekolwiek 
kwoty będę konsekwentnie dążył do tego, żeby do tej kwoty, którą zgłaszałem, że tak było minimalne, w 
sposób sprawiedliwy dzielone środki na kluby, że będę dążył do tego, żeby dodatkowe 800 tys. znalazło się 
dla AZS-u. Także  bardzo proszę mieć na to uwagę, ja naprawdę będę konsekwentny. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja właściwie chciałem się zapytać Pana 
Przewodniczącego czy już można składać nowe wnioski? 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski  można zgłaszać wnioski tylko przypominam w zakresie 
bardzo ograniczonym dotyczący wyłącznie autopoprawki. 
 
Radny Łukasz Banaś Panie Prezydencie ja chciałbym przede wszystkim bardzo serdecznie podziękować 
za tą autopoprawkę. Chciałbym jednak tutaj jeszcze dwa słowa Panu Radnemu Szczuce jeśli można 
powiedzieć. Ja staram się nie przyrównywać klubów  i nie porównywać ich kto jakie ma dochody, ale o wielu 
rzeczach się mówi np. Włókniarz  Częstochowa płaci za wynajęcie stadionu rocznie, ile płaci podatku od 
tego. To, że ma giełdę, to tak naprawdę biznes kiedyś wymyślony przez klub i do dzisiaj był prowadzony.  
Równie dobrze Raków Częstochowa czy jakiś inny klub ma do tego prawo i taką możliwość, żeby sobie 
otworzyć jakiś biznes i dodatkowo  zarabiać jakieś pieniądze. Giełda to nie jest coś co jest miasta i miasto 
dało gratis Włókniarzowi. Jest odwrotnie. To Włókniarz prowadzi giełdę i odprowadza podatki i miasto dzięki 
temu czerpie korzyści. Ja mogę konkretne kwoty powiedzieć ile np. kosztuje utrzymanie stadionu, który w tej 
chwili jak gdyby Włókniarz wziął na siebie, to jest kwota ok. 600 tys. Miasto poprzez MOSiR wydawało 800 
tys. na prowadzenie i dzięki temu można powiedzieć w klubie zostały zaoszczędzone takie pieniądze. 
Gdybym tak teraz chciał konkretnie wyliczyć jakie koszty, ile Włókniarz dostaje, a ile daje miastu to wszyscy 
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Państwo byście się zdziwili tym, że taki AZS dostaje gratis 1 200 000 i to jest po prostu 1 200 000 gratis, a 
suma summarum Włókniarz takich pieniędzy nie ma. 
      Raków podobnie dostaje od miasta pieniądze, oprócz tego bierze pieniądze za szkolenie dzieci, od 
każdego dziecka 5 zł, tych dzieci ma kilkaset, jeśli nie ponad tysiąc, więc policzcie sobie jakie to są kwoty, 
żeby po prostu potem nie opowiadać jakichś za przeproszeniem głupot. 
       Jeszcze raz bardzo serdecznie Panie Prezydencie dziękuję za tą autopoprawkę.  
 
Radca prawny Grzegorz Glenc proszę Państwa podczas sesji budżetowej możecie Państwo składać 
kolejne wnioski do budżetu, ale tylko w takim zakresie w jakim wniesiona autopoprawka czyniła wcześniej 
złożone wnioski niemożliwym do poddania pod głosowanie. Nowych, takich, których Państwo wcześniej nie 
składali, składać Wam dzisiaj nie wolno. Tylko źródło finansowania, jeżeli Pan Prezydent w swojej 
autopoprawce np. zabrał Państwu źródło finansowania Państwa wniosku to możecie ten wniosek uzupełnić 
wskazując inne źródło. Tak stoi w §8 uchwały proceduralnej. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja w kwestii formalnej, jestem bardzo ciekaw, zgadzam się z interpretacją 
Pana Mecenasa w świetle naszej uchwały trybowej, natomiast jestem bardzo ciekawy jak Pan Mecenas w 
tym świetle interpretuje to co zrobił Pan Prezydent w swojej autopoprawce, czyli wprost odkręcenie poprawki 
przegłosowanej przez Radę Miasta. Czy jeżeli Pan Prezydent swoją autopoprawką w tym momencie odkręcił 
w 100% zarówno po stronie zwiększenia jak i zmniejszenia naszą poprawkę, którą Rada Miasta przyjęła  w 
głosowaniu to czy  oznacza, że możemy ponownie składać poprawkę? 
 
Radca prawny Grzegorz Glenc proszę Państwo, nie. Jeżeli  Pan Prezydent zadanie, którego dotyczył 
wniosek zmieniłby, zabrałby źródło finansowania mielibyście Państwo prawo złożyć wniosku 
uzupełniającego, ale jeżeli Pan Prezydent realizuje żądany przez Państwa wniosek tylko wskazuje inne 
źródło dochodu, a to inne źródło dochodu nie było przez Państwa wykorzystywane do jakiegoś innego 
wniosku, to nie macie Państwo prawa do składania kolejnych wniosków. Tak to  kwadratura koła się zrobi. 
Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Mecenasie przede wszystkim to nie tylko 
wnioski budżetowe, ale także co jest zawarte w budżecie, istotne jest to co zostaje zdjęte. Czy jest, jeżeli w 
tym momencie my jako Rada Miasta dokonujemy zdjęcie z jakich pozycji i uważamy, że to jest istotna i 
ważna pozycja, którą należy zdjąć to nie można tak traktować właśnie jak masło maślane jak przedstawił 
Pan Mecenas przed chwilą, że Pan Prezydent może sobie dowolnie pewne wnioski w tym momencie, które 
my zdejmujemy, on sobie zdejmie z czegokolwiek innego i je wprowadzać z powrotem do budżetu, bo akurat 
komuś zależało na tym, że najważniejszy zdjęcie, a nie wniosek, który został złożony i  dlatego uważam, że 
skoro został podjęty nowy wniosek to chciałbym złożyć w tym momencie wniosek i po dopiero złożeniu 
wniosku chciałbym, żeby Pan prawnik  się wypowiedział, mogę go zacytować? Więc tak rozdział 92601 
budowa zadaszenia lodowiska wraz z elementami placu zabaw  czyli te 4 mln zł i wprowadzenie nowego 
zadania: I etap budowy lodowiska całorocznego - kwota 4 mln zł, bo taka była idea Komisji Sportu, na której 
ja uczestniczyłem i za którą głosowałem. Budowa lodowiska całorocznego, a nie lodowiska o miesiąc 
wydłużającego w tym momencie funkcjonowanie lodowiska i taki wniosek chcę złożyć skoro Pan Prezydent  
wprowadzając swoją autopoprawką zrobił nowe zadanie, czyli budowa lodowiska i mam prawo do tego, żeby 
się nie zgadzać  żeby coś było w budżecie miasta Częstochowy w tej formie, w której Pan Prezydent 
wprowadził. 
 
Radny Piotr Strach Szanowni Państwo! Ja mam takie pytanie, bo mówimy tu o źródłach pokrycia i mówimy 
o zwiększeniu dochodów o ponad 5,5 miliona to ponad 5 694 000 i chodzi o to, że zwiększamy dochody 
bieżące z podatku od nieruchomości o 3 200 000 i podatku od czynności cywilnoprawnych o 2 480 000. I 
szczerze mówiąc troszeczkę zdziwiony to mało powiedziane jestem, dlaczego wcześniej tych planów nie 
uwzględniono, bo można powiedzieć w tym momencie, że to co poprzednie szacunki były błędne? Skąd się 
nagle w ciągu 5 min. okazało, że my będziemy mieli więcej podatków od nieruchomości o ponad 3 mln, a 
podatków od czynności cywilnoprawnych o prawie 2,5 mln, czyli nagle urodziło się praktycznie w 5 min. w 
sumie z tych 2 podatków ponad 5,5 mln. To znaczy ja uważam to za po prostu dziwne i podejrzewam tutaj 
złą wolę, że po prostu zaniżono w tym naszym pierwszym, w dwóch w zasadzie autopoprawkach i w 
projekcie budżetu zaniżono, a teraz nagle po prostu wyjmuje się te pieniądze z kapelusza i miałem spytać o 
zadłużenie, ale okazuje się, że tak naprawdę w tym momencie zostały ukryte chyba przed Radą te 
pieniądze, że nagle się pojawia 5,5 mln  znikąd. Dziękuję bardzo. Proszę o komentarz Pani Skarbnik  
dlaczego myśmy o tych 5 mln nie wiedzieliśmy jeszcze dzisiaj rano o 8.30 na Komisji. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie w 90% moje pytanie pokrywało się z pytaniem Radnego Stracha, ja 
chciałbym się dowiedzieć skąd to niedoszacowanie w ciągu kilku godzin dowiadujemy się, że możemy 
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znaleźć 3 miliony zł, czy jeszcze mamy te ukryte coś, czy jeśli poczekamy godzinę, dwie czy następne 3 mln 
zł podatku od nieruchomości czy od gruntów  nam się tutaj pojawi. Skąd te 3 mln w ciągu kilku godzin? 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo! Mamy po prostu wspaniały 
rząd, znakomitych fachowców i wskaźniki rosną z miesiąca na miesiąc. Jak będzie możliwość, żeby te 
wskaźniki za 2 miesiące poprawić, bo będzie taka koniunktura gospodarcza w naszym kraju to będziemy 
zastanawiać się na co jeszcze ewentualnie te pieniądze przeznaczyć. Natomiast dzisiaj możemy podjąć tę 
decyzję w oparciu o takie wskaźniki, którymi dysponujemy.  Skoro Pani Skarbnik zaproponowała, że jest w 
stanie aż tyle pieniędzy w międzyczasie analizując te wskaźniki przedstawić to cieszymy się, że tak to 
właśnie wygląda z jednej strony oczywiście żałujmy, że nie udało się więcej, ale to i tak jest w moim 
przekonaniu na tyle dobrą sytuacją. Także  proponowałbym, żeby uwierzyć w te sygnały, które docierają do 
nas z Warszawy, podzielić zdanie Pani Skarbnik i przyjąć te pieniądze do budżetu, mam nadzieję, że za tym 
wnioskiem i za budżetem miasta, ze wszystkimi autopoprawkami również tymi uwzględniającymi dobrą 
koniunkturę gospodarczą w kraju zagłosują wszystkie Kluby Radnych w naszej Radzie, tym bardziej, że 
znalazło się właśnie w tej propozycji tak upragnione oświetlenie stadionu, za którym pamiętamy, że tyle osób 
wnioskowało i obiecywało, że będzie głosować za budżetem  jeżeli będzie tamto oświetlenie. Szanowni 
Państwo jak widzicie oświetlenie jest, a teraz nie zróbmy sprawdzam tym, którzy obiecywali, że zagłosują. Ja 
obiecałem, że będzie i jest . Teraz proszę, aby zagłosowali ci, którzy obiecywali, że zagłosują za budżetem, 
w którym będzie oświetlenie. Dziękuję bardzo. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek proszę Państwa ja nie wiem skąd Pan Radny Gawroński 
mógł pomylić całoroczne lodowisko z zadaszeniem, ja wiem skądś to mogło się wziąć, bo nie Pan jedyny 
Radny miał takie wrażenie. Proszę  Państwa całoroczne lodowisko nie będzie kosztowało 4 mln, tylko no 
trudno to oszacować, ale na pewno kilkadziesiąt plus lekką ręką liczę od 3 do 5 mln rocznie utrzymania i 
muszę Państwa jeszcze zmartwić, bo ja słyszałam wypowiedź jednego z Radnych, któremu się marzyło, 
żeby taka drużyna hokejowa w Częstochowie, ja też bym tak może chciał tylko muszę Was zmartwić, w 
Tychach gdzie jest drużyna ekstraligowa nikt nie  może wejść na lodowisko. To tak jak na stadionie Rakowa 
nie mogą sobie przyjść ktoś z boku i pograć, albo jest lodowisko wtedy ogólnodostępne albo  dla 
zawodowców. Tego się po prostu nie  da pogodzić i nie wmawiamy sobie, że za 4 mln zł istnieje możliwość w 
ogóle wybudowania takiego lodowiska. I  zastanówcie się Państwo jeszcze też by nad konsekwencją tego, 
co mówicie za rok staniemy przed tym samym dylematem  jak wspomóc nasze Kluby: Włókniarz, AZS te, 
gdzie my mamy kulturę od dziesiątek lat, no hokej chyba nie jest nasz narodowy sport, cały czas mówiliśmy 
o lodowisku dla mieszkańców, dla dzieci i chciałbym to po prostu wyjaśnić, ten wniosek jest bardzo fajny, ale 
absolutnie nie na te pieniądze. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Łukasz Wabnic ja chciałem po pierwsze uświadomić Pana Prezydenta, bo może nie wie o tym, że 
na chwilę obecną  wieczorami gra teraz drużyna hokejowa i w momencie jak już będzie to zadaszenie to 
będą mogli sobie wprowadzić jakiś standard kiedy by się mogły odbywać treningi. Po drugie Panie 
Prezydencie ja już będą wiedzieli, że te  ogólne systematycznie to po prostu sobie zarejestrują jakieś 
stowarzyszenie i powstanie drużyna hokejowa. Także moje marzenia nie są jakoś daleko odbiegające od 
rzeczywistości, bo tak naprawdę to zrobić to jest żaden problem Panie Prezydencie. Oczywiście  całoroczne 
byłoby fajniejszym rozwiązaniem, ale znamy akurat budżet i wiemy, że możliwe przecież ja nie mówię, że na 
to  liczymy w chwili obecnej, ale stworzenie drużyny hokejowej Panie Prezydencie przy odrobinie wyobraźni 
nie stanowi żadnego problemu. Dziękuję bardzo.  
 
W imieniu Komisji Uchwał i Wniosków Radna Barbara Gieroń przedstawiła wniosek Radnego Artura 
Gawrońskiego – załącznik nr 308  do protokołu. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo! w tym roku dopiero 
skończyła nam się okres trwałości projektu czyli to, że dostaliśmy dofinansowanie na właśnie modernizację 
naszego lodowiska na Boya – Żeleńskiego, gdzie zostało w ramach modernizacji wymienione źródło jakby 
chłodzenia, został zlikwidowany groźny czynnik, który tam wtedy był i tego było dużo i gdyby on się po prostu   
rozszczelnił, poszedłby w miasto to mielibyśmy pół śródmieścia zatrutego. Dzisiaj jest to już na 
nowoczesnych technologiach bezpiecznych, została wybudowana trybuna i to wszystko było kilka lat temu. 
W tym roku kończy nam się okres trwałości tego projektu, dlatego możemy ingerować w ten obiekty budując 
np. zadaszenie. Jeżeli byśmy chcieli teraz tą nową infrastrukturę, która tam jest wywracać do góry nogami i 
robić tam coś nowego to będzie to po prostu marnotrawstwo i mam nadzieję, że Państwo Radni na to nie 
pozwolą, ale oczywiście decyzja jest w rękach Państwa Radnych. Ja bym apelował o tym , żeby ten wniosek 
odrzucić i przyjąć cały budżet z tymi autopoprawki, które zgłosiłem. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek Radnego Artura 
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Gawrońskiego. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

W imieniu Komisji Uchwał i Wniosków Radna Barbara Gieroń przedstawiła wniosek nr 1 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego – załącznik nr 309 do protokołu. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński jeżeli Szanowni Państwo Radni pamiętają naszą sesję wrześniową wtedy 
prezentowałem tutaj na projektorze pewne zapisy z ustawy o finansach publicznych, a także zapisy zawarte 
w naszym budżecie i my jako Rada Miasta podejmując uchwałę budżetową z tym zapisem w §11 w pkt.2 
delegujemy pewne daleko idące uprawnienia w zakresie zmian w planie wydatków Prezydentowi ponad te, 
które wynikają z mocy ustawy, bo Pan Prezydent z mocy ustawy może dokonywać wielu zmian, natomiast 
tak naprawdę ten pkt 2w  §11 pozwala Prezydentowi także na zmiany w wydatkach majątkowych czyli w 
inwestycjach, czyli robienie historii pod tytułem zabrania np. 1 mln zł z Placu Orląt Lwowskich czy z ul. 
Hetmańskiej i tak ten punkt uprawomocnia, a w momencie  kiedy tego punktu nie ma Pan Prezydent nie 
może ściągnąć z wprowadzonego zadanie, które jest w budżecie pieniędzy. Może  robić pewne zmiany w 
wydatkach bieżących sprawy pilne, pojawiające się subwencje, ma bardzo szeroki zakres możliwości, a ten 
punkt tak naprawdę wkracza i Rada Miasta wyzbywa się części kompetencji na rzecz Pana Prezydenta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja powiem tak, byłem przekonany, że mój wniosek 
można głosować, a nie  za bardzo jestem przekonany czy tego dotyczyła autopoprawka, bo ja powiem w ten 
sposób, kiedy pojawią się nowe elementy w autopoprawce to jestem przekonany, że możemy te elementy  
jakoś dalej w tym momencie jakoś kierować wnioski, ale to w autopoprawce się nie pojawiło, czyli w tym 
momencie z mojego punktu widzenia nie możemy tego głosować. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja tylko chciałbym poinformować Państwa 
Radnych, że zarządzeniami Prezydenta Miasta uzupełnienia drobne w budżecie są dokonywane raz w 
tygodniu. Jeżeli chcecie mnie w   tym temacie wyręczyć to zapraszam, będę miał mam nadzieję więcej 
czasu na to, żeby spotykać się z mieszkańcami, a mniej na to, żeby siedzieć i zajmować się tymi tematami, o 
które Państwo chcecie zdjąć mi z głowy. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. wniosek. 

W imieniu Komisji Uchwał i Wniosków Radna Barbara Gieroń przedstawiła wniosek nr 2 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego – załącznik nr 310 do protokołu. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo możecie przegłosować 
wszystko, nawet największą głupotę i ona będzie przegłosowana i nikt Wam tego zabroni. Natomiast to, że 
takie głosowanie psuje wskaźniki finansowe to, że takie głosowanie doprowadzono do tego, że jak będziemy 
chcieli pójść i wziąć kredyt na jakąś zacną inwestycję, które mamy wpisane w budżecie to zupełnie na innych 
zasadach to dostaniemy. To, że takie głosowanie jest psuciem tego budżetu ewidentnym jak podkreśla Pani 
Skarbnik no to po prostu chciałbym tylko, żebyście Państwo wiedzieli czy Wy będziecie chcieli popsuć ten 
budżet czy nie, to jest Wasze zdanie na ten temat, ale proponowałbym odrzucić poprawkę, przejść do 
głosowania całego budżetu i cieszyć się z tego, że udało nam się uzyskać kompromisowy, który na pewno 
nam się przyda. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
odrzuciła ww. Wniosek. 

Radny Łukasz Kot  Szanowni Państwo! ja mam obowiązek albo zaszczyt przedstawić opinię Klubu SLD do 
budżetu Miasta na 2017, nie jest ona długa, ale kilka takich faktów, na które warto zwrócić uwagę 
chcielibyśmy podkreślić. Szanowni Państwo! projekt budżetu na rok 2017 po autopoprawce Prezydenta 
Miasta Częstochowy mimo zwiększenia majątkowych wydatków w stosunku do pierwotnej wersji projektu o 
blisko 32 mln zł charakteryzuje się niskim poziomem deficytu poniżej 19 mln zł. Istotnymi założeniami 
projektu budżetu na rok 2017 jest także możliwość ograniczenia zadłużenia, zaplanowanie dochodów na 
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poziomie realnym do pozyskania oraz niski wzrost wydatków bieżących. Wskaźniki  budżetowe zakładają 
zabezpieczenie wszystkich wydatków bieżących w dochodach bieżących, a spłaty rat wcześniej 
zaciągniętego długu i jego obsługę dzięki nadwyżce operacyjnej. Wskaźniki zadłużenia kształtują się na 
poziomie bezpiecznym i spełniają wszystkie wymogi ustawy o finansach publicznych. Projekt budżetu po 
autopoprawce Pana Prezydenta uwzględnia część wniosków składanych przez Radnych w obecnej wersji 
należy pozytywnie ocenić m.in. wzrost środków na program budowy i przebudowy dróg, wprowadzenie do 
budżetu nowych programów zdrowotnych, zabezpieczenie środków na prace modernizacyjne i sprzęt dla 
szpitala, zwiększenie puli środków na szkolenie sportowe dzieci i młodzieży, większe wsparcie dla 
mieszkańców na montaż odnawialnych źródeł energii i modernizację systemów grzewczych czy też tak 
bardzo gorąco dyskutowane remont stadionu miejskiego przy ul. Limanowskiego. Te i inne zmiany w 
projekcie są odpowiedzią na potrzeby częstochowian w zakresie możliwym do realizacji i ciągle 
bezpiecznym dla finansów miasta. W kontekście projektu budżetu należy także pozytywnie ocenić 
dotychczasowe działania Prezydenta Miasta i służb miejskich związanych z wykorzystaniem środków 
unijnych w okresie prognozowania 2014-2020. Biorąc pod uwagę niezależne od władz samorządowych 
dotychczasowe nieco wolniejsze tempo ich wdrażania. Obecny projekt budżetu miasta uwzględnia już 
wprowadzenie kolejnej puli środków unijnych w wysokości blisko 19,5 mln zł po stronie dochodowej co obok 
zwiększenia autopoprawką z zakresu liczby własnych wydatków majątkowych wpływa na zwiększenie 
wysokości wydatków inwestycyjnych ze 136 mln zł na blisko 168 mln zł. Jeszcze z ich możliwością 
zwiększenia w przypadku wcześniejszego uruchomienia finansowania unijnego. Warto jednocześnie 
podkreślić, że zaplanowany racjonalny poziom majątkowych wydatków w roku 2017 zapewnia możliwość 
realizacji największych strategicznych i najbardziej kosztochłonnych inwestycji unijnych w latach następnych 
czyli w okresie 2018 – 2020.  

     Projekt budżetu miasta Częstochowy na 2017 i Wieloletnia Prognoza Finansowa  pomoc finansowa była 
były opiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię dotyczącą projektu 
budżetu, możliwość sfinansowania deficytu oraz przedłożonego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Projekt był także zaopiniowany przez wszystkie  merytoryczne Komisje Rady Miasta Częstochowy. Biorąc  
pod uwagę Klub Radnych SLD zagłosuje za budżetem miasta i jednocześnie prosimy o to, aby we wniosku 
168, który zakładał wsparcie dla stadionu dla Rakowa, że skoro ten projekt znalazł się w budżecie miasta 
liczymy na Państwa głos. To głosowanie jest najważniejsze, teraz się okaże czy pieniądze na stadion 
Rakowa się znajdą, więc mam nadzieję, że te osoby, które niecałe 3 tygodnie temu obiecały swoje wsparcie 
dla klubu teraz je wypełnią. Dziękuję.  
 
Radny Jacek Krawczyk Szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado w imieniu Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej RP w Częstochowie chciałbym wyrazić opinię na temat projektu budżetu wraz z autopoprawką 
na 2017 rok. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej RP wraz z naszym Zastępcą Prezydenta Miasta 
Częstochowy Andrzej Szewińskim uczestniczył na przestrzeni całego roku w pracach nad projektem budżetu 
miasta Częstochowy na 2017 rok. Przygotowany projekt spełnia w finalnej wersji nasze oczekiwania z 
uwzględnieniem wielu przedkładanych przez Platformę Obywatelską RP postulatów przy jednoczesnym 
zachowaniu wszystkich wskaźników budżetowych na bezpiecznym poziomie. Istotnym działaniem dla Klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej RP w Częstochowie oprócz tzw. dzielnicowych poprawek Radnych było 
przyjęcie zmian pozwalających realizować ogłoszony podczas kwietniowej konferencji program 25 zadań 
wspólnie dla Częstochowy. Przy  zdecydowanej postawie Klubów oraz zrozumieniu ze strony Prezydenta 
Miasta Częstochowy wiele z naszych zadań oprócz prac na etapie projektu budżetu zostało ujętych na 
skutek zgłoszonych poprawek. Priorytetem była budowa linii tramwajowej do dzielnicy Parkitka, którą udało 
nam się wprowadzić do budżetu zgodnie z oczekiwaniami wielu mieszkańców, zwłaszcza tych kilku tysięcy, 
które podpisało w powyższej sprawie petycję.  
     Nie pozostaliśmy również obojętni na losy Klubu piłkarskiego RKS Raków Częstochowa w staraniach o 
zapewnienie środków na modernizację obiektu piłkarskiego w postaci budowy oświetlenia boiska oraz 
zadaszenia trybuny z zapisem kwoty 4 mln zł na 2017 rok. Poza tym z inwestycji programów i zadań 
zgłoszonych na nasz wniosek będą realizowane: zwiększenie środków finansowych o 500 tys. na szkolenie 
sportowe dzieci i młodzieży, to zostało skonsumowane nawet z naddatkiem, program zdrowotny  dla osób po 
50 r.ż. wykrywanie cukrzycy,  badanie wad postawy u dzieci III i IV klas szkoły podstawowej, badanie 
profilaktyczne stanu jamy ustnej przez stomatologów w szkołach -  jest to wersja pilotażowa poprzedzająca 
mobilny punkt stomatologiczny, którą Pan Prezydent prowadzi,  budowa bieżni lekkoatletycznej przy Szkole 
Podstawowej nr 49, budowa boisk przy szkołach 21 i 46, ale tutaj czekamy właśnie na zapewnienie tych 
kwestii związanych z siecią szkół, wstępnie jest to zatwierdzone,  termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 
1, przebudowa Placu Orląt Lwowskich, przebudowa ul. Bohaterów Katynia od ul. Zesłańców Sybiru do ul. 
Rakowskiej, dokumentacja techniczna ul. Artyleryjskiej i Kościelnej,  dokumentacja techniczna ul. Brata 
Alberta, park dla psów w południowych dzielnicach Częstochowy -  będzie to Raków, Wrzosowiak lub Ostatni 
Grosz, zwiększenie środków finansowych do 250 tys. zł na odnawialne źródła energii i modernizację 
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systemów grzewczych, termomodernizacja budynku „Z ufnością w III Tysiąclecie”, autobus turystyczny, 
remont zabytkowego wagonu tramwajowego, zakup i montaż szaletów miejskich w lokalizacji ul. Zofii Kossak 
Szczuckiej, budowa przyłączy kanalizacji sanitarnej w ul. Festynowej,  budowa kanalizacji sanitarnej ul. 
Rzepakowej i budowa kanalizacji sanitarnych w ul. Daniłłowskiego, tablice informacyjne obliczające czas do 
zmiany świateł w Alei Niepodległości, a także przy skrzyżowaniu Alei Wolności i ul. Sobieskiego, a także 
podwyżki dla pracowników w Miejskim Żłobku.  
      Zaproponowany budżet na 2017 rok z autopoprawką jest kompromisem pomiędzy oczekiwaniami 
mieszkańców, a  możliwości realizacji wielu zgłoszonych zadań. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej 
mając na uwadze dobro miasta Częstochowy oraz jego mieszkańców pozytywnie odnosi się do projektu 
budżetu, który współtworzył i wobec tego poprze budżet miasta Częstochowy na 2017. Bardzo dziękuję 
jeszcze raz Panie Prezydencie w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej za współpracę wiem, że 
momentami było trudno, ale sukces jest wspaniały tutaj wszystkich, tak więc wspólny i z korzyścią dla 
mieszkańców naszego miasta. Tak więc dziękujemy jeszcze raz i poprzemy ten budżet. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jerzy Nowakowski Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado oto stanowisko 
Klubu PiS w sprawie budżetu miasta Częstochowy na rok 2017. W budżecie miasta na rok 2017 powinno się 
mówić na poziomie 2 etapów. Pierwszy etap to projekt budżetu przedłożony 15 listopada, no i drugi etap 
dzisiejsza debata budżetowa o wnioskach Radnych i po autopoprawce. Dlaczego tak projekt budżetu jest 
ważnym dokumentem? Dlatego,  że tworzy się go w spokoju i przez dłuższy czas i on powinien zawierać 
jakiś pomysł na rozwój, na funkcjonowanie miasta, bo później wiemy doskonale z autopsji, że bardzo trudno 
jest cokolwiek zmienić, chociażby świadczą o tym kolejne sesje budżetowe, tak jak mówię w tym roku 
również. No i przedstawił nam projekt budżetu, to była taka, Panie Prezydencie swoista gra wstępna z 
Radnymi. Skromniutki  program budowy i przebudowy ulic, które stanowi główne źródło pokrycia, to tylko 9 
mln jak wiadomo jest to główne źródło pokrycia wniosków Radnych. No zgodzi się Pan Prezydent, że to było 
za mało na potrzeby miasta i na potrzeby Radnych. Skromniutkie obie dokumentacje przyszłościowe dla IZ i 
dla Miejskiego Zarządu Dróg odpowiednio 150 tys. IZ,  930 Miejski Zarząd Dróg. Nawet Pana służby nie 
wiedziały co tam wejdzie. Ja rozumiem to jest dość elastyczne, także na przyszłość bardzo byśmy prosili, 
żeby w tych spisach, w tych programach ogólnie, ktoś tutaj bardzo ładnie nazwał, że to są tak ie worki 
prawda, żeby powiedzieć co w tym worku jest, co w tych spisach się znajduje, bo ja rozumiem, że zawsze 
można powiedzieć -  a nie, to jest w tym programie, walczycie o to, jest jakiś opór to jest w tym programie. 
No i chwała za to, gdybym był  Prezydentem robiłbym podobnie. Szanowni Państwo to jest bardzo ważny 
dokument, który mówi o jakimś pomyśle na rozwój miasta i potem jest go bardzo trudno  zmienić. Dwie 
karteczki wydatków majątkowych na kwotę 60 mln zł, co stanowiło w projekcie 11 % wydatków majątkowych 
odnośnie budżetu, to naprawdę, no tak skromnego założenia, że będziemy na inwestycje tak skromnego 
budżetu 60 mln to naprawdę to była jakaś cena wywoławcza, jak gdyby, nie wiem na czym polegała takie 
sformułowanie i skonstruowanie wydatków majątkowych. Generalnie o projekcie, opinia nie tylko wśród 
Radnych Panie Prezydencie, ale w lokalnej prasie krążyła taka i tutaj pozwolę sobie taki literalny cytat: „wiele 
propozycji w budżecie jest propozycjami, które nie zawierają szczegółów. Jeśli mamy jakieś środki 
przeznaczone na drogi w Częstochowie nie wskazują one konkretnie na jakie drogi, nie możemy, więc 
ocenić, czy chodzi o te same drogi, o które zabiegają mieszkańcy”.  
     Teraz tak program budowy boisk, tutaj muszę o nim wspomnieć, bo przewidywał jedynie na ok. 3 boiska, 
ale w tym przypadku Panie Prezydencie do boisk naprawdę nie mamy się do tego przyczepić, łatki przykleić, 
ponieważ od wielu lat Pan o te boiska częstochowskie dba i naprawdę te szkolne boiska to jest inny wymiar 
niż to było w poprzednim okresie. Deficyt  budżetowy nadal mówi o projekcie budżetu 12 mln zł, no można 
się pochwalić, tak jak to Pan się pochwalił i do mediów i nas, że jest to najniższy deficyt budżetowy od 
kilkunastu lat, zgoda możemy ograniczyć wszelakie wydatki majątkowe i nie mieć  po 12 w ogóle deficytu. 
Nic nie robimy, skasujmy drogi, skasujmy jakieś inwestycje, skasujemy budżet. Nie chodzi o to, żeby 
zastosować tak zwane nicnierobienie. Trzeba coś robić,  trzeba ważne inwestycje, inwestycje drogowe, 
cieszą duże inwestycji: DK 46 tyle lat walczyliśmy, dziękuję, jest to DK 46. Przedłużenie Al. Bohaterów Monte 
Cassino czy rozbudowa  drogi wojewódzkiej 908. No, ale jest za mało tych zadań drogowych, na które 
wskazują Radni, które stanowią bolączki Rad Dzielnic.  
    No i w końcu przyszła autopoprawka. Skalę niedoskonałości projektu budżetu obnażyły wnioski Radnych. 
Zgoda, że było ich za dużo, ale takie przywilej jest Radnych, żeby Panu autopoprawką mógł wybrać te 
najbardziej właściwe. No i  co budżet, wynik deficytu w autopoprawce wzrósł z 12 mln do 19, ale powiedział 
Pan, że Pan pokryje to kredytem bankowym i obiektywnie trzeba przyznać, że zadłużenie miasta 
Częstochowy jest na poziomie średnim zadłużenia w Polsce także tutaj nie ma też powiedzmy powodu, żeby 
bić na larum.  Ale tutaj Panie Prezydencie mam taką uwagę, to co Pan powiedział dziś, że żaden z wniosków 
nie był strategicznym wnioskiem dla miasta, że były to takie wnioski dzielnicowe, lokalne, no tak, no to tutaj 
mnie i parę osób to zabolało i tak się  Zastanawiam jakbym  Panu takie pytanie zadał jak Pan sądzi  ile 
zadań w budżecie 2017 jest prorozwojowych? 17 prorozwojowych już nie mówię, że o inwestycjach 
spektakularnych takich powiedzmy bomby gospodarcze. No my mieliśmy jeden wniosek odwodnienie ul. 
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Kucelińskiej przy  której mają powstać dwie hale pod wynajem i zadanie jest kompletnie przygotowane. Ma 
dokumentację techniczną, ma pozwolenie na budowę, ma dziennik budowy nawet i tak jak mówię wiele firm 
czeka na to odwodnienia, mają powstać dwie hale pod wynajem, czekają na to przedsiębiorcy, a nie ma 
takich wniosków, są przyjmowane inne wnioski i tu jest widzi Pan to podejście do, to się nie znalazło właśnie 
w tym najważniejszym dokumencie, projekcie, bo tam już jest wizjach rozwoju miasta. 
     Szanowni Państwo!  3/4 walki o budżet to jest walka o sport. Ja też jestem człowiekiem nie mówię sportu, 
bo nie mam takich osiągnięć jak Radny Wabnic czy inni koledzy nie mam Pan Prezydent Marszałek jest 
również znanym karateką. Mój  skromny wniosek o wdrożenie kolejnego etapu „Często na korcie” no nie 
wszedł, nie było zrozumienia choć 3 lata temu  był wielki boom na sprawy tenisowe, ale to nie jest sprawa 
Klubu, to jest sprawa jak gdyby moja osobiście. Wracam do punktu 3/4 walki o budżet to walka o sport, a 
gospodarka już nie zacytuję Clintona co powinienem tutaj powiedzieć czy do siebie, czy do Pana Prezydenta 
ja naprawdę, gdybym chciał odrobinę populizmu to zawołałabym 1,5 mln dla COIu, jeżdżę  troszkę po 
różnych samorządach i tam centra obsługi inwestorów są na tak wysokim poziomie, u nas również, ale to 
tylko zasługa jest personalna i tutaj dziękuję serdecznie Panu kierownikowi i jednocześnie naczelnikowi 
Panu Pawłowi Iżyńskiemu i Panu Piotrowi Grzybowskiemu, bo naprawdę jest to prowadzone merytorycznie 
na wysokim poziomie, ale Panie Prezydencie prosiłbym takimi kategoriami myśleć. W  Rzeszowie centrum 
obsługi inwestora to już nie powiem, że to jest wydział, jeśli chodzi o warunki częstochowskie to są dwa 
wydziały powiedzmy, także tak trzeba patrzeć na to.  Naprawdę  w przyszłym roku będę wnioskował, żeby 
dla COI w dziale 75075 za mało jest zadań stymulujących życie gospodarcze. Należy zwiększyć znaczenie 
centrum obsługi inwestora i tak jak tu mówiłem co najmniej budżet COI powinien być w Częstochowie 2-
krotnie większy na krzewienie mechanizmów gospodarczych. To są prawdziwe działania prorozwojowe, to są 
prawdziwe działania u podstaw życia gospodarczego, a nie kłótnia o sport. Ja bardzo się cieszy jak wielkie 
kluby  częstochowskie wygrywają i tak powinno być, niech będą pieniądze, ale przede wszystkim 
gospodarka, bo jak  gospodarkę napędzimy i to po prostu będziemy dawali jeszcze więcej na ten elitarny, 
częstochowski sport. 
  I teraz tak, uwagi we wnioskach. Ja nie chcę tutaj cytować niektórych rzeczy, ale no ja rozumiem, że 
techniczne odpowiedzi na wnioski, zdaję sobie sprawę, że te odpowiedzi na zasadzie kopiuj wklej to jest też 
taka po prostu pragmatyka i tak powinno też być i ja to rozumiem, ale jeżeli czytam swój osobisty wniosek 
budowa ul. Danusi i Heleny, ale jest - dokumentacja techniczna i kwota 40 tys., a tutaj musi odpisuje brak 
możliwości realizacji zadania w ciągu 1 roku, konieczność opracowania dokumentacji albo to jest jakaś 
hipokryzja , albo to jest jakaś sztampa. Dokumentacji za 40 tys. nie jesteśmy w stanie w ciągu 1 roku zrobić? 
Po co takie durnowate,  przepraszam za kolokwializm odpowiedzi. 
      Także Szanowni Państwo powiem jedną rzecz, którą na   pewno wszyscy Państwo widzieliście. Wnioski 
Klubu PiS były omijane, był jak gdyby prawie świadomie omijane, ale przy okazji się jak gdyby załapało, 
zatem domyśli się Pan, Panie Prezydencie jak zagłosują członkowie Prawa i Sprawiedliwości. Będziemy 
głosowali przeciw. Dziękuję.  
 
Radna Krystyna Stefańska to co słyszałam to jest żenada, po prostu nie wiem czy ja nie jestem w jakimś 
innym świecie, nie rozumiem o co chodzi. Gratuluję Panie Prezydencie, bo dzięki  chorobie Pana 
Łodzińskiego, Radnemu Klubu PiS przejdzie Panu  budżet oczywiście gratuluję i jeszcze in vitro. I o tym się 
nie mówi, ale taka jest prawda. Dziękuję.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja tylko chciałem powiedzieć w tym momencie być 
może Pani Radna nie jest zorientowana, Pan Radny nie jest członkiem naszego Klubu, to jest podstawowa 
informacja, on nie był w ogóle członkiem, nie złożył deklaracji mimo moich próśb nie złożył deklaracji o 
członkostwo w Klubie Radnych Prawa i Sprawiedliwość. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński postanowiłem zabrać głos w imieniu własnym, dlatego że zamierzam ani 
nie jako Przewodniczący Komisji, ani jako Przewodniczący Klubu ani żadnego innego cenionego organu, 
tylko jako skromny Radny Krzysztof Świerczyński zabieram głos i niestety muszę trochę gorzkich słów 
powiedzieć także pod adresem swoich Kolegów i Koleżanek z Prawa i Sprawiedliwości. Mam nadzieję, że 
moje Koleżanki i Koledzy z Klubu Radnych PiS nie będą brali też bardzo do siebie jeżeli rzetelnie wykonują 
swoje obowiązki  jako Radni, jako osoby działające publicznie zrozumieją to co chcę powiedzieć. Ponieważ 
zadałem kilka godzin temu pytanie - gdzie jest Pan Radny Jerzy Łodziński, nie dostałem jednoznacznej 
odpowiedzi. Szczerze mówiąc, nie wiem, mam nadzieję, że ta sprawa wkrótce ujrzy światło dzienne i 
zostanie wyjaśniona co dokładnie miało miejsce, bo na razie mamy bardzo tajemnicze okoliczności całej 
sprawy, natomiast ta dzisiejsza nieobecność Pana Radnego tak naprawdę ostatecznie kończy się fiaskiem 
kreowanie PIS-u na pseudo opozycję w naszym mieście, bo wiemy, że kolejno Prawo i Sprawiedliwość w 
Częstochowie miało wieloletnie doświadczenia we współpracy i wspieraniu Pana Prezydenta Matyjaszczyka, 
także to bogate doświadczenie cały czas owocuje. Także w tej kadencji byliśmy tego świadkami kiedy 
przegłosowano skład przedstawicieli do Związku ds. Wodociągów i Kanalizacji kiedy to głosami PIS-u  
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zostało uchwalonych 2 przedstawicieli SLD, a wykluczony przedstawiciel Klubu Mieszkańcy Częstochowy. 
Mieliśmy  dziwną bierność i dowolność w głosowaniu, która umożliwiła skonstruowanie w sposób niedobry 
systemu śmieciowego odbioru odpadów w Częstochowie. Później mieliśmy w dziwnych okolicznościach 
uchwalone podatki, później Klub PIS-u wykluczał w swoich Radnych  ze swoich szeregów. Cały  szereg 
dziwnych zjawisk i mieliśmy też na sali Pana Radnego Artura Sokołowskiego, który wielokrotnie udowadniał 
różne teorie, kto jest wsparciem dla Pana Prezydenta, kto jest koalicjantem  Pana Prezydenta, kto popiera 
Lewicę w Częstochowie i dzisiaj ostatni bastion pada, bo przez pewne niedopatrzenie, przez  dziwne 
okoliczności w PiSie dzisiaj Pan Prezydent Matyjaszczyk będzie miała uchwalony budżet. Ja rozumiem, że 
pewne środowisko bierze za to odpowiedzialność. Tak jak mówię proszę, żeby Radni PiSu, którzy rzetelnie 
wykonują swe obowiązki nie brali tego siebie.  
       Natomiast odnośnie Pana Prezydenta, natomiast odnośnie budżetu i Pana Prezydenta Matyjaszczyka, 
otóż będę prowadził  w tym momencie już szczegółowej analizy wskaźników budżetowych, bo wiemy, że są 
one mizerne. jeżeli inwestycji jest mało, że wskaźnik inwestycji jest bardzo, bardzo niski, a wiele ważnych 
zadań z punktu widzenia miasta nie jest realizowanych, zamiast tego w budżecie mamy szereg zadań, które 
tak naprawdę tylko i wyłącznie zapewniają mieszkańcom igrzyska, zapewniają pieniądze na propagandę 
ekipy rządzącej z Panem Prezydentem na czele.  
    Natomiast odniosę się do jednej kwestii szczegółowej, ponieważ Pan Prezydent po wielu naciskach 
społecznych, medialnych także ze strony Radnych ostatecznie przyjął to co Rada Miasta przegłosowała, 
czyli 4 mln na remont stadionu, budowę zadaszonej trybuny i jupiterów, natomiast i to bardzo dobrze i to jest 
krok w dobrym kierunku, natomiast nie uwzględnił Pan szereg bardzo ważnych wniosków, bardzo ważnych 
wniosków dla miasta Częstochowy, ignorując głos Radnych, ignorując postulaty Radnych, Pan Prezydent 
udowodnił, że nie jest człowiekiem porozumienia, że nie jest w stanie w uczciwy sposób porozumieć się z 
większością w Radzie Miasta, woli metody dziwne, konspiracyjne, prowadzenia gry do ostatniej chwili 
odkręcając głosowania Rady Miasta. Natomiast to co jeszcze ważne, co się jeszcze stało w autopoprawce, 
którą Pan Prezydent Matyjaszczyk niedawno nam odczytał. Otóż  skutkiem tej poprawki jest to, że Pan 
Prezydent Matyjaszczyk w mojej opinii postąpił w sposób, który udowadnia, że nie jest on przyjacielem piłki 
nożnej w Częstochowie, ponieważ zabrał 1 mln zł w stosunku do roku ubiegłego pieniędzy na promocję 
miasta poprzez piłkę nożną. W tej chwili mamy sytuację taką, że na my promocję miasta poprzez żużel jest 
kwota 2,5 mln zł poprzez piłkę siatkową 1,2 mln zł, a poprzez piłkę nożną 500 tys. zł, co to jest proszę 
państwa dużym krokiem wstecz w stosunku do tego, co zostało osiągnięte w latach poprzednich, więc to 
pokazuje, że mimo tego, że mamy dostosowanie na minimalnym poziomie obiekt do wymogów PZPNu, 
mamy krok wstecz jeżeli chodzi o podejście miasta do promocji miasta przez piłkę nożną. Konkluzja jest taka 
liczę na to, że wszyscy wyciągniemy z tej sytuacji wnioski wiem, że za chwilę pewnie posypią się na mnie 
gromy ze strony w niektórych przedstawicieli Prawa i Sprawiedliwości, ponieważ powiedziałem trochę 
prawdy, a ktoś musiał tą prawdę powiedzieć dlaczego może zakończę już takim bardziej przyjazny, 
świątecznym akcentem, bo światło betlejemskie się jeszcze pali i poproszę Pana Przewodniczącego 
Gawrońskiego o przekazanie najlepszych życzeń liderowi lokalnych struktur Prawa i Sprawiedliwości Posłowi 
Szymonowi Giżyńskiemu. Dziękuję.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński teraz jeszcze raz oficjalnie skoro Kolega Radny 
Świerczyński jest, po tej wypowiedzi tej pierwszej części kiedy rozpoczęła się ta druga część sesji Rady 
Miasta powiedziałem, że Kolega Radny Łodziński jest pod kroplówką, dowiedziałem się o tym w momencie 
kiedy Koledzy dzwonili do niego z zapytaniem  dlaczego go nie ma na sesji Rady Miasta i to jest jego  
informacja, z jego ust, ja tego ani nie potwierdzam, ani nie zaprzeczam, taką informację usłyszałem, taką 
informację w tym momencie przekazałem. Chciałbym zwrócić tylko uwagę Koledze Radnemu 
Świerczyńskiemu, że gdyby naprawdę zajmował się budżetem miasta Częstochowy, a nie Klubem Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości to pewnie by sobie przypomniał, że w zeszłym roku nie kto inny chyba zagłosował 
tylko, o ile się nie mylę Pana Klub i jakby wtedy nie było problemu z głosowaniem i nie było żadnego 
problemu. Dzisiaj  Pan stawia zarzuty w stosunku do kogoś kto jest nieobecny, ja bym takich zarzutów 
dopiero po sprawdzeniu mógłbym to zweryfikować czy nie. Jeżeliby się okazało, że którykolwiek z nas jadąc  
np. na sesję miałbym wypadek i wylądowałby w szpitalu  to dla Pana to oczywiście by była teoria spiskowa, 
a dla kogoś byłoby wielkie nieszczęście, a gdyby Pan Janus by nie  zrezygnował, a wiemy co się z Panem 
Janusem  stało, to być może przez cały rok by go nie było jako Radnego i Pan by też wtedy twierdził, że Pan 
Janus dogadał się z kimkolwiek i z tego tytułu nie uczestniczy na sesji Rady Miasta. To co Pan mówi w tym 
momencie, jeżeli Pan tego nie weryfikuje dla mnie są absurdalne. 
 
Radny Piotr Strach Szanowni Państwo ja potrafię zrozumieć prawo silniejszego, prawo liczniejszego, że po 
prostu większość przegłosuje, to trzeba uszanować,jest tutaj rzeczywiście demokracja, wolność, każdy 
głosuje z własnym sumieniem i  teraz jedną rzecz muszę powiedzieć co mnie zasmuciło, ja już o tym 
wspominałem wcześniej. Są pewne zasady, które jednak były dzisiaj złamane i na to muszę zwrócić uwagę. 
Dzisiaj o 8.30 mieliśmy Komisję Skarbu i nie było tam mowy o tym,  że nagle mamy w budżecie 5,5 mln zł do 
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wydania więcej. I ja potrafię zrozumieć, że ktoś kogoś przegłosuje, ale ja się czuję oszukany i wielu Radnych 
tak wygląda z rozmów też, że nagle pojawią się pieniądze, które my po prostu nie byliśmy w stanie 
decydować o tych pieniądzach, teraz się pojawiają, Pan Prezydent wyciąga je z kapelusza, uważam, że 
pewne podstawowe zasady czyli zasady takiej pewności informacji zostały tutaj naruszone. Wszystko 
potrafię zrozumieć, to, że  przegłosował jeden Klub drugiego, że ktoś tam na kogoś się obraził, to jest 
normalne, ale złamanie tej zasady czyli tej zasady informacji, rzetelności i prawdy tego nie potrafię 
zrozumieć i szczerze mówiąc straciłem zaufanie i do Pani Skarbnik, i do Pana Prezydenta, i do służb 
miejskich, gdzie nagle pojawić w budżecie za pięć dwunasta ponad 5 mln zł, a Pan Prezydent opowiada, że 
no liczymy na to, że będzie sukces rządowy, że w ciągu miesięcy wskaźniki wzrosną, no poważnie się 
traktujemy. Ja potrafię przełknąć gorycz porażki, to, że  moje wnioski nie zostały przegłosowane, potrafię to 
rozumieć, normalna kolej rzeczy, ale złamanie tej zasady mnie szczególnie mocno ubodło jako nowego 
Radnego i szczerze mówiąc trochę mnie zraziło do tej polityki takiej, właśnie takiego knucia. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radna Krystyna Stefańska ja tylko proszę Pana Przewodniczącego Gawrońskiego, żeby nie histeryzował, 
bo niestety przez Klub Prawa i Sprawiedliwości nie mamy możliwości obiektywnego głosowania nad 
budżetem i nieważne czy ktoś jest chory, ja też jestem chora, ale jestem. Jak ktoś nie umie nad tym 
zapanować to nie wiem, do czego się nadaje.  
 
Radny Ryszard Szczuka Szanowni Państwo chciałem powiedzieć, że ja też się czuję oszukany, bo moje 
wnioski nie zostały do końca załatwione, może sposobem na załatwienie tych wniosków było złożenie ich 40, 
może wtedy Pan Prezydent był uprzejmy w całości przyjąć jako autopoprawkę, niestety tak się nie stało z 
tego tytułu jest mi niezmiernie przykro, może to jest również i dlatego, że ja należę do tego Klubu 
rządzącego, z którego wywodzi się Pan Prezydent, nie wiem w każdym bądź razie na pewno nie 
satysfakcjonuje mnie to co Pan Prezydent przyjął jako poprawkę. Chciałem się tu jeszcze zwrócić do Pana 
Krzysztofa Radnego Świerczyńskiego, wydaje mi się, że Pan nie ma moralnego prawa oceniać w ten sposób 
budżetu, bo Pana priorytetem były jupitery z tych wszystkich wypowiedzi itd., jupitery dla Rakowa, pieniądze 
dla piłki nożnej, dodatkowy wniosek 1 900 000 na piłkę nożną, a ja nie jestem fanem piłki nożnej, nie mam 
nic przeciwko temu, ale akurat nie jestem ani kibicem, ani fanem. Niech Pan zapyta w Częstochowie ilu 
kibiców i fanów piłki nożnej? Czy rzeczywiście mieszkańcy Częstochowy tak bardzo pragną tego 
wszystkiego, żeby się rozwijała piłka nożna, czy w jakich proporcjach jednakowych każdy sport, który jest 
sportem dobrym i cenionym w Częstochowie. Poza tym ja bym rozumiał, gdyby Pan Krzysiu forsował te 4 
mln na dofinansowanie, na dokarmianie dzieci biednych czy głodnych, z taką determinacją by się wszyscy 
na tej białej tablicy podpisywali za takim wnioskiem, rozumiałbym wszystko, ale że się większość Radnych 
zaangażowało, żeby akurat 4 mln przeznaczyć na ten cel jest to dla mnie kompletnie niezrozumiałe, tak i 
również jest dla mnie kompletnie niezrozumiałe to w jaki sposób władze miasta podeszły do podziału 
środków na kluby sportowe. Z tym się pogodzić nie mogę i nie będę się na to zgadzał, bo jest to dla mnie 
krzywdzące dla moim zdaniem dla siatkarzy i dla piłki siatkowej, tak jak powiedziałem od 30 lat funkcjonuje w 
Częstochowie, a od ponad 20 jest ekstralidze z ogromnymi sukcesami. Wiem, że jest złożony w mieście taka 
opinia czy ekspertyza ile za 1 mln zł włożonych w promocję miasta  poprzez sport ile uzyskuje miasto. Z 
tego, co wiem za 1 mln promocji, za 1 mln wyłożony na AZS uzyskuje się 4 mln wartości dodanej. Czy jest 
taki ranking wobec innych Klubów?  Czy nie powinno się środków dzielić właśnie według takiego rankingu 
jakie zyski z promocji poprzez sport poszczególne Kluby przynoszą, a tutaj po prostu zadecydowały 
wyłącznie nie ma co ukrywać układy polityczne na tej sali, a nie sprawiedliwy podział środków na sport w 
Częstochowie. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda Panie Prezydencie cieszę się z tych pieniędzy dla 
częstochowskiego Włókniarza, cieszę się z pieniędzy dla częstochowskiego AZSu, ale można odnieść 
wrażenie, że poniżył Pan i upokorzył Pan częstochowską piłkę nożną, żeby nie powiedzieć, że napluł Pan w 
twarz częstochowskiej piłce nożnej. Można odnieść wrażenie Panie Prezydencie, że poniżył Pan wszystkich 
tych ludzi, którzy budując sukcesy częstochowskiej polski piłki nożnej, mówię o rodzicach, działaczach, 
sponsorach, mówię o właściciel Klubu, który przypomnę tylko buduje także sukces gospodarczy 
Częstochowy, bo być może Pan o tym zapomniał. I to zasadnicze pytanie czy chce Pan wspierać sukces czy 
sukcesem będzie Pan przeszkadzał. Nie zrobił Pan, Panie Prezydencie niczego, żeby wokół tego budżetu 
zjednać sobie wszystkie albo zrobił Pan bardzo mało, żeby wokół tego budżetu zjednać sobie wszystkie 
środowiska polityczne. Być może lubi Pan ekstremalne sytuacje dlatego mam dla Pana dobrą informację, już 
niedługo rozpoczyna się kampania wyborcza, już niedługo Platforma Obywatelska, Prawo i Sprawiedliwość 
przestaną z Panem Panie Prezydencie współpracować i wtedy wydaje mi się, że już nie będzie Pan miał do 
kogo ręki wyciągnąć. Dziękuję  bardzo. 
 
Radny Łukasz Kot  ja przysłuchuję się tej dyskusji z takim lekkim zażenowaniem,  bo czasami mam 
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wrażenie, że jest teraz taka kłótnia, że ktoś myślał, że będzie decydował, albo żeby był takim języczkiem 
uwagi, a okazało się, że ten języczek się lekko utrącił i teraz jakieś takie żale są wylewane na nas, nie wiem 
za bardzo za co, bo tak naprawdę budżet miasta Częstochowy jak każdego innego miasta jest 
skomplikowanym tworem i nie ma chyba na tej sali Radnego, który może wstać i powiedzieć w 100% moje 
wnioski zostały wypełnione. To jest jeden wielki kompromis między nami, między tym, jaka jest kołdra, 
między tym, co możemy wspólnie zrobić. Ja np.  oczywiście mogę powiedzieć, że z przyjemnością zamiast  
projektu Brata Alberta przyjąłbym budowę Brata Alberta, jest ul. Złota, jest ul. Mstowska na mojej dzielnicy. 
Pani była z ul. Danusi i Heleny, też byśmy chcieli, żeby te ulice powstały i mam wrażenie, że my jako Radni 
mamy czasami różne priorytety i stąd właśnie wychodzi ten kompromis. Mimo wszystko jednak uważam, że 
przyszły rok będzie dobrym rokiem dla Częstochowy, warto pamiętać o tym, że czekamy na wdrożenie dosyć 
dużych projektów unijnych komunijnych, które podniosą te wszystkie wskaźniki magiczne, o których tu 
rozmawiamy. Pamiętajcie drodzy Koledzy, że my się szykujemy na dofinansowanie powiedzmy  program RIT  
to jest o 104 mln euro, mamy pieniądze na tramwaje, mamy pieniądze na DK 1, także uważam, że 
mówienie, że w Częstochowie mało inwestujemy jest sporym nadużyciem. Dziękuję bardzo. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek chciałbym na bieżąco odpowiedzieć Panu Radnemu 
Marandzie, ponieważ wyjaśnijmy sobie proszę Państwa coś. Jeżeli Pan nazywa napluciem w twarz klubowi 
czy piłce nożnej, któremu w roku 2017 przeznaczamy proszę Państwa tak podliczyłem szybko na okrętkę 7,5 
mln zł, powtarzam jeszcze raz, gdyby ktoś nie słyszał 7,5 mln zł to proszę mi wierzyć, nikomu nie plujemy w 
twarz, podyktować Panie Radny co dokładnie?  4 mln zł sławne, które przegłosowaliśmy, 1,5 mln jest na 
budowę infrastruktury na RKS Raków, 1,3 mln to jest na utrzymanie stadionu oraz na szkolenie dzieci i 
młodzieży trudno to oszacować tam ok. 200 tys. i w tym momencie mówimy jeszcze ok. 500 tys. zł, zsumuje 
jeszcze raz 7,5 mln zł. Ludzie miejcie odrobinę zdrowego rozsądku i przyzwoitości, bo ja rozumiem 
wszystko, ale to jest matematyka, być może to jest mało, to jest to na co nas stać, ale to nadal 7,5 mln. 
Dziękuję. 
 
Radny Łukasz Banaś ja chciałbym odpowiedzieć Panu Radnemu Ryszardowi Szczuce. Nie mam informacji 
jak to wygląda jeśli chodzi o piłkę nożną, jakie są to kwoty i wartości promocji, natomiast kilka lat temu 4, o 
ile się nie mylę, nie pamiętam dokładnie jaką wtedy Włókniarzy, który wówczas  będący w ekstralidze  
otrzymał kwotę pewnie niecały 1,7 mln albo 800 tys., wtedy ekstraliga takie wyliczenie prowadziła i to była 
wartość kilkunastu mln, też dokładnie 17 albo 18, za ekstraligę, za promocję miasta klubu ekstraligowego, 
wliczam w to oczywiście media, wiadomo NC+ jedna z największych stacji w Polsce. Jeśli chodzi o piłkę 
nożną, obecną ligę Rakowa czy też przyszłą, w której mam nadzieję będzie, ale nie sądzę, żeby te kwoty 
były większe, więc jak gdyby ta kwota jest jakimś tam wytłumaczeniem. Dziękuję.  
 
Radna Ewelina Balt Panie Prezydencie ja bym się chciała zapytać i zawnioskować bardzo gorąco czy 
mógłby Pan upokorzyć jej miejski szpital zespolony 4 milionami, albo chociaż mniej. Bardzo proszę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda zwrócę się do Pana Prezydenta Marszałka, Panie 
Prezydencie cały czas uważam Pana za profesjonalistę, tym bardziej dziwi mnie  skąd Pan wie licząc tę 
kwotę 7,5 mln, skąd Pan wie jak się rozstrzygnie konkurs na szkolenie dzieci młodzież? Skąd Pan wie jak się 
rozstrzygnie przetarg na promocję miasta przez  piłkę nożną? To dwa zasadnicze pytania. Po trzecie 
przypominam, że stadion Rakowa to jest obiekt miejski, to nie jest prywatny stadion klubu piłkarskiego 
Raków. 7,5 mln na Raków to jest, żeby nie powiedzieć gorzej, zbyt daleko idące uproszczenie. Dziękuję.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek ja oczywiście odnosiłem się do tych poziomów, tych 
rozwiązań, które stosowaliśmy w roku poprzednim. Natomiast pozwoliłem sobie jeszcze na jedną rzecz, 
przepraszam bardzo Panie Radny, ale ja to przypomnę w czasach, kiedy Pan decydował z Panem 
Tadeuszem Wroną, spojrzałem na to, w 2010 r. to ja przypomnę tą sytuację, przypomnę Państwu ile Klub 
RKS Raków dostawał pieniędzy, przypomnę stadion +250 tys. zł rocznie. Klub miał potąd długów, wspólnie z 
zarządem i z władzami wyciągaliśmy go przez kilka lat i proszę mi wierzyć, że to co Pan mówi jest po prostu 
nieuprawnione, bo być może  faktycznie nie realizuje czyiś wyobrażeń na  ten temat, natomiast nazywanie 
tego upokorzeniem to jest naprawdę daleko idące. 
 
Radny Łukasz Wabnic Panie Prezydencie ja tak w ramach ostudzenia emocji, bo chyba wszyscy sobie 
wszystko wyjaśniliśmy to muszę przyznać, że jestem zadowolony ze wszystkiego Panie Prezydencie. Z 
mojej perspektywy wygląda to ultra optymistycznie, mówię tutaj jako Przewodniczący Komisji Sportu, 
ponieważ wszystkie znaki na niebie i ziemi wskazują na to, że Raków awansuje, Włókniarz się dostał do 
ekstraklasy i jeszcze stawiamy na rozwój, bo będziemy tworzyli drużynę hokejową. Także gorące brawa 
Panie Prezydencie  mam nadzieję, że będzie tutaj miał Pan poparcie i wszystko będzie dobrze. Dziękuję 
bardzo. 
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Radna Małgorzata Iżyńska ja też zacznę tylko optymistycznie. Nie jestem właśnie tym budżetem może 
zachwycona, ale w dużej mierze zadowolona. Natomiast moja refleksja dotycząca zakończenia dzisiejszego 
dnia czyli głosowania nad budżetem, ta myśl przeszywa mnie od ostatniej sesji i myślę, że w ogóle 
częstochowianie, którzy o tym czytają, którzy nas oglądają  interesują się pieniędzmi, które na 2017 rok 
przeznaczymy na działalność miasta. Co mnie tak naprawdę oburza i to jest słowo, które tutaj często pada 
oszukiwanie. Ja myślę, że ono nie powinna być skierowane pod adresem Pana Prezydenta tylko pod 
adresem wszystkich Radnych, a dlaczego to mówię? Ponieważ zastanawia mnie, tak jak mieszkańców 
naszego miasta jak to jest możliwe, żeby budżet na ponad miliard zł stanął na ostrzu noża tylko i wyłącznie 
przez jupitery dla Rakowa. Ta jedna kwestia zdeterminowała cały budżet. Uważam, że to nie jest do końca 
normalne i zwykły obywatel, zwykły mieszkaniec naszego miasta czuje się po prostu nikim słysząc tylko i 
wyłącznie jupitery na Rakowa. Z całym szacunkiem dla tych wszystkich Klubów, ale słuchajcie ludzie zdrowy 
rozsądek, miliard złotych nie jest istotne, to jest szachowanie Prezydenta, a tak naprawdę innych Radnych, 4 
mln na jupitery, nic innego. Tak jak mówiła Pani Balt  ani szpital, ani Brata Alberta, nic po prostu nic, 
przestało wszystko być istotne 4 mln na jupitery. Taki tylko celem słyszę od miesiąca. 
 
Radny Łukasz Kot Panie Przewodniczący powiem tak, dzisiaj o godz. 14.14 Kielce przyjęły budżet miasta 
na rok 2017, czyli parę godzin wcześniej. A mówię o tym nie bez przyczyny, ponieważ mój dobry Kolega Pan 
Marcin Maranda stwierdził, że  pół miliona jest napluciem w twarz.  Okazało się, że to jest 7,5 mln jak 
zsumował Prezydent Marszałek. A teraz tak Kielce są właścicielem Klubu Korona Kielce i wydają na ten klub 
rocznie 3 mln zł, dodatkowo dali im dzisiaj 1 mln  na promocję miasta przez sport. Czyli Korona Kielce klub 
ekstraligowy dostaje z miasta 4 mln zł. Od nas jest 7,5 i ciągle jest mało.  Ja się pytam kiedy jakaś granica, 
jakiś pułap będzie, bo rzeczywiście mieszkańcy przychodzą, bo nie mają ulic, chodników, ścieżek 
rowerowych, parków, ławek, chodników, szkół, szpitala, a my mówimy tylko o klubach sportowych. Moi 
drodzy Korona Kielce klub ekstraligowy dostaje 4 mln zł, czy my nie możemy się zastanowić co jest dla ludzi 
w tym mieście priorytetem? 
 
Radny Krzysztof Świerczyński  ja poczułem takie przynaglenie, żeby zabrać głos poprzez wypowiedź 
Pana Wiceprezydenta Jarosława Marszałka, natomiast nie sposób nie odnieść się do tego o czym 
powiedziała Pani Radna Iżyńska. Dlaczego jest tak, że w skali miliardowego budżetu to temat jupiterów 
wartych 4 mln z zadaszeniem stał się główną osią i tematem rozmów na temat budżetu? Dlatego, że w 
każdym normalnym mieście, każdy normalny Prezydent nie prowadziłby wyrafinowanej gry wokół jupiterów i 
zrobienia czegoś oczywistego, tylko by to zapisał po prostu w budżecie i nie musielibyśmy o tym rozmawiać. 
Natomiast co do słów, które wypowiada Pan Prezydent Marszałek powiem tak, ja też chcę już skończyć tę 
dyskusję i przejść do głosowania, natomiast apeluję do Pana Prezydenta Marszałka, żeby nie prowadził 
dalej dziwnej filozofii jako zwykły robić zazwyczaj, ponieważ nie jest prawdą, że miasto Częstochowa za 
czasów Pana Prezydenta Matyjaszczyka w jakiś istotny sposób Państwa ekipa wsławiła się pomaganiem 
klubowi, bo to w 2010 jeszcze, kiedy komisarzem był tutaj Piotr Kurpios, wtedy pojawiły dodatkowe pieniądze 
na Raków, a potem przez 4 lata nie było żadnego ekstra wsparcia dla Klubu, dopiero w roku 2015 i 2016 
staraniem Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy Raków  został potraktowane po raz pierwszy 
sprawiedliwie, a teraz Pan Prezydent robi ogromny krok do tyłu prowadząc do regresu i zebranie miliona 
złotych z promocji miasta na piłkę nożną. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński w związku z tym, że od pewnego momentu ta 
dyskusja tak naprawdę jest w tym samym miejscu składam wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 
Radny Ryszard Szczuka ja bym bardzo prosił mojego młodego Kolegę Krzysztofa, żeby nie mówił i nie 
napadał na  Pana Prezydenta, że jakby umieścił w budżecie sprawę i rzecz oczywistą jupitery to by nie było 
takich targów. Dla mnie to wcale nie jest oczywista rzecz, która powinna być w budżecie. Jeszcze raz 
podkreślam oczywistym by było, jakby było 4 mln na dokarmianie niedożywionych dzieci, to by była rzecz 
oczywista, a to że Pan Prezydent nie umieścił uważam, że ma rację. Jeszcze ostatni taki wątek do Kolegi 
Marandy się zwracam, jupitery się robi, bo to jest stadion miejski, a czy miasto potrzebuje tam jupiterów? 
Nie. Potrzebuje Klub Raków. Także celujmy dokładnie w to miejsce do czego zmierzamy. Jakby to było 
boisko było wyłącznie miasta to jupiterów tam by nie trzeba było, ani budować, ani finansować. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo! Dyskutowaliśmy wiele, 
bardzo sobie wziąłem do serca dyskusję z pierwszej sesji Rady Miasta, tej na której były zgłaszane 
poprawki, wtedy kiedy wszyscy wstawali, deklarowali przyjaźń dla RKSu, deklarowali potrzeby wpisania 
koniecznie 4 mln zł na oświetlenie RKSu, kiedy wszyscy deklarowali, że będą głosować za budżetem miasta 
Częstochowy jak te 4 mln w tym budżecie się znajdą. Później składając autopoprawkę dalej nie uważałem, 
że to jest najszczęśliwsze i najlepsze rozwiązanie, żeby akurat realizować to zadanie jako zadanie 
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jednoroczne z całą tą kwotą jednego roku w sytuacji kiedy, tak jak zaproponowałem wcześniej można to było 
rozbić na 2 lata, nic byśmy nie stracili, a   udałoby się być może więcej wniosków Państwa Radnych 
uwzględnić w tym budżecie, który za chwilę będziemy głosować na rok 2017, ale miałem w pamięci i te 
deklaracje, i te potrzeby, które były zgłaszane. Podobnie zresztą przy konstrukcji autopoprawki było z innymi 
wnioskami, które też zostały kolejnymi autopoprawkami uwzględnione.  
     Jestem  rozczarowany stanowiskiem dwóch Klubu Radnych przedstawionych teraz przed głosowaniem, 
że te same osoby, które się podpisywały na pewnej liście, która była zresztą fotografowana przez wszystkich 
obecnych na sali, łącznie z kibicami, jestem rozczarowany, że teraz te same osoby wcześniej dane słowo 
mają za nic. Bo 4 mln w tym budżecie są, a deklaracje są takie, że nie będzie głosowania nad tym 
budżetem. Mało tego jest pretensja i mało tego jest namawianie do tego, żeby w ogóle cały budżet wykoleić, 
żeby go w ogóle nie  przegłosować, żeby Częstochowa została bez budżetu, bo nie przyszedł jakiś wniosek, 
który  zgłaszali. To  nie jest poważne traktowanie mandatu Radnego przez te osoby, które tak właśnie 
postępują. Będziecie się Państwo musieli też wytłumaczyć tym mieszkańcom, którym to obiecywaliście, tym, 
którzy tutaj byli, którzy fotografowali tę tablicę i te Wasze podpisy i mam nadzieję, że wytłumaczycie się. Ja 
takich wytłumaczeń na dzisiaj nie przyjmuję, bo nie widzę tego, żebyście mieli dobrą wolę i wtedy składając 
te wnioski i teraz  deklarując coś zupełnie innego. Czyżby pamięć tego, co wydarzyło się kilka dosłownie 
tygodni temu nie obejmowała Waszych deklaracji? To ja powinienem teraz przedstawić kolejną 
autopoprawkę i być może jako źródło finansowania pokazać te pieniądze, które tam są zapisane, bo Wy tego 
chcieliście, bo Wy deklarowaliście głosowanie za tym budżetem. Jeżeli w tym kierunku byśmy poszli to by 
się okazało, że być może zabezpieczylibyśmy wiele potrzeb naszych mieszkańców, ale Szanowni Państwo 
ja cenię sobie to, że jeżeli powiedziałem -  tak, obejmuję autopoprawką to zostawiam na tym etapie, na 
którym to zostało wypowiedziane, słowo droższe pieniędzy. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek Radnego Artura 
Gawrońskiego. 

 Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, 5 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
przyjeła ww. wniosek. 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.8.XXXII.16 wraz z autopoprawkami 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 13 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2017-2031.  
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.4.XXXII.16 wraz z autopoprawkami. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 13 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2017  
 
Ad. Pkt. 37 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu stanowiska  w sprawie 
infrastruktury pasażerskiej na linii kolejowej nr 146: Częstochowa (Wyczerpy) – Chorzew Siemkowice- 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Radny Zbigniew Niesmaczny bardzo proszę dodać w tym dokumencie informację kto ma być 
poinformowany o tym  naszym stanowisku i tak myślę, że Minister Infrastruktury na pewno powinien o tym 
wiedzieć,  Wojewoda Śląski i PKP Polskie Koleje, żeby był adresat, a nie umieszczona informacja na stronie 
internetowej naszego Urzędu i Urząd Marszałkowski tutaj mi Kolega  podpowiada. Czyli adresaci powinni 
być  zdefiniowani jako ci, do których powinno to trafić. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński zgadzam się w 100% z Radnym Niesmacznym, jestem to w stanie 
oczywiście autopoprawką objąć, natomiast ten katalog powinien  być szerszy i może nie ograniczajmy sobie 
tylko, tak jak powiedzieliśmy przed chwilą tak jak powiedział  Pana Radny Niesmaczny z tej dyskusji to 
zostanie odnotowane w protokole, że wyślemy do tych osób także myślę do Marszałka Województwa 
Śląskiego, żeby miał wiedzę na ten temat, ale być może Pan Przewodniczący Wolski na spokojnie po sesji 
zastanowi się gdzie warto, do jakich instytucji jeszcze warto to nasze stanowisko przekazać. Także  
przychylam się do głosu Pana Radnego Niesmacznego. Dziękuję  bardzo. 
 
Radny Łukasz Kot ja też odnośnie tej kwestii adresata, bo wczoraj była konferencja słynna i okazało się, że 
najważniejszy w państwie jest Kaczyńskich. To ja nie wiem czy nie trzeba ewentualnie do Posła 
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Kaczyńskiego zaadresować, bo to zawsze on podejmuje decyzje w tym państwie, więc w tamtą stronę 
ewentualnie uderzmy. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt stanowiska  wraz z autopoprawką. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 20 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła stanowisko w sprawie infrastruktury pasażerskiej na linii kolejowej nr 146: Częstochowa 
(Wyczerpy) – Chorzew Siemkowice  
 
Ad. Pkt. 38 
Interpelacje radnych. 
Radny Albert Kula 
        w sprawie poszerzenia ul. Bruno Szulca 
        w sprawie uporządkowania działki 49/2 ul. Prusa 
 
Radny Artur Gawroński 
        w sprawie pomocy dla Stowarzyszenia Sztuki Medalierskiej  
    
Radny Tomasz Tyl 
        w sprawie dostawienia ławek wypoczynkowych w dzielnicy Raków 
           w sprawie posadowienia leżaków wypoczynkowych 
 
Ad. Pkt. 39 
Wolne wnioski i oświadczenia radnych, Prezydenta i inne zgłoszone do porządku obrad.  
Pan Ryszard Raczek (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 311 do protokołu) Szanowani Państwo 
nie zabierałbym już czasu gdyby nie to, że po wizycie księdza Arcybiskupa chciałbym Państwa przeprosić za 
nerwy, które były tutaj na początku sesji i chcę zakomunikować Państwu, że nerwy są w złym doradcą, 
ponieważ są jeszcze przedstawiciele Klubu Raków i wnioskuję o tym aby, żeby sobie sprawdzili w materiały, 
który zostały tu opracowane przed tym jak  wyprowadziłem go troszkę z równowagi Pan Poseł Jaskóła, bo 
na stronie 13 na tych materiałach jest zawnioskowany jest punkt, który prowadzi Panie Radny Kula, że RKS 
Raków straci masę pieniędzy, więc jak Państwo dajecie swoje logo do materiałów, to jest logo Rakowa, więc 
ja bym Panie Kula radził Panu, aby Pan wycofał to logo z tych materiałów Pana Radnego Pana Posła 
Kukiza, z Klubu Kukiza Pana Jaskóły, który nie przeze mnie nie wie nawet kiedy jest wigilia, to jeszcze przed  
zdenerwowaniem jak te materiały zostały przywiezione zawnioskował, aby zwiększyć wpływy do kasy miasta 
ze sprzedaży biletów na mecze piłkarskie. Kibice  Rakowa, Pan Jaskóła chce wam zabrać kasę, bo wy nie 
będziecie mieli pieniędzy z biletów tylko będzie miało miasto i Panie Kula, Pan Jaskóła wprowadza jakiś 
obłęd, a ponieważ ja obiecałem  członkom Miejskiej Rady Seniorów, których tutaj reprezentuję chciałbym na 
ręce Pana Prezydenta w ich imieniu złożyć serdeczne podziękowania z tego względu, że myśmy tutaj nie 
przychodzili jako seniorzy z żadnymi napisami „rozruszniki dla chorych” itd., itd. itd. żadnych napisów tutaj 
nie było i bez żadnego nacisku Pan Prezydent w swoim projekcie budżetu i dzięki Państwu Radnym 
przedstawił tutaj taki budżet, który czyni zadość naszym oczekiwań. To ja powiedział jako Ryszard Raczek 
Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów nie dlatego, żebym chciał się tutaj podlizywać tylko taka jest 
prawda.  
         Natomiast ja już naprawdę jako Ryszard Raczek członek Komitetu Obrony Demokracji z tej mównicy, 
ponieważ jest transmisja w Internecie chciałbym w imieniu  seniorów, których tutaj reprezentuję złożyć 
najserdeczniejsze życzenia zdrowych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia wszystkim tym, co są 
zamknięci i siedzą w tej chwili w Sali Kolumnowej i będą mieli smutne święta i żeby wiedzieli, że Komitet 
Obrony Demokracji jest przy ludziach, którzy siedzą w Warszawie i nie będą mieli spokojnych świąt. 
Dziękuję bardzo wszystkim. 
 
Ad. Pkt. 40 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zamknął obrady 
XXXIII Sesji Rady Miasta.    

Przewodniczący 
Rady Miasta Częstochowy 
  
(-) Zdzisław Wolski 

 
   Protokołowała: 


